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ɺʉʊʈɽʏʀ ʀ ɺʓʉʊʋʇʃɽʅʀʗ ɻʃɸɺʓ ɻʆʉʋɼɸʈʉʊɺɸ 

 

ɺʩʪʨʝʯʘ ʩ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʦʤ ʂʘʣʠʥʠʥʛʨʘʜʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ʈʦʩʩʠʠ ɸʥʪʦʥʦʤ 

ɸʣʠʭʘʥʦʚʳʤ  

 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ 5 ʠʶʥʷ ʚʩʪʨʝʪʠʣʩʷ ʩ 

ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʦʤ ʂʘʣʠʥʠʥʛʨʘʜʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ 

ʈʦʩʩʠʠ ɸʥʪʦʥʦʤ ɸʣʠʭʘʥʦʚʳʤ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʪʝʧʣʦ 

ʧʨʠʚʝʪʩʪʚʦʚʘʣ ʜʝʣʝʛʘʮʠʶ ʨʝʛʠʦʥʘ ʢʘʢ 

"ʩʘʤʳʭ ʙʣʠʟʢʠʭ ʜʣʷ ʥʘʩ", ʙʝʣʦʨʫʩʦʚ, 

ʣʶʜʝʡ. ʆʥ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ʜʣʷ 

ʫʯʘʩʪʠʷ ʚʦ ʚʩʪʨʝʯʝ ʧʨʠʛʣʘʰʝʥʳ ʤʥʦʛʠʝ ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʠ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ 

ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘ, ʯʪʦ ʩʚʠʜʝʪʝʣʴʩʪʚʫʝʪ ʦ ʟʥʘʯʠʤʦʩʪʠ ʚʠʟʠʪʘ ʠ ʙʦʣʴʰʦʡ 

ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʥʦʩʪʠ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʡ ʩʪʦʨʦʥʳ ʚ ʨʘʟʚʠʪʠʠ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ. 

"ʇʦʣʧʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘ ʟʜʝʩʴ. ʕʪʦ ʛʦʚʦʨʠʪ ʦ ʪʦʤ, ʥʘʩʢʦʣʴʢʦ ʚʳ ʙʣʠʟʢʠ ʥʘʤ  

ʠ ʥʘʩʢʦʣʴʢʦ ʤʳ ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʳ ʚ ʨʘʟʚʠʪʠʠ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ ʤʝʞʜʫ ɹʝʣʘʨʫʩʴʶ  

ʠ ʚʩʝʛʜʘ ʙʣʠʟʢʠʤ ʜʣʷ ʥʘʩ ʨʦʩʩʠʡʩʢʠʤ ʨʝʛʠʦʥʦʤ", - ʟʘʤʝʪʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʇʦ ʩʣʦʚʘʤ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ, ʧʦʢʘʟʘʪʝʣʝʥ ʠ ʚʘʞʝʥ ʪʦʪ ʬʘʢʪ, ʯʪʦ ɸʥʪʦʥ 

ɸʣʠʭʘʥʦʚ ʧʦʩʝʱʘʝʪ ʥʘʰʫ ʩʪʨʘʥʫ ʫʞʝ ʚ ʪʨʝʪʠʡ ʨʘʟ. "ɼʫʤʘʶ, ʥʝʩʤʦʪʨʷ ʥʘ ʪʦ ʯʪʦ 

ɺʳ ʚ ʪʨʝʪʠʡ ʨʘʟ, ʝʩʪʴ ʯʪʦ ʧʦʩʤʦʪʨʝʪʴ, ʯʪʦʙʳ ʦʧʨʝʜʝʣʠʪʴ, ʩʧʣʘʥʠʨʦʚʘʪʴ 

ʜʘʣʴʥʝʡʰʠʝ ʰʘʛʠ ʜʣʷ ʥʘʨʘʱʠʚʘʥʠʷ ʥʘʰʠʭ ʦʪʥʦʰʝʥʠʡ", - ʩʢʘʟʘʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ 

ʣʠʜʝʨ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʠ ʂʘʣʠʥʠʥʛʨʘʜʩʢʫʶ ʦʙʣʘʩʪʴ 

ʩʚʷʟʳʚʘʶʪ ʥʘʩʪʦʣʴʢʦ ʜʘʚʥʠʝ, ʯʪʦ ʜʘʞʝ ʤʦʞʥʦ ʩʢʘʟʘʪʴ ʜʨʝʚʥʠʝ, ʧʨʦʯʥʳʝ 

ʦʪʥʦʰʝʥʠʷ ʚʦ ʚʩʝʭ ʩʬʝʨʘʭ: ʵʢʦʥʦʤʠʢʝ, ʪʨʘʥʟʠʪʝ, ʢʫʣʴʪʫʨʝ, ʥʘʫʢʝ  

ʠ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʠ, ʨʦʜʩʪʚʝʥʥʳʭ ʩʚʷʟʷʭ. "ʋʙʝʞʜʝʥ, ʥʳʥʝʰʥʠʡ ʧʨʠʝʟʜ ʩʪʘʥʝʪ 

ʦʯʝʨʝʜʥʦʡ ʚʝʭʦʡ ʚ ʟʘʢʨʝʧʣʝʥʠʠ ʥʘʰʠʭ ʜʦʩʪʠʞʝʥʠʡ ʚʦ ʚʩʝʭ ʦʙʣʘʩʪʷʭ, ʢʦʪʦʨʳʝ  

ʷ ʪʦʣʴʢʦ ʯʪʦ ʥʘʟʚʘʣ, ʠ ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʤ ʨʘʩʰʠʨʝʥʠʠ ʜʦʣʛʦʩʨʦʯʥʦʛʦ 

ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ", - ʩʢʘʟʘʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

"ʋʚʝʨʝʥ, ɺʳ ʩʦ ʤʥʦʡ ʩʦʛʣʘʩʠʪʝʩʴ, ʯʪʦ ʧʨʝʜʧʨʠʥʷʪʘʷ ɿʘʧʘʜʦʤ ʚ 2022 ʛʦʜʫ 

ʙʝʩʧʨʝʮʝʜʝʥʪʥʘʷ ʧʦʧʳʪʢʘ ʦʛʨʘʥʠʯʠʪʴ ʥʘʰʝ ʦʙʱʝʥʠʝ ʩ ʚʘʤʠ, ʩʚʦʙʦʜʥʦʝ 

ʜʚʠʞʝʥʠʝ (ʧʦʤʥʠʪʝ) ʛʨʫʟʦʚ ʞʝʣʝʟʥʦʜʦʨʦʞʥʳʤ ʠ ʘʚʪʦʤʦʙʠʣʴʥʳʤ ʪʨʘʥʩʧʦʨʪʦʤ 

ʢʘʢ ʠʟ ʈʦʩʩʠʠ, ʪʘʢ ʠ ʠʟ ɹʝʣʘʨʫʩʠ, - ʵʪʘ ʧʦʧʳʪʢʘ ʙʳʣʘ ʦʙʨʝʯʝʥʘ ʥʘ ʧʨʦʚʘʣ, - 

ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. - ʂʘʢ ʙʳ ʥʘʩ ʥʠ ʧʳʪʘʣʠʩʴ ʨʘʟʜʝʣʠʪʴ ʠʩʢʫʩʩʪʚʝʥʥʳʤʠ 

ʙʘʨʴʝʨʘʤʠ, ʥʝ ʧʦʣʫʯʠʪʩʷ". 

ɹʦʣʝʝ ʪʦʛʦ, ʵʪʦ ʦʧʘʩʥʦ ʜʣʷ ʪʦʡ ʩʪʦʨʦʥʳ, ʢʦʪʦʨʘʷ ʚʳʩʪʫʧʘʝʪ ʩ ʧʦʜʦʙʥʳʤʠ 

ʠʥʠʮʠʘʪʠʚʘʤʠ, ʫʙʝʞʜʝʥ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. ʇʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʪʘʢʠʤ ʦʙʨʘʟʦʤ 

ʨʘʟʚʷʟʳʚʘʝʪʩʷ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʘʷ ʚʦʡʥʘ (ʠ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʘʷ), ʢʦʪʦʨʫʶ 

ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʠ ʈʦʩʩʠʠ ʙʝʟʫʤʮʳ ʥʘ ɿʘʧʘʜʝ ʧʳʪʘʶʪʩʷ ʦʙʲʷʚʠʪʴ ʫʞʝ ʥʝ ʚ ʧʝʨʚʳʡ ʨʘʟ. 

"ʇʦʪʦʤ ʧʫʩʪʴ ʥʝ ʦʙʠʞʘʶʪʩʷ. ʇʨʠʪʦʤ ʤʳ ʞʝ ʥʠʢʦʤʫ ʥʝ ʫʛʨʦʞʘʝʤ. ʄʳ ʧʨʦʩʪʦ 

ʙʣʶʜʝʤ ʥʘʰʠ ʠʥʪʝʨʝʩʳ - ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʠ ʈʦʩʩʠʠ. ʇʦʢʘ ʩ ʪʨʫʜʦʤ, ʥʦ ʫʜʘʝʪʩʷ ʢʘʢ-ʪʦ 

ʪʝʨʧʝʪʴ ʚʩʝ ʵʪʠ ʚʳʭʦʜʢʠ. ʅʦ ʙʝʩʢʦʥʝʯʥʦ ʵʪʦ ʧʨʦʩʪʦ ʧʨʦʜʦʣʞʘʪʴʩʷ ʥʝ ʤʦʞʝʪ. 
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ʇʦʵʪʦʤʫ ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦ, ʧʦʜʯʝʨʢʠʚʘʶ, ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦ ʙʘʣʪʠʡʩʢʠʭ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ, ʜʘ, 

ʥʘʚʝʨʥʦʝ, ʠ ʇʦʣʴʰʠ, ʜʦʣʞʥʦ ʵʪʦ ʧʨʝʢʨʘʩʥʦ ʧʦʥʠʤʘʪʴ", - ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ʇʦ ʝʛʦ ʩʣʦʚʘʤ, ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʠ ʂʘʣʠʥʠʥʛʨʘʜʩʢʘʷ ʦʙʣʘʩʪʴ ʧʨʝʦʜʦʣʝʚʘʶʪ ʚʩʝ 

ʩʣʦʞʥʦʩʪʠ, ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʟʘ ʩʯʝʪ ʥʘʢʦʧʣʝʥʥʦʛʦ ʧʦʪʝʥʮʠʘʣʘ ʚ ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʦʡ 

ʩʬʝʨʝ, ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʝʥʥʦʡ ʢʦʦʧʝʨʘʮʠʠ, ʩʝʣʴʩʢʦʤ ʭʦʟʷʡʩʪʚʝ, ʛʫʤʘʥʠʪʘʨʥʦʡ 

ʩʬʝʨʝ. "ʇʨʠ ʵʪʦʤ ʤʳ ʤʦʞʝʤ ʟʥʘʯʠʪʝʣʴʥʦ ʧʨʠʙʘʚʠʪʴ, - ʫʚʝʨʝʥ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ɺʦʟʤʦʞʥʦʩʪʝʡ ʫ ʥʘʩ ʧʨʝʜʦʩʪʘʪʦʯʥʦ. ʄʳ ʧʦʜʦʰʣʠ ʢ $500 ʤʣʥ 

ʪʦʚʘʨʦʦʙʦʨʦʪʘ. ʕʪʦ ʥʝʧʣʦʭʘʷ ʮʠʬʨʘ. ʅʦ ʤʦʞʝʤ ʙʦʣʴʰʝ". 

ɺ ʨʘʤʢʘʭ ʥʦʚʳʭ ʠʥʬʨʘʩʪʨʫʢʪʫʨʥʳʭ ʧʨʦʝʢʪʦʚ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʝ ʧʨʝʜʧʨʠʷʪʠʷ 

ʛʦʪʦʚʳ ʫʯʘʩʪʚʦʚʘʪʴ ʚ ʧʨʦʮʝʜʫʨʘʭ ʟʘʢʫʧʦʢ ʛʨʫʟʦʚʠʢʦʚ, ʩʝʣʴʩʢʦʭʦʟʷʡʩʪʚʝʥʥʳʭ, 

ʜʦʨʦʞʥʳʭ, ʢʦʤʤʫʥʘʣʴʥʳʭ ʠ ʩʪʨʦʠʪʝʣʴʥʳʭ ʤʘʰʠʥ, ʟʘʤʝʪʠʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

"ʄʦʞʝʤ ʧʨʝʜʣʦʞʠʪʴ ʚʳʩʦʢʦʪʝʭʥʦʣʦʛʠʯʥʳʝ ʩʪʘʥʢʠ ʠ ʢʦʤʧʣʝʢʪʫʶʱʠʝ, - 

ʧʨʦʜʦʣʞʠʣ ʦʥ. - ʉʣʦʚʦʤ, ʤʳ ʦʪʢʨʳʪʳ ʜʣʷ ʪʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ ʚʳ ʤʦʛʣʠ ʠʟʫʯʠʪʴ ʥʘʰʠ 

ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʠ ʠ ʧʨʝʜʣʦʞʠʪʴ ʜʘʣʴʥʝʡʰʠʝ ʧʫʪʠ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ". 

ʅʘʧʨʠʤʝʨ, ʝʩʪʴ ʧʦʪʝʥʮʠʘʣ ʜʣʷ ʧʦʩʪʘʚʦʢ ʦʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʳʭ ʝʜʠʥʠʮ 

ʦʙʱʝʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʪʨʘʥʩʧʦʨʪʘ, ʧʨʠʚʣʝʯʝʥʠʷ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʭ ʩʪʨʦʠʪʝʣʝʡ ʜʣʷ 

ʚʦʟʚʝʜʝʥʠʷ ʥʦʚʳʭ ʦʙʲʝʢʪʦʚ ʚ ʨʦʩʩʠʡʩʢʦʤ ʨʝʛʠʦʥʝ. "ʅʘʰʠ ʩʪʨʦʠʪʝʣʠ ʭʦʨʦʰʦ 

ʟʥʘʶʪ ʂʘʣʠʥʠʥʛʨʘʜʩʢʫʶ ʦʙʣʘʩʪʴ, ʨʘʙʦʪʘʣʠ ʠ ʨʘʙʦʪʘʶʪ ʥʘ ʦʙʲʝʢʪʘʭ. ɽʩʣʠ 

ʫʜʦʚʣʝʪʚʦʨʷʝʪ ʚʘʩ, ʤʳ ʛʦʪʦʚʳ ʠ ʜʘʣʴʰʝ ʧʨʦʜʦʣʞʘʪʴ ʨʘʙʦʪʘʪʴ", - ʦʪʤʝʪʠʣ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɻʦʚʦʨʷ ʦ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʝ ʚ ʘʛʨʘʨʥʦʤ ʩʝʢʪʦʨʝ, ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʚʩʧʦʤʥʠʣ, ʢʘʢ 

ʦʜʥʘʞʜʳ ʧʦ ʩʣʫʯʘʶ ʝʤʫ ʜʦʚʝʣʦʩʴ ʧʨʦʣʝʪʝʪʴ ʥʘʜ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʝʡ 

ʂʘʣʠʥʠʥʛʨʘʜʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ʠ ʭʦʨʦʰʦ ʨʘʩʩʤʦʪʨʝʪʴ ʝʝ ʩ ʥʝʙʦʣʴʰʦʡ ʚʳʩʦʪʳ. 

"ʂʘʢ ʯʝʣʦʚʝʢ ʜʝʨʝʚʝʥʩʢʠʡ ʷ ʦʙʥʘʨʫʞʠʣ, ʯʪʦ ʚ ʧʣʘʥʝ ʘʛʨʘʨʥʦʛʦ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷ - 

ʵʪʦ ʧʨʦʩʪʦ ʂʣʦʥʜʘʡʢ, ʛʜʝ ʦʯʝʥʴ ʤʥʦʛʦ ʨʘʙʦʪʳ", - ʩʢʘʟʘʣ ʦʥ. 

ɹʝʣʘʨʫʩʴ, ʨʘʟʫʤʝʝʪʩʷ, ʛʦʪʦʚʘ ʢ ʥʘʨʘʱʠʚʘʥʠʶ ʧʦʩʪʘʚʦʢ 

ʧʨʦʜʦʚʦʣʴʩʪʚʝʥʥʳʭ ʪʦʚʘʨʦʚ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʫʞʝ ʭʦʨʦʰʦ ʟʘʨʝʢʦʤʝʥʜʦʚʘʣʠ ʩʝʙʷ ʥʘ 

ʨʦʩʩʠʡʩʢʦʤ ʨʳʥʢʝ ʠ ʠʟʚʝʩʪʥʳ ʧʦʜ ʤʘʨʢʦʡ "ɿʨʦʙʣʝʥʘ ˄ ɹʝʣʘʨʫʩʽ". "ʇʨʘʚʜʘ, 

ʥʘʯʘʣʠ ʦʯʝʥʴ ʩʝʨʴʝʟʥʦ ʠ ʤʥʦʛʦ ʨʘʟ ʧʦʜʜʝʣʳʚʘʪʴ ʵʪʦʪ ʙʨʝʥʜ. ʄʳ ʩ ʵʪʠʤ 

ʩʪʘʣʢʠʚʘʝʤʩʷ. ʇʦʵʪʦʤʫ ʥʘʤ ʧʨʠʜʝʪʩʷ ʠ ʟʜʝʩʴ ʧʦʨʘʙʦʪʘʪʴ", - ʟʘʤʝʪʠʣ ɻʣʘʚʘ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. ʆʥ ʪʘʢʞʝ ʦʙʦʟʥʘʯʠʣ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʠ ʩʪʨʘʥʳ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʘʛʨʦ-  

ʠ ʵʢʦʪʫʨʠʟʤʘ: "ɺʩʝʛʜʘ ʙʫʜʝʤ ʨʘʜʳ ʚʘʩ ʚʠʜʝʪʴ ʚ ɹʝʣʘʨʫʩʠ". 

"ʄʳ ʦʪʢʨʳʪʳ, ʝʱʝ ʨʘʟ ʧʦʜʯʝʨʢʠʚʘʶ, ʜʣʷ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ ʩ ʨʦʩʩʠʡʩʢʠʤʠ 

ʨʝʛʠʦʥʘʤʠ, ʦʩʦʙʝʥʥʦ ʩ ʂʘʣʠʥʠʥʛʨʘʜʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʴʶ. ʇʦʵʪʦʤʫ ʣʶʙʳʝ ʚʘʰʠ 

ʧʦʞʝʣʘʥʠʷ, ʥʘ ʢʦʪʦʨʳʝ ʤʳ ʩʧʦʩʦʙʥʳé ʄʳ ʛʦʪʦʚʳ ʚʤʝʩʪʝ ʨʘʙʦʪʘʪʴ, - 

ʧʦʜʳʪʦʞʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ɺʩʝ, ʦ ʯʝʤ ʤʳ ʜʦʛʦʚʦʨʠʤʩʷ, ʷ ʚʘʤ ʦʙʝʱʘʶ, 

ʙʫʜʝʪ ʚ ʩʨʦʢ ʠ ʜʘʞʝ ʜʦʩʨʦʯʥʦ ʚʳʧʦʣʥʝʥʦ". 

ɸʥʪʦʥ ɸʣʠʭʘʥʦʚ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ʩʚʦʡ ʚʠʟʠʪ ʚ ʄʠʥʩʢ 

ʢʘʣʠʥʠʥʛʨʘʜʩʢʘʷ ʜʝʣʝʛʘʮʠʷ ʥʘʯʘʣʘ ʩ ʪʦʨʞʝʩʪʚʝʥʥʦʡ ʮʝʨʝʤʦʥʠʠ ʚʦʟʣʦʞʝʥʠʷ 

ʚʝʥʢʦʚ ʢ ʤʦʥʫʤʝʥʪʫ ʇʦʙʝʜʳ. 

"ʕʪʦ ʩʠʤʚʦʣ ʥʘʰʝʡ ʦʙʱʝʡ ʧʘʤʷʪʠ ʦ ʧʦʜʚʠʛʝ ʥʘʰʠʭ ʙʨʘʪʩʢʠʭ ʥʘʨʦʜʦʚ  

ʚ ʙʦʨʴʙʝ ʩ ʥʘʮʠʟʤʦʤ ʚ ʛʦʜʳ ɺʝʣʠʢʦʡ ʆʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʦʡ ʚʦʡʥʳ. ʉʦʚʩʝʤ ʥʝʜʘʚʥʦ,  

9 ʤʘʷ, ɺʳ ʚʤʝʩʪʝ ʩ ʥʘʰʠʤ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʦʤ ɺʣʘʜʠʤʠʨʦʤ ɺʣʘʜʠʤʠʨʦʚʠʯʝʤ 

ʇʫʪʠʥʳʤ ʚʩʪʨʝʯʘʣʠ ɼʝʥʴ ʇʦʙʝʜʳ ʥʘ ʂʨʘʩʥʦʡ ʧʣʦʱʘʜʠ ʚ ʄʦʩʢʚʝ, - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ 
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ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨ, ʦʙʨʘʱʘʷʩʴ ʢ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨʫ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʅʘʤ, ʢʦʥʝʯʥʦ, ʦʯʝʥʴ ʚʘʞʥʦ 

ʧʦʤʥʠʪʴ, ʯʪʠʪʴ ʥʘʰʫ ʦʙʱʫʶ ʠʩʪʦʨʠʶ, ʦʩʦʙʝʥʥʦ ʩʝʛʦʜʥʷ". 

"ɺʳ ʩʢʘʟʘʣʠ, ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ɻʨʠʛʦʨʴʝʚʠʯ, ʧʨʦ ʥʝʜʨʫʞʝʩʪʚʝʥʥʳʝ ʜʝʡʩʪʚʠʷ  

ʩʦ ʩʪʦʨʦʥʳ ʉʐɸ, ɽʚʨʦʩʦʶʟʘ. ʀ ʥʝʩʤʦʪʨʷ ʥʠ ʥʘ ʯʪʦ ʵʪʠ ʜʝʡʩʪʚʠʷ ʥʝ ʤʦʛʫʪ 

ʩʣʦʤʠʪʴ, ʠʟʤʝʥʠʪʴ ʥʘʰʫ ʧʘʤʷʪʴ, ʥʝ ʩʤʦʛʫʪ ʩʣʦʤʠʪʴ ʫʚʝʨʝʥʥʦʩʪʴ ʚ ʩʚʦʝʤ ʧʨʘʚʝ 

ʩʘʤʦʩʪʦʷʪʝʣʴʥʦ ʦʧʨʝʜʝʣʷʪʴ ʧʫʪʠ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʥʘʰʠʭ ʩʪʨʘʥ, ʥʘʰʠʭ ʥʘʨʦʜʦʚ, - 

ʦʪʤʝʪʠʣ ɸʥʪʦʥ ɸʣʠʭʘʥʦʚ. - ɺʳ ʩʢʘʟʘʣʠ ʧʨʦ ʪʨʘʥʟʠʪ, ʵʪʦ, ʢʦʥʝʯʥʦ, 

ʥʘʜʨʫʛʘʪʝʣʴʩʪʚʦ ʥʘʜ ʧʨʘʚʠʣʘʤʠ ɺʊʆ, ʚʦʦʙʱʝ ʥʘʜ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʳʤʠ 

ʜʦʛʦʚʦʨʝʥʥʦʩʪʷʤʠ. ʗ ʥʘʧʦʤʥʶ: ʢʦʛʜʘ ʇʨʠʙʘʣʪʠʢʘ ʚʩʪʫʧʘʣʘ ʚ ɽʉ, ʦʥʠ ʜʘʚʘʣʠ 

ʶʨʠʜʠʯʝʩʢʠʝ ʛʘʨʘʥʪʠʠ ʪʦʛʦ, ʯʪʦ ʢʘʣʠʥʠʥʛʨʘʜʩʢʠʡ ʪʨʘʥʟʠʪ ʙʫʜʝʪ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥ ʠ ʥʝ 

ʙʫʜʝʪ ʥʠʢʘʢʠʭ ʢ ʵʪʦʤʫ ʧʨʝʧʷʪʩʪʚʠʡ". 

"ɺ ʧʨʦʰʣʦʤ ʛʦʜʫ, ʥʝʩʤʦʪʨʷ ʥʘ ʪʦ, ʯʪʦ ʠʭ ʩʘʥʢʮʠʠ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠ ʧʦʣʥʦʩʪʴʶ 

ʟʘʢʨʳʣʠ ʵʪʦʪ ʪʨʘʥʟʠʪ, ʤʳ ʩʤʦʛʣʠ ʙʣʘʛʦʜʘʨʷ ʫʩʠʣʠʷʤ ʥʘʰʝʛʦ ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʘ 

ʠʥʦʩʪʨʘʥʥʳʭ ʜʝʣ, ɸʜʤʠʥʠʩʪʨʘʮʠʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ʦʪʙʠʪʴ ʩʫʱʝʩʪʚʝʥʥʳʡ ʦʙʲʝʤ.  

ʀ ʚʩʝ-ʪʘʢʠ ʤʳ ʚʝʟʝʤ ʘʛʨʘʨʥʫʶ ʠ ʨʷʜ ʜʨʫʛʦʡ ʧʨʦʜʫʢʮʠʠ ʘʚʪʦʤʦʙʠʣʴʥʳʤ. 

ɾʝʣʝʟʥʦʜʦʨʦʞʥʳʡ ʪʨʘʥʩʧʦʨʪ ʚʩʝ ʝʱʝ ʬʫʥʢʮʠʦʥʠʨʫʝʪ ʜʦʩʪʘʪʦʯʥʦ ʘʢʪʠʚʥʦ.  

ʀ ʟʜʝʩʴ ʙʳʣʠ ʥʘʡʜʝʥʳ ʙʳʩʪʨʳʝ ʧʫʪʠ, ʧʝʨʝʦʨʠʝʥʪʠʨʦʚʘʥʘ ʯʘʩʪʴ ʪʦʚʘʨʥʦʛʦ 

ʧʦʪʦʢʘ ʥʘ ʧʦʨʪʳ ʚ ʃʝʥʠʥʛʨʘʜʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ, ʉʘʥʢʪ-ʇʝʪʝʨʙʫʨʛʝ, - ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ 

ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨ. - ɺ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʝ ʪʦʚʘʨʳ ʘʢʪʠʚʥʦ ʚʝʟʫʪʩʷ ʤʦʨʩʢʠʤ ʧʫʪʝʤ. 

ʇʦ ʨʝʰʝʥʠʶ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʦ ʚʳʜʝʣʠʣʦ ʪʦʣʴʢʦ ʚ ʵʪʦʤ ʛʦʜʫ  

3,8 ʤʣʨʜ ʨʫʙʣʝʡ ʥʘ ʪʦ, ʯʪʦʙʳ ʩʫʙʩʠʜʠʨʦʚʘʪʴ ʵʪʫ ʤʦʨʩʢʫʶ ʧʝʨʝʚʦʟʢʫ, ʯʪʦʙʳ ʦʥʘ 

ʥʝ ʩʪʘʥʦʚʠʣʘʩʴ ʩʠʣʴʥʦ ʜʦʨʦʞʝ, ʯʝʤ ʞʝʣʝʟʥʦʜʦʨʦʞʥʳʝ ʧʝʨʝʚʦʟʢʠ".  
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ɺʩʪʨʝʯʘ ʩ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʦʤ ʇʨʠʤʦʨʩʢʦʛʦ ʢʨʘʷ ʈʦʩʩʠʠ ʆʣʝʛʦʤ ʂʦʞʝʤʷʢʦ  

 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ 6 ʠʶʥʷ ʚʩʪʨʝʪʠʣʩʷ  

ʩ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʦʤ ʇʨʠʤʦʨʩʢʦʛʦ ʢʨʘʷ ʈʦʩʩʠʠ 

ʆʣʝʛʦʤ ʂʦʞʝʤʷʢʦ. 

"ɹʣʘʛʦʜʘʨʝʥ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʟʘ ʪʦ, ʯʪʦ 

ʚʳ ʧʨʠʝʟʞʘʝʪʝ ʚ ɹʝʣʘʨʫʩʴ, ʥʦ ʠ, 

ʦʪʩʣʝʞʠʚʘʷ ʚ ʩʨʝʜʩʪʚʘʭ ʤʘʩʩʦʚʦʡ 

ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʠ, ʚʠʞʫ ʚʘʰʠ ʟʘʷʚʣʝʥʠʷ, 

ʧʦʜʜʝʨʞʢʫ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʠ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʭ ʪʦʚʘʨʦʚ, ʧʨʦʜʫʢʮʠʠ, ʢʦʪʦʨʫʶ ʤʳ 

ʧʨʦʠʟʚʦʜʠʤ, ʚʘʰʫ ʚ ʇʨʠʤʦʨʴʝ ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʥʦʩʪʴ ʚ ʧʨʠʦʙʨʝʪʝʥʠʠ ʥʘʰʝʡ 

ʧʨʦʜʫʢʮʠʠ. ʏʝʛʦ ʛʨʝʭʘ ʪʘʠʪʴ, ʚʘʰʠ ʚʳʩʢʘʟʳʚʘʥʠʷ, ʭʦʨʦʰʠʝ, ʧʦʣʦʞʠʪʝʣʴʥʳʝ 

ʦʪʟʳʚʳ ʦ ʥʘʰʝʡ ʵʢʦʥʦʤʠʢʝ ʠʤʝʶʪ ʭʦʨʦʰʠʡ ʦʪʟʚʫʢ ʫ ʚʘʰʠʭ ʢʦʣʣʝʛ ʥʘ ɼʘʣʴʥʝʤ 

ɺʦʩʪʦʢʝ. ɸ ʩ ɼʘʣʴʥʠʤ ɺʦʩʪʦʢʦʤ ʤʳ ʚʩʝʛʜʘ ʛʦʪʦʚʳ ʨʘʟʚʠʚʘʪʴ 

ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʦ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɺʤʝʩʪʝ ʩ ʪʝʤ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʟʘʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʨʘʩʩʪʦʷʥʠʝ ʥʘʢʣʘʜʳʚʘʝʪ ʥʘ 

ʵʪʦ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʳʡ ʦʪʧʝʯʘʪʦʢ. ʍʦʪʷ ʜʘʞʝ ʥʝ ʩʘʤʦ ʨʘʩʩʪʦʷʥʠʝ, ʘ ʟʘʛʨʫʞʝʥʥʦʩʪʴ 

ʞʝʣʝʟʥʳʭ ʜʦʨʦʛ ʚ ʚʦʩʪʦʯʥʦʤ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʠ, ʫʪʦʯʥʠʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

"ʎʝʥʪʨ ʪʷʞʝʩʪʠ ʵʢʦʥʦʤʠʢʠ ʈʦʩʩʠʠ ʠ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʩʤʝʩʪʠʣʩʷ ʩʝʛʦʜʥʷ ʥʘ 

ɺʦʩʪʦʢ. ʀ ʚʳ ʢʘʢ ʥʠʢʦʛʜʘ ʚʦʩʪʨʝʙʦʚʘʥʳ. ʕʪʦ ʭʦʨʦʰʦ. ʅʦ ʪʦ, ʯʪʦ ʞʝʣʝʟʥʳʝ 
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ʜʦʨʦʛʠ ʥʝ ʩʧʨʘʚʣʷʶʪʩʷ ʩ ʵʪʠʤ ʧʦʪʦʢʦʤ (ɺʣʘʜʠʤʠʨ ɺʣʘʜʠʤʠʨʦʚʠʯ ʨʘʩʩʢʘʟʳʚʘʣ 

ʦʙ ʵʪʦʤ ʥʘ ʧʦʩʣʝʜʥʝʡ ʥʘʰʝʡ ʚʩʪʨʝʯʝ ʚ ʄʦʩʢʚʝ) - ʵʪʦ ʬʘʢʪ. ʀ ʪʫʪ ʥʘʤ ʥʘʜʦ 

ʨʘʙʦʪʘʪʴ ʚʤʝʩʪʝ, ʯʪʦʙʳ ʨʘʩʰʠʨʠʪʴ ʵʪʠ ʫʟʢʠʝ ʤʝʩʪʘ, - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʄʳ ʭʦʨʦʰʦ ʟʥʘʝʤ, ʚ ʯʝʤ ʥʫʞʜʘʝʪʩʷ ʚʘʰ ʢʨʘʡ. ʍʦʨʦʰʦ, ʯʪʦ ʚʳ 

ʧʦʙʫʜʝʪʝ ʥʘ ʚʳʩʪʘʚʢʝ "ɹʝʣʘʛʨʦ". ɺʳ ʧʦʩʝʪʠʪʝ ɻʦʤʝʣʴ, ʫʚʠʜʠʪʝ ʣʫʯʰʠʝ 

ʧʨʝʜʧʨʠʷʪʠʷ. ʉʣʦʚʦʤ, ʤʳ ʢ ʚʘʰʠʤ ʫʩʣʫʛʘʤ. ɽʩʣʠ ʯʪʦ-ʪʦ ʥʘʜʦ, ʤʳ, ʢʘʢ ʚʩʝʛʜʘ,  

ʢ ʵʪʦʤʫ ʧʦʜʢʣʶʯʠʤʩʷ ʠ ʙʫʜʝʤ ʚ ʵʪʦʤ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʠ ʨʘʙʦʪʘʪʴ". 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʫ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʚ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʝ  

ʩ ʇʨʠʤʦʨʩʢʠʤ ʢʨʘʝʤ ʥʝʪ ʥʠʢʘʢʠʭ ʟʘʢʨʳʪʳʭ ʪʝʤ. "ʄʳ ʥʠʢʦʛʦ ʥʝ ʙʦʠʤʩʷ. ɺʩʝ, 

ʯʪʦ ʫ ʥʘʩ ʝʩʪʴ, - ʢ ʚʘʰʠʤ ʫʩʣʫʛʘʤ. ɺʩʝʛʜʘ ʧʦʤʦʛʘʣʠ ʠ ʦʪʟʳʚʘʣʠʩʴ ʥʘ ʚʘʰʠ 

ʧʨʦʩʴʙʳ ʠ ʟʘʧʨʦʩʳ. ʊʘʢ ʙʫʜʝʪ ʠ ʚ ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʤ", - ʟʘʚʝʨʠʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ʆʣʝʛ ʂʦʞʝʤʷʢʦ ʚ ʩʚʦʶ ʦʯʝʨʝʜʴ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʜʝʣʝʛʘʮʠʷ ʢʨʘʷ ʚʩʝʛʜʘ 

ʧʦʩʝʱʘʝʪ "ɹʝʣʘʛʨʦ" ʙʦʣʴʰʠʤ ʩʦʩʪʘʚʦʤ. "ʀ ʚ ʵʪʦʪ ʨʘʟ ʤʳ ʪʦʞʝ ʧʨʠʙʳʣʠ  

ʩ ʜʦʚʦʣʴʥʦ ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʴʥʦʡ ʜʝʣʝʛʘʮʠʝʡ ʙʠʟʥʝʩʘ ʠ ʨʘʟʣʠʯʥʳʭ ʤʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚ, ʛʜʝ 

ʨʝʙʷʪʘ ʨʘʙʦʪʘʶʪ ʧʦ ʤʘʰʠʥʦʩʪʨʦʠʪʝʣʴʥʦʤʫ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʶ, ʩʝʣʴʩʢʦʤʫ ʭʦʟʷʡʩʪʚʫ, 

ʜʝʨʝʚʦʦʙʨʘʙʦʪʢʝ. ʋʞʝ ʟʘʢʣʶʯʘʶʪʩʷ ʩʦʛʣʘʰʝʥʠʷ, ʢʦʥʪʨʘʢʪʳ. ʄʳ ʚʠʜʠʤ, ʯʪʦ ʵʪʦ 

ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʦ ʜʘʝʪ ʚʟʘʠʤʥʫʶ ʚʳʛʦʜʫ. ʊʘʢ, ʩ 2019 ʛʦʜʘ ʪʦʚʘʨʦʦʙʦʨʦʪ ʫ ʥʘʩ 

ʫʚʝʣʠʯʠʣʩʷ ʚ ʰʝʩʪʴ ʨʘʟ ʠ ʩʝʡʯʘʩ ʫʞʝ ʜʦʩʪʠʛʘʝʪ 7,6 ʤʠʣʣʠʘʨʜʦʚ (ʨʦʩʩʠʡʩʢʠʭ. - 

ʇʨʠʤ.) ʨʫʙʣʝʡ", - ʩʢʘʟʘʣ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨ.  
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ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʩʦʙʨʘʣ 6 ʠʶʥʷ ʩʦʚʝʱʘʥʠʝ  

ʧʦ ʪʝʢʫʱʠʤ ʚʦʧʨʦʩʘʤ ʚʩʪʫʧʠʪʝʣʴʥʦʡ 

ʢʘʤʧʘʥʠʠ. 

ɺ ʯʠʩʣʝ ʫʯʘʩʪʥʠʢʦʚ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʷ - 

ʄʠʥʠʩʪʨ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ ɸʥʜʨʝʡ ʀʚʘʥʝʮ, 

ɻʣʘʚʘ ɸʜʤʠʥʠʩʪʨʘʮʠʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ʀʛʦʨʴ 

ʉʝʨʛʝʝʥʢʦ, ɿʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʇʨʝʤʴʝʨ-ʤʠʥʠʩʪʨʘ 

ʀʛʦʨʴ ʇʝʪʨʠʰʝʥʢʦ, ʇʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴ ʂʦʤʠʪʝʪʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʢʦʥʪʨʦʣʷ 

ɺʘʩʠʣʠʡ ɻʝʨʘʩʠʤʦʚ, ʜʠʨʝʢʪʦʨ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʘʥʩʢʦʛʦ ʠʥʩʪʠʪʫʪʘ ʢʦʥʪʨʦʣʷ ʟʥʘʥʠʡ 

ʖʨʠʡ ʄʠʢʩʶʢ, ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʠ ʧʨʦʬʠʣʴʥʳʭ ʢʦʤʠʩʩʠʡ ʦʙʝʠʭ ʧʘʣʘʪ ʇʘʨʣʘʤʝʥʪʘ, 

ʘ ʪʘʢʞʝ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʠ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ ʨʘʟʣʠʯʥʦʛʦ ʫʨʦʚʥʷ. ʅʘ 

ʩʦʚʝʱʘʥʠʠ ʧʦʜʨʦʙʥʦ ʨʘʟʙʠʨʘʶʪ ʧʨʦʙʣʝʤʥʳʝ ʤʦʤʝʥʪʳ  

ʚ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʠ ʠ ʦʙʩʫʞʜʘʶʪ ʯʝʪʢʠʡ ʤʝʭʘʥʠʟʤ ʩʠʩʪʝʤʳ ʦʪʙʦʨʘ ʠ ʧʦʩʪʫʧʣʝʥʠʷ 

ʚ ʚʫʟʳ ʥʘ ʙʫʜʫʱʝʝ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʩʨʘʟʫ ʧʨʝʜʫʧʨʝʜʠʣ, ʯʪʦ ʚ ʭʦʜʝ ʥʳʥʝʰʥʝʛʦ ʩʦʚʝʱʘʥʠʷ 

ʥʝ ʩʦʙʠʨʘʝʪʩʷ ʟʘʩʣʫʰʠʚʘʪʴ ʜʦʢʣʘʜʳ ʠ ʨʘʟʙʠʨʘʪʴʩʷ ʚ ʥʝʫʨʷʜʠʮʘʭ ʧʨʠ 

ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʠ ʮʝʥʪʨʘʣʠʟʦʚʘʥʥʦʛʦ ʵʢʟʘʤʝʥʘ. 

"ʄʝʥʷ ʙʦʣʴʰʝ ʠʥʪʝʨʝʩʫʝʪ, ʢʘʢ ʙʫʜʝʤ ʞʠʪʴ ʜʘʣʴʰʝ. ʕʪʫ ʧʨʦʙʣʝʤʫ 

(ʧʦʜʩʯʝʪʘ ʠʪʦʛʦʚ ʎʕ. - ʇʨʠʤ.) ʤʳ ʨʘʟʨʝʰʠʣʠ. ʃʶʜʠ ʧʦʥʠʤʘʶʪ, ʢʘʢ ʤʳ ʙʘʣʣʳ 

ʩʯʠʪʘʝʤ, ʧʝʨʝʚʦʜʠʤ, ʥʝ ʧʝʨʝʚʦʜʠʤ. ʉʜʝʣʘʣʠ ʩʠʩʪʝʤʫ ʙʦʣʝʝ ʧʦʥʷʪʥʦʡ, - ʦʪʤʝʪʠʣ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʅʝ ʚ ʵʪʦʤ ʚʦʧʨʦʩ (ʵʪʦ ʚʘʞʥʦ, ʤʳ ʦʙ ʵʪʦʤ ʝʱʝ 
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ʧʦʛʦʚʦʨʠʤ), ʘ ʚ ʪʦʤ, ʢʘʢ ʤʳ ʙʫʜʝʤ ʜʘʣʴʰʝ ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʪʴ ʥʘʙʦʨ ʥʘʰʝʡ 

ʤʦʣʦʜʝʞʠ ʚ ʚʫʟʳ". 

"ɼʣʷ ʯʝʣʦʚʝʢʘ ʩʘʤʦʝ ʛʣʘʚʥʦʝ - ʟʜʦʨʦʚʴʝ ʠ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʝ. ʅʝʪ ʟʜʦʨʦʚʴʷ  

ʠ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ - ʥʝʪ ʯʝʣʦʚʝʢʘ. ʕʪʦ ʦʩʥʦʚʘ ʤʦʠʭ ʧʝʨʝʞʠʚʘʥʠʡ ʧʦ ʧʦʚʦʜʫ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʠ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ", - ʧʦʷʩʥʠʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ʏʪʦ ʢʘʩʘʝʪʩʷ ʩʠʩʪʝʤʳ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ, ʪʦ ʟʜʝʩʴ, ʧʦ ʩʣʦʚʘʤ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ, 

ʚʨʦʜʝ ʙʳ, ʨʘʟʦʙʨʘʣʠʩʴ: "ʇʦʩʪʘʚʣʝʥʳ ʢʦʥʢʨʝʪʥʳʝ ʟʘʜʘʯʠ ʠ ʩʨʦʢʠ - ʜʦ 1 ʷʥʚʘʨʷ 

(2024 ʛʦʜʘ. - ʇʨʠʤ.) ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʝ ʜʦʣʞʥʦ ʧʨʠʡʪʠ ʚ ʯʫʚʩʪʚʦ". ɺʤʝʩʪʝ ʩ ʪʝʤ 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʦʪʤʝʪʠʣ ʦʪʩʫʪʩʪʚʠʝ ʟʥʘʯʠʪʝʣʴʥʳʭ ʧʦʜʚʠʞʝʢ ʥʘ ʜʘʥʥʦʤ 

ʵʪʘʧʝ. "ʇʦʢʘ ʷ ʥʝ ʚʠʞʫ, ʯʪʦ ʪʘʤ ʥʘ ʧʦʣʥʫʶ ʤʦʱʴ ʨʘʟʚʝʨʥʫʣʠʩʴ, - ʩʢʘʟʘʣ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʗ ʭʦʯʫ, ʀʛʦʨʴ ɺʠʢʪʦʨʦʚʠʯ (ʇʝʪʨʠʰʝʥʢʦ, ʚʠʮʝ-

ʧʨʝʤʴʝʨ. - ʇʨʠʤ.), ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ ɺʘʩ ʠ ʧʨʝʤʴʝʨʘ ʧʨʝʜʫʧʨʝʜʠʪʴ: ʩʤʦʪʨʠʪʝ, ʯʪʦʙʳ 

ʥʝ ʙʳʣʦ ʙʦʣʴʥʦ". 

ɺʝʜʝʪʩʷ ʧʦʩʪʦʷʥʥʳʡ ʢʦʥʪʨʦʣʴ ʟʘ ʪʝʤ, ʢʘʢ ʚʳʧʦʣʥʷʶʪʩʷ ʧʦʨʫʯʝʥʠʷ 

ɻʣʘʚʳ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ, ʦʜʥʘʢʦ "ʥʠʢʪʦ ʩʝʛʦʜʥʷ ʢʨʝʧʢʦ ʥʝ ʨʘʟʚʝʨʥʫʣʩʷ", ʟʘʤʝʪʠʣ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. "ʗ ʚʘʤ ʩʦʚʝʪʫʶ ʥʘʯʘʪʴ ʚʳʧʦʣʥʷʪʴ ʤʦʠ ʧʦʨʫʯʝʥʠʷ ʧʦ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʶ. ʀ ʛʦʪʦʚʴʪʝʩʴ ʢ ʨʘʟʙʦʨʢʘʤ ʧʦ ʩʠʩʪʝʤʝ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ. 

ʇʦʩʪʫʧʣʝʥʠʝ ʚ ʚʫʟʳ ʜʝʪʝʡ - ʵʪʦ ʧʝʨʚʦʩʪʝʧʝʥʥʳʡ ʚʦʧʨʦʩ ʙʫʜʝʪ ʢ ʩʠʩʪʝʤʝ 

ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ, ʩʘʤʳʡ ʛʣʘʚʥʳʡ ʚʦʧʨʦʩ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʥʘʧʦʤʥʠʣ, ʯʪʦ ʠʤ ʙʳʣʠ ʜʘʥʳ ʧʦʨʫʯʝʥʠʷ ɻʣʘʚʝ 

ɸʜʤʠʥʠʩʪʨʘʮʠʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ʜʦʩʢʦʥʘʣʴʥʦ ʨʘʟʦʙʨʘʪʴʩʷ ʚ ʦʮʝʥʠʚʘʥʠʠ 

ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʦʚ ʮʝʥʪʨʘʣʠʟʦʚʘʥʥʦʛʦ ʵʢʟʘʤʝʥʘ. "ʇʨʦʚʝʨʢʘ ʧʦʢʘʟʘʣʘ, ʯʪʦ 

ʪʝʭʥʠʯʝʩʢʦʛʦ ʩʙʦʷ ʥʝ ʙʳʣʦ, ʩʠʩʪʝʤʘ ʧʦʜʩʯʝʪʘ ʙʘʣʣʦʚ, ʢʦʪʦʨʘʷ ʧʨʠʤʝʥʷʣʘʩʴ  

ʥʘ ʮʝʥʪʨʘʣʠʟʦʚʘʥʥʦʤ ʪʝʩʪʠʨʦʚʘʥʠʠ ʩ 2019 ʛʦʜʘ, ʩʨʘʙʦʪʘʣʘ ʧʨʘʚʠʣʴʥʦ,  

ʠ ʷ ʥʝ ʧʦʜʚʝʨʛʘʶ ʩʦʤʥʝʥʠʶ ʪʦ, ʢʘʢ ʚʳ ʪʘʤ ʩʯʠʪʘʣʠ, - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʄʦʠ ʧʨʝʪʝʥʟʠʠ ʚ ʪʦʤ, ʯʪʦ ʣʶʜʠ ʚʘʩ ʥʝ ʧʦʥʠʤʘʶʪ: ʥʠ ʙʫʜʫʱʠʝ 

ʩʪʫʜʝʥʪʳ (ʘʙʠʪʫʨʠʝʥʪʳ), ʥʠ ʨʦʜʠʪʝʣʠ, ʥʠ ʜʨʫʛʠʝ ʣʶʜʠ - ʯʪʦ ʚʳ ʪʘʤ 

ʥʘʭʦʤʫʪʘʣʠ, ʥʘʧʨʠʜʫʤʳʚʘʣʠ". 

ʉʦʟʜʘʪʴ ʥʫʞʥʦ ʙʳʣʦ ʯʝʪʢʫʶ, ʧʦʥʷʪʥʫʶ, ʧʨʦʩʪʫʶ ʩʠʩʪʝʤʫ, ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ, ʘ ʚʤʝʩʪʦ ʵʪʦʛʦ ʝʝ ʩʜʝʣʘʣʠ ʩʣʠʰʢʦʤ ʟʘʫʤʥʦʡ. "ɺʳ ʝʝ ʩʦʟʜʘʣʠ ʩʘʤʠ 

ʜʣʷ ʩʝʙʷ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ʦʥ. 

ʂʨʦʤʝ ʪʦʛʦ, ʙʳʣʠ ʚʳʷʚʣʝʥʳ ʥʝʩʪʳʢʦʚʢʠ ʤʝʞʜʫ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʘʤʠ 

ʨʝʧʝʪʠʮʠʦʥʥʦʛʦ ʪʝʩʪʠʨʦʚʘʥʠʷ ʠ ʮʝʥʪʨʘʣʠʟʦʚʘʥʥʦʛʦ ʵʢʟʘʤʝʥʘ. "ʃʶʜʠ ʞʝ 

ʩʦʧʦʩʪʘʚʠʣʠ ʠ ʚʠʜʷʪ, ʯʪʦ ʧʘʨʝʥʴ ʠʣʠ ʜʝʚʫʰʢʘ, ʧʦʣʫʯʠʚʰʠʝ ʙʦʣʴʰʝ ʙʘʣʣʦʚ, 

ʦʢʘʟʘʣʠʩʴ ʚ ʭʫʜʰʝʤ ʧʦʣʦʞʝʥʠʠ", - ʧʨʠʚʝʣ ʧʨʠʤʝʨ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ɸ ʝʩʣʠ ʫʞ ʙʳʣʘ ʩʦʚʝʨʰʝʥʘ ʢʘʢʘʷ-ʪʦ ʦʰʠʙʢʘ, ʥʝ ʥʘʜʦ ʙʦʷʪʴʩʷ ʵʪʦ 

ʧʨʠʟʥʘʪʴ, ʫʚʝʨʝʥ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. ɺʘʞʥʦ ʩʚʦʝʚʨʝʤʝʥʥʦ ʧʨʠʥʷʪʴ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʳʝ ʤʝʨʳ 

ʠ ʠʩʧʨʘʚʠʪʴ ʧʦʣʦʞʝʥʠʝ ʜʝʣ. "ʅʝ ʥʘʜʦ ʙʦʷʪʴʩʷ. ɽʩʣʠ ʜʦʧʫʩʪʠʣʠ ʦʰʠʙʢʫ, ʥʘʜʦ ʝʝ 

ʧʨʠʟʥʘʪʴ. ʏʝʛʦ ʤʳ ʧʨʷʯʝʤʩʷ ʠ ʚʠʣʷʝʤ ʭʚʦʩʪʦʤ ʧʝʨʝʜ ʦʙʱʝʩʪʚʦʤ? - ʩʢʘʟʘʣ ʦʥ. - 

ɼʦʧʫʩʪʠʣʠ ʦʰʠʙʢʫ? ɼʘ, ʜʦʧʫʩʪʠʣʠ - ʠʩʧʨʘʚʠʣʠ, ʚʦʚʨʝʤʷ ʧʦʧʨʘʚʠʣʠ, ʙʣʘʛʦʜʘʨʷ 

ʪʝʤ ʞʝ ʣʶʜʷʤ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʥʘ ʵʪʦ ʦʪʨʝʘʛʠʨʦʚʘʣʠ. ʅʝ ʥʘʜʦ ʧʨʷʪʘʪʴʩʷ ʠ ʯʝʛʦ-ʪʦ 

ʙʦʷʪʴʩʷ". 

"ʅʘʤ ʥʘʜʦ ʦʧʨʝʜʝʣʠʪʴʩʷ, ʢʘʢ ʙʫʜʝʤ ʠʪʦʛʠ ʩʨʝʜʥʝʛʦ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ 

ʧʦʜʚʦʜʠʪʴ ʚ ʰʢʦʣʘʭ? ʂʘʢʠʝ ʙʫʜʝʤ ʚʦʦʙʱʝ ʩʜʘʚʘʪʴ ʵʢʟʘʤʝʥʳ?" - ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 
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ʇʨʠ ʵʪʦʤ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʟʘʜʘʣʩʷ ʚʦʧʨʦʩʦʤ ʮʝʣʝʩʦʦʙʨʘʟʥʦʩʪʠ ʦʪʤʝʥʳ 

ʵʢʟʘʤʝʥʦʚ ʧʦ ʦʢʦʥʯʘʥʠʠ ʰʢʦʣʳ: "ɿʘʯʝʤ ʤʳ ʫʙʨʘʣʠ ʠʟ ʰʢʦʣ ʵʢʟʘʤʝʥʳ? ʗ ʢʘʢ 

ʙʳʚʰʠʡ ʫʯʠʪʝʣʴ ʧʦʥʠʤʘʶ, ʯʪʦ ʵʢʟʘʤʝʥ ʚ ʰʢʦʣʝ - ʵʪʦ ʚʝʥʝʮ ʚʩʝʤʫ. ʐʣʠ ʢʘʢ ʥʘ 

ʧʨʘʟʜʥʠʢ, ʫʯʠʪʝʣʷ ʜʦʚʦʣʴʥʳʝ. ʀ ʷ ʧʨʠʥʠʤʘʣ ʵʢʟʘʤʝʥʳ. ʅʠʯʝʛʦ ʧʣʦʭʦʛʦ ʪʘʤ ʥʝ 

ʙʳʣʦ". 

"ʄʳ ʥʘʯʘʣʠ ʫʧʨʦʱʘʪʴʩʷ: ʯʝʪʳʨʝ, ʪʨʠ, ʜʚʘ ʵʢʟʘʤʝʥʘé ɼʦʰʣʠ ʜʦ ʪʦʛʦ, ʯʪʦ 

ʚ ʰʢʦʣʘʭ ʥʝ ʥʘʜʦ ʵʢʟʘʤʝʥ (ʩʜʘʚʘʪʴ. - ʇʨʠʤ.). ʄʳ ʩʜʘʝʤ ʝʜʠʥʳʡ ʵʢʟʘʤʝʥ - 

ʮʝʥʪʨʘʣʠʟʦʚʘʥʥʦ, - ʧʨʦʜʦʣʞʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʄʳ ʫʙʨʘʣʠ ʩʘʤʳʡ 

ʛʣʘʚʥʳʡ ʠʪʦʛ ʨʘʙʦʪʳ ʚ ʰʢʦʣʘʭ, ʚʝʥʝʮ ʵʪʦʛʦ ʫʙʨʘʣʠ ʠʟ ʰʢʦʣ ʠ ʧʦʚʝʟʣʠ ʜʝʪʝʡ  

ʚ ʢʘʢʠʝ-ʪʦ ʩʙʦʨʥʦ-ʧʨʠʝʤʥʳʝ ʧʫʥʢʪʳ ʩʜʘʚʘʪʴ ʮʝʥʪʨʘʣʠʟʦʚʘʥʥʳʡ ʵʢʟʘʤʝʥ. ɼʘʞʝ 

ʧʦ ʬʦʨʤʝ ʢʘʢ-ʪʦ ʥʝ ʦʯʝʥʴ". 

ʇʨʠ ʦʙʩʫʞʜʝʥʠʠ ʚʦʧʨʦʩʘ ʦʪʤʝʥʳ ʚʳʧʫʩʢʥʳʭ ʵʢʟʘʤʝʥʦʚ ʚ ʰʢʦʣʝ ʠ ʟʘʤʝʥʳ 

ʠʭ ʥʘ ʮʝʥʪʨʘʣʠʟʦʚʘʥʥʳʝ ʚ ʢʘʯʝʩʪʚʝ ʦʜʥʦʡ ʠʟ ʧʨʠʯʠʥ ʥʘʟʳʚʘʣʦʩʴ ʩʪʨʝʤʣʝʥʠʝ 

ʨʘʟʛʨʫʟʠʪʴ ʜʝʪʝʡ. ʆʜʥʘʢʦ ʚ ʵʪʦʤ ʥʘʜʦ ʜʝʡʩʪʚʦʚʘʪʴ ʨʘʟʫʤʥʦ ʠ ʥʝ 

ʧʝʨʝʫʩʝʨʜʩʪʚʦʚʘʪʴ, ʩʦʟʜʘʚ ʩʦʚʩʝʤ ʪʝʧʣʠʯʥʳʝ ʫʩʣʦʚʠʷ. "ʗ ʩʯʠʪʘʶ, ʯʪʦ ʜʝʪʠ, 

ʩʜʘʚʘʷ ʰʢʦʣʴʥʳʝ ʵʢʟʘʤʝʥʳ, ʪʨʝʥʠʨʫʶʪʩʷ ʠ ʛʦʪʦʚʷʪʩʷ ʩʜʘʚʘʪʴ ʵʢʟʘʤʝʥʳ  

ʚ ʚʫʟʳ - ʙʦʣʝʝ ʩʝʨʴʝʟʥʳʝ. ʀ ʧʦʪʦʤ, ʝʩʣʠ ʪʳ 11 ʣʝʪ ʥʦʨʤʘʣʴʥʦ ʟʘʥʠʤʘʣʩʷ, 

ʫʯʠʣʩʷ, ʪʳ ʧʦʜʛʦʪʦʚʠʰʴʩʷ ʠ ʩʜʘʰʴ ʚ ʰʢʦʣʝ ʵʢʟʘʤʝʥ", - ʫʚʝʨʝʥ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ɽʱʝ ʦʜʥʠʤ ʘʨʛʫʤʝʥʪʦʤ ʧʨʠ ʧʝʨʝʭʦʜʝ ʢ ʮʝʥʪʨʘʣʠʟʦʚʘʥʥʳʤ ʵʢʟʘʤʝʥʘʤ 

ʙʳʣʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʝ ʦʙʲʝʢʪʠʚʥʦʩʪʠ ʦʮʝʥʠʚʘʥʠʷ ʟʥʘʥʠʡ ʚ ʦʪʣʠʯʠʝ ʦʪ ʰʢʦʣ, ʛʜʝ 

ʫʯʠʪʝʣʷ ʤʦʛʣʠ "ʧʦʜʛʦʥʷʪʴ" ʦʮʝʥʢʠ. ʆʜʥʘʢʦ ʧʨʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʠ ʎʕ ʚʳʷʩʥʠʣʦʩʴ, 

ʯʪʦ ʠʪʦʛʦʚʳʝ ʦʮʝʥʢʠ ʚ ʰʢʦʣʝ ʚ ʧʨʠʥʮʠʧʝ ʩʦʧʦʩʪʘʚʠʤʳ ʩ ʠʪʦʛʘʤʠ ʎʕ ʠ ʥʝ 

ʩʠʣʴʥʦ ʨʘʟʣʠʯʘʶʪʩʷ. "ʄʳ ʧʦʜʦʟʨʝʚʘʣʠ, ʯʪʦ ʰʢʦʣʳ "ʧʦʜʛʦʥʷʶʪ" ʢʘʢ-ʪʦ ʦʮʝʥʢʠ. 

ɸ ʦʢʘʟʘʣʦʩʴ (ʚʳ ʩʘʤʠ ʵʪʦʪ ʚʳʚʦʜ ʚ ʤʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʝ ʩʜʝʣʘʣʠ), ʯʪʦ ʠʪʦʛʠ ʎʕ 

ʩʦʦʪʥʦʩʷʪʩʷ ʠ ʩʦʚʧʘʜʘʶʪ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠ ʩ ʠʪʦʛʘʤʠ ʚ ʰʢʦʣʝ. ʊʘʢ ʟʘʯʝʤ ʠʟ ʰʢʦʣʳ 

ʟʘʙʠʨʘʣʠ ʵʢʟʘʤʝʥʳ?" - ʟʘʜʘʣ ʨʝʟʦʥʥʳʡ ʚʦʧʨʦʩ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

"ʇʨʠ ʧʦʩʪʫʧʣʝʥʠʠ ʚ ʚʫʟʳ ʤʳ ʜʦʣʞʥʳ ʦʧʨʝʜʝʣʠʪʴʩʷ: ʠʣʠ ʤʳ ʧʦʡʜʝʤ ʦʧʷʪʴ 

ʧʫʪʝʤ ʮʝʥʪʨʘʣʠʟʦʚʘʥʥʦʛʦ ʪʝʩʪʠʨʦʚʘʥʠʷ, ʢʦʛʜʘ ʩʠʜʠʰʴ ʪʘʤ ʠ ʠʥʦʛʜʘ ʪʳʯʝʰʴ 

ʧʘʣʴʮʝʤ ʚ ʥʝʙʦ, ʠʣʠ ʞʝ ʤʳ ʙʫʜʝʤ ʩʜʘʚʘʪʴ ʵʢʟʘʤʝʥʳ ʧʫʪʝʤ ʩʦʙʝʩʝʜʦʚʘʥʠʷ, 

ʠʩʧʦʣʴʟʫʷ ʭʦʨʦʰʦ ʟʘʨʝʢʦʤʝʥʜʦʚʘʚʰʫʶ ʩʝʙʷ ʩʠʩʪʝʤʫ. ʀʣʠ ʵʪʦ ʙʫʜʝʪ ʥʝʢʠʡ 

ʩʠʤʙʠʦʟ, ʩʤʝʩʴ ʪʦʛʦ ʠ ʜʨʫʛʦʛʦ. ʄʳ ʜʦʣʞʥʳ ʯʝʪʢʦ ʦʧʨʝʜʝʣʠʪʴʩʷ. ʕʪʦ ʥʝ ʜʣʷ 

ʵʪʦʛʦ ʛʦʜʘ (ʟʘʜʘʯʘ. - ʇʨʠʤ.), ʥʦ ʜʣʷ ʩʣʝʜʫʶʱʝʛʦ ʛʦʜʘ - ʞʝʣʝʟʦʙʝʪʦʥʥʦ", - ʟʘʷʚʠʣ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʘʥʦʥʩʠʨʦʚʘʣ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝ ʙʦʣʴʰʦʛʦ ʩʦʚʝʱʘʥʠʷ ʧʦ 

ʟʘʷʚʣʝʥʥʦʡ ʪʝʤʘʪʠʢʝ ʧʦ ʘʥʘʣʦʛʠʠ ʩ ʪʝʤ, ʢʘʢ ʵʪʦ ʙʳʣʦ ʥʝʜʘʚʥʦ ʧʦ ʨʘʙʦʪʝ 

ʩʠʩʪʝʤʳ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. ʆʩʥʦʚʥʳʤ ʚʦʧʨʦʩʦʤ ʙʫʜʝʪ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝ 

ʚʩʪʫʧʠʪʝʣʴʥʦʡ ʢʘʤʧʘʥʠʠ. ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʧʨʠ ʝʛʦ 

ʦʙʩʫʞʜʝʥʠʠ ʭʦʪʝʣ ʙʳ ʫʩʣʳʰʘʪʴ ʨʘʟʣʠʯʥʳʝ, ʧʫʩʢʘʡ ʜʘʞʝ ʧʦʣʷʨʥʳʝ ʪʦʯʢʠ 

ʟʨʝʥʠʷ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ, ʯʪʦʙʳ ʥʘ ʠʭ ʦʩʥʦʚʝ ʤʦʞʥʦ ʙʳʣʦ ʚʳʨʘʙʦʪʘʪʴ ʚʟʚʝʰʝʥʥʦʝ 

ʨʝʰʝʥʠʝ. 

"ʇʦʜʯʝʨʢʥʫ: ʦʰʠʙʦʢ ʠʣʠ, ʥʝ ʜʘʡ ʙʦʛ, ʟʣʦʫʧʦʪʨʝʙʣʝʥʠʡ ʟʜʝʩʴ ʙʳʪʴ ʥʝ 

ʜʦʣʞʥʦ. ɺʳ ʤʦʶ ʧʦʟʠʮʠʶ ʟʥʘʝʪʝ: ʜʦʣʞʥʦ ʙʳʪʴ ʩʧʨʘʚʝʜʣʠʚʦ ʠ ʧʦʥʷʪʥʦ ʜʣʷ 

ʣʶʜʝʡ", - ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ʂʨʦʤʝ ʪʦʛʦ, ʦʥ ʥʘʧʦʤʥʠʣ ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʳʤ ʣʠʮʘʤ ʧʨʦ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʴ 

ʢʦʥʪʨʦʣʷ ʟʘ ʢʘʯʝʩʪʚʦʤ ʰʢʦʣʴʥʳʭ ʫʯʝʙʥʠʢʦʚ: "ʅʝ ʟʘʙʳʚʘʡʪʝ ʧʨʦ ʫʯʝʙʥʠʢʠ. 
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ɻʣʘʚʥʦʝ ʚ ʰʢʦʣʝ - ʵʪʦ ʫʯʝʙʥʠʢʠ. ɺʩʝ ʟʘʜʘʯʠ ʥʝʩʢʦʣʴʢʦ ʣʝʪ ʥʘʟʘʜ ʙʳʣʠ 

ʧʦʩʪʘʚʣʝʥʳ. ʀʟʫʯʠʪʝ ʚʤʝʩʪʝ ʩ ʂʦʤʠʪʝʪʦʤ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʢʦʥʪʨʦʣʷ, ʢʘʢ 

ʨʝʰʘʝʪʩʷ ʵʪʘ ʧʨʦʙʣʝʤʘ". 

ʆʪʜʝʣʴʥʦ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʦʙʨʘʪʠʣʩʷ ʢ ʇʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʶ ʎʝʥʪʨʘʣʴʥʦʡ 

ʠʟʙʠʨʘʪʝʣʴʥʦʡ ʢʦʤʠʩʩʠʠ ʀʛʦʨʶ ʂʘʨʧʝʥʢʦ, ʢʦʪʦʨʳʡ ʨʘʙʦʪʘʣ ʄʠʥʠʩʪʨʦʤ 

ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ ʜʦ ʥʘʟʥʘʯʝʥʠʷ ʥʘ ʵʪʫ ʜʦʣʞʥʦʩʪʴ ɸʥʜʨʝʷ ʀʚʘʥʮʘ. "ʊʳ ʚʯʝʨʘʰʥʠʡ 

ʄʠʥʠʩʪʨ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ. ʊʝʙʝ ʙʳʣʦ ʧʦʨʫʯʝʥʠʝ - ʥʘʭʦʜʠʪʴʩʷ ʛʦʜ-ʜʚʘ ʨʷʜʦʤ  

ʩ ʤʠʥʠʩʪʨʦʤ (ɸʥʜʨʝʝʤ ʀʚʘʥʮʦʤ. - ʇʨʠʤ.), ʚʥʠʢʘʪʴ ʚ ʵʪʫ ʩʠʩʪʝʤʫ ʠ ʚʳʩʢʘʟʳʚʘʪʴ 

ʩʚʦʶ ʪʦʯʢʫ ʟʨʝʥʠʷ ʠ ʧʦʟʠʮʠʶ. ʇʦʢʘ ʷ ʥʝ ʚʠʞʫ ʪʚʦʝʡ ʧʦʟʠʮʠʠ. ʇʦʵʪʦʤʫ 

ʧʨʠʩʦʝʜʠʥʷʡʩʷ. ʊʳ ʚʩʶ ʞʠʟʥʴ ʚ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʠ. ʀ ʫ ʪʝʙʷ ʝʩʪʴ ʣʶʜʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ 

ʤʥʦʛʦʝ ʤʦʛʫʪ ʧʦʜʩʢʘʟʘʪʴ, ʧʦʩʦʚʝʪʦʚʘʪʴ. ʅʘʜʦ ʧʨʠʚʣʝʢʘʪʴ, ʘʢʢʫʤʫʣʠʨʦʚʘʪʴ ʠʭ 

ʤʥʝʥʠʷ ʠ ʪʦʞʝ ʚʥʦʩʠʪʴ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʠʷ", - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

"ɽʱʝ ʨʘʟ ʧʦʚʪʦʨʷʶ: ʤʦʝ ʛʣʘʚʥʦʝ ʪʨʝʙʦʚʘʥʠʝ - ʵʪʦ ʩʧʨʘʚʝʜʣʠʚʦʝ 

ʦʪʥʦʰʝʥʠʝ ʠ ʩʧʨʘʚʝʜʣʠʚʦʩʪʴ, ʦʩʦʙʝʥʥʦ ʧʨʠ ʩʜʘʯʝ ʵʢʟʘʤʝʥʦʚ", - ʦʙʨʘʪʠʣ 

ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. ʇʦ ʝʛʦ ʩʣʦʚʘʤ, ʪʘʢʦʡ ʧʦʜʭʦʜ ʢʨʘʡʥʝ ʚʘʞʥʦ 

ʦʙʝʩʧʝʯʠʪʴ ʢ ʘʙʠʪʫʨʠʝʥʪʘʤ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʜʝʣʘʶʪ ʧʝʨʚʳʝ ʩʘʤʦʩʪʦʷʪʝʣʴʥʳʝ ʰʘʛʠ  

ʚʦ ʚʟʨʦʩʣʫʶ ʞʠʟʥʴ. "ʕʪʦ ʤʦʣʦʜʳʝ ʣʶʜʠ, ʙʫʜʫʱʘʷ ʵʣʠʪʘ, ʙʫʜʫʱʠʝ ʫʧʨʘʚʣʝʥʮʳ 

ʩʪʨʘʥʳ. ʆʥʠ ʜʝʣʘʶʪ ʧʝʨʚʳʡ ʨʝʰʠʪʝʣʴʥʳʡ ʩʦʟʥʘʪʝʣʴʥʳʡ ʰʘʛ, - ʩʢʘʟʘʣ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. - ʀ ʵʪʦʪ ʰʘʛ ʜʦʣʞʝʥ ʙʳʪʴ ʙʝʟ ʚʩʷʢʠʭ ʧʨʦʙʣʝʤ ʠ ʧʦʜʦʟʨʝʥʠʡ". 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʥʘ ʩʦʚʝʱʘʥʠʠ ʧʦʪʨʝʙʦʚʘʣ ʦʙʨʘʪʠʪʴ ʩʝʨʴʝʟʥʦʝ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʥʘ 

ʮʝʣʝʚʦʡ ʥʘʙʦʨ ʚ ʚʫʟʳ. 

"ʗ ʭʦʯʫ ʧʨʝʜʫʧʨʝʜʠʪʴ ʧʦ ʮʝʣʝʚʠʢʘʤ: ʣʶʜʠ ʜʦʣʞʥʳ ʧʦʥʠʤʘʪʴ, ʯʪʦ ʦʥʠ 

ʧʦʣʫʯʘʶʪ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʝ ʠ ʚʦʟʚʨʘʱʘʶʪʩʷ ʥʘ ʢʦʥʢʨʝʪʥʦʝ ʤʝʩʪʦ ʨʘʙʦʪʳ, - ʦʙʨʘʪʠʣ 

ʚʥʠʤʘʥʠʝ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ɿʘʤʫʞ ʥʝ ʟʘʤʫʞ, ʚʩʝ ʨʘʚʥʦ ʦʪʨʘʙʦʪʘʪʴ ʥʘʜʦ. 

ʂʦʥʝʯʥʦ, ʤʳ ʧʦ-ʯʝʣʦʚʝʯʝʩʢʠ ʙʫʜʝʤ ʧʦʜʭʦʜʠʪʴ. ʅʦ ʮʝʣʝʚʠʢʠ ʜʦʣʞʥʳ ʯʝʪʢʦ 

ʧʦʥʠʤʘʪʴ, ʯʪʦ ʠʤ ʧʨʠʜʝʪʩʷ, ʩʦʛʣʘʩʥʦ ʜʦʛʦʚʦʨʝʥʥʦʩʪʠ, ʦʪʨʘʙʦʪʘʪʴ 

ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʦʝ ʚʨʝʤʷ. ʀ ʵʪʦ ʚʨʝʤʷ ʜʦʣʞʥʦ ʙʳʪʴ ʩʦʣʠʜʥʳʤ. ʅʝ ʜʚʘ-ʪʨʠ ʛʦʜʘ,  

ʘ ʤʠʥʠʤʫʤ ʧʷʪʴ ʣʝʪ". 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʮʝʣʝʚʦʤʫ ʥʘʙʦʨʫ ʥʫʞʥʦ ʫʜʝʣʠʪʴ ʩʝʨʴʝʟʥʦʝ 

ʚʥʠʤʘʥʠʝ. "ʆʪ ʵʪʦʛʦ ʤʳ ʥʠʢʫʜʘ ʥʝ ʫʡʜʝʤ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʥʘʤ ʥʫʞʥʳ ʠ ʫʯʠʪʝʣʷ,  

ʠ ʚʨʘʯʠ, ʠ ʘʛʨʦʥʦʤʳ, ʠ ʟʦʦʪʝʭʥʠʢʠ ʥʘ ʢʦʥʢʨʝʪʥʦʤ ʤʝʩʪʝ ʚ ʢʦʥʢʨʝʪʥʦʤ ʨʝʛʠʦʥʝ. 

ʀ ʣʶʜʠ, ʞʝʣʘʶʱʠʝ ʧʦʩʪʫʧʘʪʴ ʚ ʚʫʟʳ ʠ ʥʝʩʪʠ ʦʙʷʟʘʪʝʣʴʩʪʚʘ ʧʦ ʮʝʣʝʚʦʤʫ 

ʥʘʟʥʘʯʝʥʠʶ, ʝʩʪʴ. ʀʭ ʭʚʘʪʘʝʪ, ʧʦʵʪʦʤʫ ʥʘʜʦ ʧʦʜʜʝʨʞʠʚʘʪʴ. ɺ ʦʩʥʦʚʥʦʤ ʵʪʦ 

ʜʦʩʪʦʡʥʳʝ ʣʶʜʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʠʜʫʪ ʠ ʨʘʙʦʪʘʶʪ", - ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ʂʘʢ ʦʪʤʝʪʠʣ ʄʠʥʠʩʪʨ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ ɸʥʜʨʝʡ ʀʚʘʥʝʮ, ʠʤʝʥʥʦ ʪʘʢʠʭ 

ʧʦʜʭʦʜʦʚ ʠ ʧʨʠʜʝʨʞʠʚʘʶʪʩʷ ʧʨʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʠ ʚʩʪʫʧʠʪʝʣʴʥʦʡ ʢʘʤʧʘʥʠʠ. 

"ʎʝʣʝʚʠʢʦʤ ʜʦʣʞʝʥ ʙʳʪʴ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʤʦʪʠʚʠʨʦʚʘʥʥʳʡ, ʥʦ ʠ ʧʦʜʛʦʪʦʚʣʝʥʥʳʡ 

ʘʙʠʪʫʨʠʝʥʪ", - ʩʢʘʟʘʣ ʦʥ. 

ʄʠʥʠʩʪʨ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʚ ʵʪʦʤ ʛʦʜʫ ʚ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷ ʚʳʩʰʝʛʦ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ 

ʚ ʮʝʣʦʤ ʧʣʘʥʠʨʫʝʪʩʷ ʧʨʠʥʷʪʴ ʙʦʣʝʝ 50 ʪʳʩ. ʯʝʣʦʚʝʢ. "ʀʟ ʥʠʭ 28,4 ʪʳʩ. - ʥʘ 

ʙʶʜʞʝʪʥʳʝ ʤʝʩʪʘ. ʍʦʪʝʣ ʙʳ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʪʴ, ʯʪʦ ʵʪʦ ʫʚʝʣʠʯʝʥʠʝ ʥʘ 600 ʤʝʩʪ. 

ʉʝʛʦʜʥʷ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʦ ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʦ ʚ ʪʦʤ, ʯʪʦʙʳ ʛʦʪʦʚʠʪʴ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ.  

ʄʳ ʷʚʣʷʝʤʩʷ ʩʦʮʠʘʣʴʥʦ ʦʨʠʝʥʪʠʨʦʚʘʥʥʳʤ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʦʤ ʠ ʦʙʝʩʧʝʯʠʤ 

ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʳʝ ʫʩʣʦʚʠʷ", - ʩʢʘʟʘʣ ɸʥʜʨʝʡ ʀʚʘʥʝʮ. 
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ʇʨʠ ʵʪʦʤ ʥʘʙʦʨ ʥʘ ʧʣʘʪʥʫʶ ʬʦʨʤʫ ʦʙʫʯʝʥʠʷ ʚ ʚʫʟʳ ʩʦʢʨʘʱʝʥ  

ʥʘ 1,5 ʪʳʩ. ʯʝʣʦʚʝʢ, ʦʪʤʝʪʠʣ ʤʠʥʠʩʪʨ. "ɺ ʵʪʦʤ ʛʦʜʫ ʦʥ ʩʦʩʪʘʚʠʪ 23,5 ʪʳʩ.  

ʅʦ ʧʨʠ ʵʪʦʤ ʤʳ ʥʘ ʪʳʩʷʯʫ ʤʝʩʪ ʫʚʝʣʠʯʠʣʠ ʧʨʠʝʤ ʚ ʢʦʣʣʝʜʞʠ ʥʘ ʙʝʩʧʣʘʪʥʦʝ. 

ɽʩʣʠ ʤʦʣʦʜʦʡ ʯʝʣʦʚʝʢ ʭʦʪʝʣ ʧʦʩʪʫʧʠʪʴ ʚ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪ ʥʘ ʧʣʘʪʥʦʝ, ʤʳ ʩʝʛʦʜʥʷ 

ʜʘʝʤ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʴ ʧʦʩʪʫʧʠʪʴ ʚ ʢʦʣʣʝʜʞ. ʇʦʩʣʝ ʢʦʣʣʝʜʞʘ - ʧʦʞʘʣʫʡʩʪʘ, 

ʧʦʩʪʫʧʘʡ ʚ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪ", - ʜʦʙʘʚʠʣ ʦʥ. 

ʉʨʝʜʠ ʥʦʚʦʚʚʝʜʝʥʠʡ - ʠ ʩʥʠʞʝʥʠʝ ʥʘʙʦʨʘ ʚ ʩʪʦʣʠʯʥʳʝ ʚʫʟʳ. ʆʥ 

ʩʦʢʨʘʪʠʣʩʷ ʙʦʣʝʝ ʯʝʤ ʥʘ 500 ʤʝʩʪ. ʆʜʥʘʢʦ ʚʤʝʩʪʝ ʩ ʪʝʤ ʥʘ 10 % ʫʚʝʣʠʯʝʥ 

ʥʘʙʦʨ ʥʘ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʝ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦʩʪʠ, ʥʘ 4,5% - ʥʘ ʧʝʜʘʛʦʛʠʯʝʩʢʠʝ.  

president.gov.by 

 

ʆʜʦʙʨʝʥ ʧʨʦʝʢʪ ʩʦʛʣʘʰʝʥʠʷ ʦ ʩʚʦʙʦʜʥʦʡ ʪʦʨʛʦʚʣʝ ʫʩʣʫʛʘʤʠ  

ʠ ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʝʥʠʠ ʠʥʚʝʩʪʠʮʠʡ ʚ ʉʅɻ 

 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʦʜʦʙʨʠʣ ʧʨʦʝʢʪ ʩʦʛʣʘʰʝʥʠʷ  

ʦ ʩʚʦʙʦʜʥʦʡ ʪʦʨʛʦʚʣʝ ʫʩʣʫʛʘʤʠ, ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʠ, ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʠ ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʝʥʠʠ 

ʠʥʚʝʩʪʠʮʠʡ ʚ ʉʅɻ. ʉʦʦʪʚʝʪʩʪʚʫʶʱʠʡ ʋʢʘʟ ˉ 169 ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʧʦʜʧʠʩʘʣ 

6 ʠʶʥʷ. 

ʇʨʦʝʢʪ ʩʦʛʣʘʰʝʥʠʷ ʦʜʦʙʨʝʥ ʚ ʢʘʯʝʩʪʚʝ ʦʩʥʦʚʳ ʜʣʷ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ 

ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʦʚ. ʅʘ ʠʭ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝ ʠ ʧʦʜʧʠʩʘʥʠʝ ʜʦʢʫʤʝʥʪʘ ʧʨʠ ʜʦʩʪʠʞʝʥʠʠ 

ʜʦʛʦʚʦʨʝʥʥʦʩʪʠ ʚ ʧʨʝʜʝʣʘʭ ʦʜʦʙʨʝʥʥʦʛʦ ʧʨʦʝʢʪʘ ʫʧʦʣʥʦʤʦʯʝʥʦ ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʦ. 

ʉʦʛʣʘʰʝʥʠʝʤ ʧʨʝʜʫʩʤʘʪʨʠʚʘʝʪʩʷ ʩʦʟʜʘʥʠʝ ʚ ʉʅɻ ʟʦʥʳ ʩʚʦʙʦʜʥʦʡ 

ʪʦʨʛʦʚʣʠ ʫʩʣʫʛʘʤʠ ʠ ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʝʥʠʷ ʠʥʚʝʩʪʠʮʠʡ, ʟʘʢʨʝʧʣʝʥʠʝ ʧʨʠʥʮʠʧʘ 

ʨʘʚʝʥʩʪʚʘ ʠ ʥʝʜʠʩʢʨʠʤʠʥʘʮʠʠ ʫʯʘʩʪʥʠʢʦʚ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʠʭ ʦʪʥʦʰʝʥʠʡ 

ʥʝʟʘʚʠʩʠʤʦ ʦʪ ʛʨʘʞʜʘʥʩʪʚʘ, ʤʝʩʪʘ ʨʝʛʠʩʪʨʘʮʠʠ ʠ ʬʦʨʤʳ ʩʦʙʩʪʚʝʥʥʦʩʪʠ. 

ɼʦʛʦʚʦʨʦʤ ʪʘʢʞʝ ʩʦʟʜʘʶʪʩʷ ʜʦʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʳʝ ʫʩʣʦʚʠʷ ʜʣʷ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷ ʠ 

ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʢʦʤʧʘʥʠʡ ʠʟ ʩʪʨʘʥ ʉʅɻ ʚ ʩʬʝʨʝ ʫʩʣʫʛ, ʚ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʝʥʥʳʭ ʠ 

ʩʝʣʴʩʢʦʭʦʟʷʡʩʪʚʝʥʥʳʭ ʩʝʢʪʦʨʘʭ ʩʪʨʘʥ ʉʦʜʨʫʞʝʩʪʚʘ. 

ɿʘʢʣʶʯʝʥʠʝ ʩʦʛʣʘʰʝʥʠʷ ʙʫʜʝʪ ʩʧʦʩʦʙʩʪʚʦʚʘʪʴ ʨʘʟʚʠʪʠʶ ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʦʡ 

ʢʦʦʧʝʨʘʮʠʠ, ʚʥʝʜʨʝʥʠʶ ʠʥʥʦʚʘʮʠʡ, ʩʦʟʜʘʥʠʶ ʙʣʘʛʦʧʨʠʷʪʥʳʭ ʫʩʣʦʚʠʡ ʜʣʷ 

ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʛʦ ʨʦʩʪʘ ʵʢʦʥʦʤʠʢ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ - ʫʯʘʩʪʥʠʢʦʚ ʉʅɻ.  

president.gov.by 

 

ɺʩʪʨʝʯʘ ʩ ʩʝʢʨʝʪʘʨʷʤʠ ʩʦʚʝʪʦʚ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ - ʯʣʝʥʦʚ ʆɼʂɹ 

 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ 8 ʠʶʥʷ ʚʩʪʨʝʪʠʣʩʷ  

ʩ ʩʝʢʨʝʪʘʨʷʤʠ ʩʦʚʝʪʦʚ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ - ʯʣʝʥʦʚ ʆʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ 

ɼʦʛʦʚʦʨʘ ʦ ʢʦʣʣʝʢʪʠʚʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ. 

"ɼʠʘʣʦʛ ʤʝʞʜʫ ʥʘʰʠʤʠ ʩʪʨʘʥʘʤʠ  

ʚ ʩʬʝʨʝ ʫʢʨʝʧʣʝʥʠʷ ʢʦʣʣʝʢʪʠʚʥʦʡ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʚ ʥʳʥʝʰʥʝʝ ʚʨʝʤʷ 

https://president.gov.by/ru/events/soveshchanie-po-tekushchim-voprosam-vstupitelnoy-kampanii
https://president.gov.by/ru/events/odobren-proekt-soglasheniya-o-svobodnoy-torgovle-uslugami-i-osushchestvlenii-investiciy-v-sng
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ʘʢʪʫʘʣʝʥ ʢʘʢ ʥʠʢʦʛʜʘ. ʉʢʘʞʫ ʧʨʷʤʦ, ʯʪʦ ʦʪ ʚʘʩ, ʛʣʘʚʥʳʭ ʧʦʤʦʱʥʠʢʦʚ ʛʣʘʚ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ ʚ ʚʘʰʠʭ ʩʪʨʘʥʘʭ ʧʦ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ, ʤʥʦʛʦʝ ʟʘʚʠʩʠʪ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʪʘʢʠʝ ʚʩʪʨʝʯʠ ʜʘʚʥʦ ʚʳʰʣʠ ʟʘ ʨʘʤʢʠ 

ʧʨʦʪʦʢʦʣʴʥʳʭ, ʧʦʩʢʦʣʴʢʫ ʛʝʦʧʦʣʠʪʠʯʝʩʢʘʷ ʩʠʪʫʘʮʠʷ ʪʨʝʙʫʝʪ ʚʳʨʘʙʦʪʢʠ 

ʩʚʦʝʚʨʝʤʝʥʥʳʭ ʨʝʰʝʥʠʡ. 

ʅʝʜʘʚʥʦ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʧʨʦʚʝʣ ʚʩʪʨʝʯʫ ʩ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʷʤʠ ʦʨʛʘʥʦʚ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʠ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʳʭ ʩʣʫʞʙ ʩʪʨʘʥ ʉʅɻ. "ʇʨʦʰʣʦ ʩʦʚʝʱʘʥʠʝ 

ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʝʡ. ʂʘʢ ʤʥʝ ʜʦʢʣʘʜʳʚʘʶʪ, ʦʯʝʥʴ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʳʡ ʨʘʟʛʦʚʦʨ ʙʳʣ, ʦʯʝʥʴ 

ʚʘʞʥʳʡ ʨʘʟʛʦʚʦʨ. ʀ ʷ, ʯʝʩʪʥʦ ʛʦʚʦʨʷ, ʵʪʦʤʫ ʨʘʜ", - ʩʢʘʟʘʣ ʦʥ. 

"ɺʳ ʚʠʜʠʪʝ, ʚʦʝʥʥʦ-ʧʦʣʠʪʠʯʝʩʢʘʷ ʦʙʩʪʘʥʦʚʢʘ ʥʘʢʘʣʝʥʘ ʜʦ ʧʨʝʜʝʣʘ, ʥʦ ʵʪʦ 

ʣʠʰʴ ʚʝʨʰʠʥʘ ʘʡʩʙʝʨʛʘ. ɺ ʦʩʥʦʚʝ ʚʩʝʭ ʛʦʨʷʯʠʭ ʢʦʥʬʣʠʢʪʦʚ ʣʝʞʠʪ 

ʤʘʩʩʠʨʦʚʘʥʥʦʝ ʛʠʙʨʠʜʥʦʝ ʚʦʟʜʝʡʩʪʚʠʝ ʥʘ ʢʣʶʯʝʚʳʝ ʩʬʝʨʳ ʥʘʰʝʡ 

ʦʙʱʝʩʪʚʝʥʥʦʡ ʞʠʟʥʠ: ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʫʶ, ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʫʶ, ʙʠʦʣʦʛʠʯʝʩʢʫʶ, 

ʩʦʮʠʘʣʴʥʫʶ, ʛʫʤʘʥʠʪʘʨʥʫʶ ʠ ʜʘʞʝ ʜʫʭʦʚʥʫʶ. ʅʘʩʪʫʧʘʶʪ ʧʦ ʚʩʝʤ ʬʨʦʥʪʘʤ,  

ʠ ʩʚʦʙʦʜʥʦʛʦ ʤʝʩʪʘ ʥʝʪ", - ʟʘʷʚʠʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ʩʠʪʫʘʮʠʷ ʩʝʡʯʘʩ ʥʘʢʘʣʝʥʘ ʚʝʟʜʝ: ʥʘ 

ʂʘʚʢʘʟʝ ʠ ʚ ʎʝʥʪʨʘʣʴʥʦʡ ɸʟʠʠ, ʚ ʋʢʨʘʠʥʝ, ʥʝʩʧʦʢʦʡʥʦ ʚ ʇʦʣʴʰʝ ʠ ʇʨʠʙʘʣʪʠʢʝ. 

"ʅʘ ʬʦʥʝ ʧʨʦʠʩʭʦʜʷʱʝʛʦ ʤʳ ʠʤʝʝʤ ʜʝʣʦ ʩ ʬʘʢʪʦʤ ʢʨʫʰʝʥʠʷ ʚʩʝʡ 

ʘʨʭʠʪʝʢʪʫʨʳ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʡ ʠ ʨʝʛʠʦʥʘʣʴʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ, ʢʦʪʦʨʘʷ 

ʬʦʨʤʠʨʦʚʘʣʘʩʴ ʜʝʩʷʪʠʣʝʪʠʷʤʠ. ɿʘ ʧʨʠʤʝʨʘʤʠ ʜʘʣʝʢʦ ʭʦʜʠʪʴ ʥʝ ʥʘʜʦ. ʂʦʥʬʣʠʢʪ 

ʥʘ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʋʢʨʘʠʥʳ - ʵʪʦ ʦʜʠʥ ʠʟ ʤʥʦʛʠʭ ʧʨʠʤʝʨʦʚ ʪʦʛʦ, ʢʘʢ ʟʘʧʘʜʥʳʝ 

ʵʣʠʪʳ ʚʳʙʨʘʩʳʚʘʶʪ ʪʨʠʣʣʠʦʥʳ ʜʦʣʣʘʨʦʚ ʥʘ ʤʠʣʠʪʘʨʠʟʘʮʠʶ ʠ ʨʘʟʦʨʝʥʠʝ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ", - ʟʘʷʚʠʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

"ʃʶʙʦʝ ʥʘʰʝ ʩʦʚʝʱʘʥʠʝ ʥʝ ʦʙʭʦʜʠʪʩʷ ʙʝʟ ʦʙʩʫʞʜʝʥʠʷ ʩʠʪʫʘʮʠʠ  

ʚ ʋʢʨʘʠʥʝ. ʀʟʚʠʥʠʪʝ ʟʘ ʥʝʩʢʨʦʤʥʦʩʪʴ, ʢʘʢ ʯʝʣʦʚʝʢ ʫʞʝ ʦʧʳʪʥʳʡ ʚ ʧʦʣʠʪʠʢʝ 

ʭʦʪʝʣ ʙʳ ʧʨʦʩʪʦ ʧʦʧʨʦʩʠʪʴ ʚʘʩ ʠ ʧʨʝʜʦʩʪʝʨʝʯʴ ʦʪ ʧʦʧʳʪʢʠ ʧʦʠʩʢʘʪʴ ʩʝʡʯʘʩ 

ʢʘʢʠʝ-ʪʦ ʧʨʠʯʠʥʳ. ʈʘʥʦ ʠʣʠ ʧʦʟʜʥʦ ʤʳ ʙʫʜʝʤ ʛʦʚʦʨʠʪʴ ʦ ʧʨʠʯʠʥʘʭ ʵʪʦʛʦ 

ʢʦʥʬʣʠʢʪʘ. ʅʦ ʩʝʡʯʘʩ ʚʘʞʥʝʡʰʠʡ ʚʦʧʨʦʩ - ʦʩʪʘʥʦʚʠʪʴ ʵʪʦʪ ʢʦʥʬʣʠʢʪ", - 

ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

"ʀ ʜʦʣʞʝʥ ʧʨʷʤʦ ʩʢʘʟʘʪʴ, ʧʦʩʢʦʣʴʢʫ ʤʳ ʩ ʈʦʩʩʠʝʡ ʥʘ ʦʜʥʦʡ ʩʪʦʨʦʥʝ: ʥʘʩ 

ʟʘʧʠʩʘʣʠ ʚ ʩʦʘʛʨʝʩʩʦʨʳ. ɼʦʣʞʝʥ ʩʢʘʟʘʪʴ, ʯʪʦ "ʩʦʘʛʨʝʩʩʦʨʳ" ʩ ʪʨʝʪʴʝʛʦ ʜʥʷ 

ʢʦʥʬʣʠʢʪʘ - ʘ ʤʦʞʝʪ, ʠ ʩ ʧʝʨʚʦʛʦ - ʧʨʝʜʣʦʞʠʣʠ ʤʠʨʥʳʡ ʧʨʦʮʝʩʩ. ʀ ʦʥ ʥʘʯʘʣʩʷ 

ʟʜʝʩʴ, ʚ ɹʝʣʘʨʫʩʠ, - ʥʘʧʦʤʥʠʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. - ʊʨʠ ʟʘʩʝʜʘʥʠʷ ʧʨʦʰʣʦ, 

ʧʦʪʦʤ ʜʘʣʠ ʢʦʤʘʥʜʫ: ʚ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʥʝ ʣʝʪʝʪʴ. ʗ ʵʪʦ ʟʥʘʶ ʪʦʯʥʦ". 

ʄʠʨʥʳʝ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʳ ʙʳʣʦ ʨʝʰʝʥʦ ʧʨʦʚʦʜʠʪʴ ʚ ʉʪʘʤʙʫʣʝ. ɹʳʣ ʚʳʨʘʙʦʪʘʥ 

ʧʨʦʝʢʪ ʜʦʛʦʚʦʨʘ ʩ ʙʦʣʴʰʠʤʠ ʫʩʪʫʧʢʘʤʠ ʩʦ ʩʪʦʨʦʥʳ ʈʦʩʩʠʠ, ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. ʈʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʠ ʜʝʣʝʛʘʮʠʡ ʩʦʛʣʘʩʦʚʘʣʠ ʜʘʥʥʳʡ ʜʦʢʫʤʝʥʪ, ʥʦ ʥʘ ʵʪʦʤ 

ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʳ ʧʨʝʢʨʘʪʠʣʠʩʴ. 

"ʇʦʯʝʤʫ ʥʝ ʧʦʰʣʠ ʜʘʣʴʰʝ? ʇʦʪʦʤʫ ʯʪʦ, ʩʢʦʨʝʝ ʚʩʝʛʦ, ʋʢʨʘʠʥʘ ʵʪʠ 

ʨʝʰʝʥʠʷ ʫʞʝ ʥʝ ʧʨʠʥʠʤʘʣʘ ʪʦʛʜʘ. ʏʪʦ ʛʦʚʦʨʠʪʴ ʦ ʪʝʧʝʨʴ. ʅʳʥʝʰʥʠʡ ʤʦʤʝʥʪ 

ʭʘʨʘʢʪʝʨʠʟʫʝʪʩʷ ʪʝʤ (ʚʦʪ ʚʯʝʨʘ ʤʳ ʨʘʟʛʦʚʘʨʠʚʘʣʠ ʩ ɺʣʘʜʠʤʠʨʦʤ 

ɺʣʘʜʠʤʠʨʦʚʠʯʝʤ, ʫ ʥʘʩ ʘʙʩʦʣʶʪʥʦ ʩʭʦʞʠʝ ʤʥʝʥʠʷ), ʯʪʦ ɿʘʧʘʜ, ʚʦʶʶʱʠʡ ʪʘʤ 

(ʝʩʪʝʩʪʚʝʥʥʦ, ʝʩʣʠ ʙʳ ʪʘʤ ʥʝ ʙʳʣʦ ʦʨʫʞʠʷ ɿʘʧʘʜʘ ʠ ʥʘʝʤʥʠʢʦʚ, ʜʘʚʥʦ ʙʳ ʫʞʝ 
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ʚʩʝ ʟʘʢʦʥʯʠʣʦʩʴ), ʞʜʝʪ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʦʚ "ʢʦʥʪʨʥʘʩʪʫʧʘ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʟʘʷʚʠʣ, ʯʪʦ ʟʘ ʧʦʩʣʝʜʥʝʝ ʚʨʝʤʷ ʫʥʠʯʪʦʞʝʥʦ ʙʦʣʴʰʦʝ 

ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʦ ʫʢʨʘʠʥʩʢʦʡ ʪʝʭʥʠʢʠ. ʂʨʦʤʝ ʪʦʛʦ, ʧʦ ʝʛʦ ʩʣʦʚʘʤ, ʧʦʛʠʙʣʦ ʙʦʣʴʰʦʝ 

ʯʠʩʣʦ ʫʢʨʘʠʥʩʢʠʭ ʩʦʣʜʘʪ. 

"ʊʨʠ ʜʥʷ "ʢʦʥʪʨʥʘʩʪʫʧʘ". ʊʦ, ʯʪʦ ʚʠʜʠʤ ʤʳ, ʠ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʷ, ʢʦʪʦʨʫʶ  

ʷ ʧʦʣʫʯʠʣ ʦʪ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ʈʦʩʩʠʠ, ʧʦʣʥʦʩʪʴʶ ʩʦʚʧʘʜʘʶʪ. ɿʘ ʪʨʠ ʜʥʷ ʦʢʦʣʦ ʪʨʝʭ 

ʜʝʩʷʪʢʦʚ ʪʘʥʢʦʚ ʫʥʠʯʪʦʞʝʥʦ - ʥʘʩʪʫʧʘʶʱʠʭ, ʫʢʨʘʠʥʩʢʠʭ. ʆʙʦʨʦʥʷʪʴʩʷ ʧʨʦʱʝ, 

ʯʝʤ ʥʘʩʪʫʧʘʪʴ - ʚʳ ʧʦʥʠʤʘʝʪʝ. 120 ʠʣʠ 130 ɹʄʇ ʟʘ ʪʨʠ ʜʥʷ. ʀ ʩʘʤʦʝ ʩʪʨʘʰʥʦʝ - 

ʙʦʣʝʝ 2 100 ʧʦʛʠʙʣʦ ʫʢʨʘʠʥʮʝʚ. 2 100! ʉ ʵʪʦʡ ʩʪʦʨʦʥʳ ʯʫʪʴ ʙʦʣʴʰʝ 70. ɺʦʪ ʚʘʤ 

ʨʝʟʫʣʴʪʘʪ ʵʪʦʡ ʧʦʧʳʪʢʠ "ʢʦʥʪʨʥʘʩʪʫʧʘ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʢʦʥʪʨʥʘʩʪʫʧʣʝʥʠʝ ʙʳʣʦ ʙʦʣʴʰʦʡ 

ʜʝʟʠʥʬʦʨʤʘʮʠʝʡ ʩʦ ʩʪʦʨʦʥʳ ʋʢʨʘʠʥʳ. "ʅʠʢʘʢʦʛʦ "ʢʦʥʪʨʥʘʩʪʫʧʘ" ʥʝʪ ʠ ʙʳʪʴ ʥʝ 

ʤʦʞʝʪ. ɸ ʝʩʣʠ - ʚʦʪ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪ ʟʘ ʪʨʠ ʜʥʷ. ʀ ʩʘʤʦʝ ʛʣʘʚʥʦʝ - ʯʝʪʚʝʨʪʳʡ-ʧʷʪʳʡ 

ʜʝʥʴ ʪʠʰʠʥʘ. ʆ ʯʝʤ ʵʪʦ ʛʦʚʦʨʠʪ? ʇʦʪʝʨʧʝʣʠ ʩʝʨʴʝʟʥʦʝ ʧʦʨʘʞʝʥʠʝ, ʩʝʣʠ  

ʠ ʜʫʤʘʶʪ (ɿʘʧʘʜ), ʘ ʯʪʦ ʜʝʣʘʪʴ ʜʘʣʴʰʝ", - ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʫʙʝʞʜʝʥ, ʯʪʦ ʠʥʦʛʦ ʧʫʪʠ, ʢʨʦʤʝ ʢʘʢ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʳ, ʥʝʪ. ʕʪʦ, 

ʧʦ ʝʛʦ ʩʣʦʚʘʤ, ʧʦʟʠʮʠʷ ʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ʈʦʩʩʠʠ. "ʄʠʨ ʠ ʪʦʣʴʢʦ ʤʠʨ. ʅʦ ʤʠʨ ʥʝ 

ʥʫʞʝʥ. ɿʘʧʘʜ ʫʮʝʧʠʣʩʷ ʞʝʣʝʟʦʙʝʪʦʥʥʦ ʟʘ ʋʢʨʘʠʥʫ, ʯʪʦʙʳ ʧʦʜʤʷʪʴ ʧʦʜ ʩʝʙʷ 

ʈʦʩʩʠʶ ʠ ʚʳʪʝʨʝʪʴ ʦʙ ʥʝʝ ʥʦʛʠ. ʅʦ ʵʪʦʛʦ ʥʝ ʙʫʜʝʪ. ɺʳ ʟʥʘʝʪʝ ʨʦʩʩʠʷʥ, ʟʥʘʝʪʝ 

ʥʘʩ - ʥʘ ʢʦʣʝʥʠ ʤʳ ʥʝ ʩʪʘʥʝʤ. ʇʦʵʪʦʤʫ ʥʘʜʦ ʜʦʛʦʚʘʨʠʚʘʪʴʩʷ, ʧʦʢʘ ʵʪʦ 

ʚʦʟʤʦʞʥʦ. ɼʘʣʴʰʝ ʙʫʜʝʪ ʭʫʞʝ", - ʧʨʝʜʫʧʨʝʜʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

"ʇʠʯʢʘʥʴʝ ʦʨʫʞʠʝʤ (ʵʪʦ ʤʳ ʚʠʜʠʤ ʟʜʝʩʴ, ʥʘʭʦʜʷʩʴ ʚ ʵʪʦʤ ʢʦʪʣʝ ʚ ʮʝʥʪʨʝ 

ɽʚʨʦʧʳ), ʥʘʛʥʝʪʘʥʠʝ ʦʙʩʪʘʥʦʚʢʠ, ʢʦʥʬʨʦʥʪʘʮʠʠ ʠ ʦʛʨʦʤʥʳʝ ʜʝʥʴʛʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ 

ʪʨʘʪʠʪ ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ ɽʚʨʦʧʘ, - ʧʨʠʯʠʥʘ ʵʪʦʛʦ ʢʦʥʬʣʠʢʪʘ ʛʦʨʘʟʜʦ ʛʣʫʙʞʝ, ʯʝʤ 

ʋʢʨʘʠʥʘ, - ʦʪʤʝʪʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ɼʣʷ ʘʤʝʨʠʢʘʥʮʝʚ ʚʘʞʥʦ ʧʦʩʪʘʚʠʪʴ 

ʥʘ ʢʦʣʝʥʠ ɽʚʨʦʧʫ. ʆʥʠ ʠʤ ʧʦʢʘʞʫʪ, ʯʪʦ ʪʘʢʦʝ ʚʚʦʜʠʪʴ ʝʚʨʦ ʧʨʦʪʠʚ ʜʦʣʣʘʨʘ. ʕʪʦ 

ʪʦʞʝ ʧʦʥʷʪʥʦ. ʀ ʝʚʨʦ ʥʘʯʘʣʦ ʦʪʚʦʝʚʳʚʘʪʴ ʚ ʩʚʦʝ ʚʨʝʤʷ ʤʝʩʪʦ ʧʦʜ ʩʦʣʥʮʝʤ. ʕʪʦ 

ʘʤʝʨʠʢʘʥʮʘʤ ʥʝ ʥʫʞʥʦ. ɸ ʬʠʥʘʥʩʳ - ʢʨʦʚʝʥʦʩʥʘʷ ʩʠʩʪʝʤʘ". 

ʇʦ ʩʣʦʚʘʤ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ, ʠʟ-ʟʘ ʵʪʦʛʦ ʉʐɸ ʥʘʯʘʣʠ ʜʘʚʠʪʴ ʥʘ ɽʚʨʦʧʫ ʠ 

ʩʝʡʯʘʩ ʭʦʪʷʪ ʨʘʩʯʣʝʥʠʪʴ ʝʝ. "ʆʪʛʦʨʦʜʠʪʴ ʝʝ ʦʪ ʥʘʩ. ʆʪ ɹʘʣʪʠʢʠ ʜʦ ʏʝʨʥʦʛʦ ʤʦʨʷ 

ʯʝʨʝʟ ʇʦʣʴʰʫ, ʋʢʨʘʠʥʫ. ʉ ɹʝʣʘʨʫʩʴʶ ʥʝ ʧʦʣʫʯʠʣʦʩʴ: ʙʳʣ ʟʘʤʳʩʝʣ ʵʪʦʪ 

ʩʘʥʠʪʘʨʥʳʡ ʢʦʨʜʦʥ ʚʳʩʪʨʦʠʪʴ ʦʪ ʉʤʦʣʝʥʩʢʘ ʠ ʥʠʞʝ ʥʘ ɹʘʣʪʠʢʫ. ʅʦ ʩʝʡʯʘʩ 

ʚʦʦʨʫʞʘʶʪ ʇʦʣʴʰʫ ʠ ʋʢʨʘʠʥʫ. ʅʦ ʥʘʜʦ, ʯʪʦʙʳ ʋʢʨʘʠʥʘ ʧʦʙʝʜʠʣʘ. ʕʪʦ ʠʭ 

ʟʦʣʦʪʘʷ ʤʝʯʪʘ. ɺʦʪ ʟʘʤʳʩʝʣ", - ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ʆʥ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ʇʦʣʴʰʘ ʠʩʧʦʨʪʠʣʘ ʦʪʥʦʰʝʥʠʷ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ  

ʩ ɹʝʣʘʨʫʩʴʶ, ʥʦ ʠ ʩ ɻʝʨʤʘʥʠʝʡ. ʀ ʚʨʷʜ ʣʠ ʧʦʣʴʩʢʘʷ ʩʪʦʨʦʥʘ ʚʳʩʪʘʚʣʷʝʪ ʩʯʝʪ 

ʌʈɻ ʟʘ ɺʪʦʨʫʶ ʤʠʨʦʚʫʶ ʚʦʡʥʫ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʪʘʢʘʷ ʩʤʝʣʘʷ, ʟʘʤʝʪʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. "ɼʘ ʥʝʪ. ɸʤʝʨʠʢʘʥʮʳ ʪʠʭʦʥʴʢʦ (ʤʳ ʵʪʦ ʪʦʞʝ ʚʠʜʝʣʠ) ʝʡ 

ʧʦʜʩʢʘʟʘʣʠ: ʜʘʚʘʡʪʝ ʜʘʚʠʪʝ ʥʝʤʮʝʚ. ʇʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʚ ɽʚʨʦʧʝ ʥʝʤʮʳ - ʦʩʥʦʚʥʘʷ 

ʩʠʣʘ. ɺʳ ʜʫʤʘʝʪʝ, ʙʨʝʢʩʠʪ, ʢʦʛʜʘ ɺʝʣʠʢʦʙʨʠʪʘʥʠʷ ʚʳʰʣʘ ʠʟ ɽʚʨʦʧʝʡʩʢʦʛʦ 

ʩʦʶʟʘ, - ʵʪʦ ʧʨʦʩʪʦ ʪʘʢ? ɽʩʣʠ ʙʳ ʘʤʝʨʠʢʘʥʮʳ ʙʳʣʠ ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʳ ʚ ʫʩʠʣʝʥʠʠ 

ɽʚʨʦʩʦʶʟʘ, ʦʥʠ ʙʳ ʥʠʢʦʛʜʘ ʥʘ ʵʪʦ ʥʝ ʜʘʣʠ ʜʦʙʨʦ ʠ ʥʝ ʧʦʰʣʠ. ʅʦ ʦʥʠ ʦʪʦʨʚʘʣʠ 

ɺʝʣʠʢʦʙʨʠʪʘʥʠʶ, ʤʦʱʥʫʶ ʚ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʤ, ʜʘ ʠ ʚ ʚʦʝʥʥʦ-ʧʦʣʠʪʠʯʝʩʢʦʤ 

ʦʪʥʦʰʝʥʠʠ ʦʪ ɽʚʨʦʩʦʶʟʘ ʝʱʝ ʨʘʥʴʰʝ, ʪ.ʝ. ʠʤ ʥʘʜʦ ʵʪʦʪ ʢʦʪʝʣ ʟʘʚʘʨʠʪʴ, ʯʪʦʙʳ 
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ʛʦʩʧʦʜʩʪʚʦʚʘʪʴ. ʆʥʠ ʞʝ ʧʨʝʢʨʘʩʥʦ ʧʦʥʠʤʘʶʪ, ʯʪʦ ʦʩʥʦʚʥʳʝ ʪʦʯʢʠ ʨʦʩʪʘ ʚ ʤʠʨʝ 

ʧʦʩʣʝ ʉʐɸ - ʵʪʦ ɽʚʨʦʧʝʡʩʢʠʡ ʩʦʶʟ, ʂʠʪʘʡ ʠ ʥʘʰʝ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʦ, ʛʜʝ ʤʳ 

ʦʩʤʝʣʠʣʠʩʴ ʚʳʩʪʫʧʠʪʴ", - ʧʦʷʩʥʠʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

"ʇʦʵʪʦʤʫ, ʛʦʚʦʨʷ ʦ ʧʨʠʯʠʥʘʭ, ʥʘʜʦ ʪʫʜʘ ʛʣʫʙʞʝ ʩʤʦʪʨʝʪʴ. ʀ ʥʘʜʦ ʦʪʜʘʪʴ 

ʜʦʣʞʥʦʝ ʨʦʩʩʠʷʥʘʤ - ʦʥʠ ʚʦʚʨʝʤʷ ʧʦʜʭʚʘʪʠʣʠʩʴ ʠ ʩʢʘʟʘʣʠ: ʭʦʨʦʰʦ, ʵʪʦ ʚʘʰʠ 

ʧʨʦʙʣʝʤʳ, ʥʦ ʚʳ ʛʘʨʘʥʪʠʨʫʡʪʝ ʥʘʤ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʴ. ʀ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ. 

ʆʪʚʝʪ ʥʘ ʵʪʫ ʧʨʦʩʴʙʫ - ʛʘʨʘʥʪʠʡ ʚʳ ʚʠʜʝʣʠ. ʉʝʡʯʘʩ ʦʥʠ ʛʦʚʦʨʷʪ: ʜʘ ʵʪʦ ʈʦʩʩʠʷ 

ʧʦʪʨʝʙʦʚʘʣʘ ʥʝʩʝʨʴʝʟʥʫʶ ʙʫʤʘʞʢʫ ʧʦ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ. ʀ, ʚʩʪʨʝʯʘʷʩʴ ʩ 

ʥʝʢʦʪʦʨʳʤʠ ʚʘʰʠʤʠ ʢʦʣʣʝʛʘʤʠ, ʷ ʠʤ ʟʘʜʘʶ ʚʦʧʨʦʩ: ʭʦʨʦʰʦ, ʈʦʩʩʠʷ 

ʧʦʪʨʝʙʦʚʘʣʘ ʥʝʩʝʨʴʝʟʥʫʶ ʙʫʤʘʞʢʫ, ʘ ʯʝʛʦ ʚʳ ʥʝʩʝʨʴʝʟʥʫʶ ʙʫʤʘʞʢʫ ʥʝ ʜʘʣʠ ʝʡ? 

ɺʟʷʣʠ ʙʳ ʠ ʜʘʣʠ. ʗ ʠʤʝʶ ʚ ʚʠʜʫ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʠʷ ʧʦ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʟʜʝʩʴ, ʧʦ 

ʩʦʚʝʪʩʢʦʤʫ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʫ ʠ ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ ʈʦʩʩʠʠ. ʅʝ ʜʘʣʠ", - ʥʘʧʦʤʥʠʣ ɻʣʘʚʘ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ɺʤʝʩʪʝ ʩ ʪʝʤ ʦʥ ʧʨʠʟʥʘʣ, ʯʪʦ ʨʦʩʩʠʡʩʢʘʷ ʩʧʝʮʦʧʝʨʘʮʠʷ ʚ ʋʢʨʘʠʥʝ ʩʪʘʣʘ 

ʧʦʜʘʨʢʦʤ ʜʣʷ ɿʘʧʘʜʘ. "ʀ ʦʥʠ ʪʫʪ ʥʘʯʘʣʠ ʮʝʧʣʷʪʴʩʷ ʟʘ ʥʝʝ, ʯʪʦʙʳ ʧʦʩʪʘʚʠʪʴ 

ʥʘ ʢʦʣʝʥʠ ʥʘʰʝ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʦ. ɸ ʜʘʣʴʰʝ - ʂʠʪʘʡ. ʕʪʦ ʛʣʘʚʥʘʷ ʠʭ ʮʝʣʴ", - 

ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

"ʀ ʧʦʪʦʤ: ʨʘʙʦʯʘʷ ʩʠʣʘ ʧʦʩʣʝ ɸʬʛʘʥʠʩʪʘʥʘ ʚʳʩʚʦʙʦʜʠʣʘʩʴ. ɽʝ ʞʝ ʥʘʜʦ 

ʛʜʝ-ʪʦ ʧʨʠʤʝʥʷʪʴ. ʇʦʢʘ ʩʘʤʠ (ʘʤʝʨʠʢʘʥʩʢʠʝ ʚʦʡʩʢʘ. - ʇʨʠʤ.) ʪʫʜʘ ʥʝ ʚʣʝʟʣʠ, ʥʦ, 

ʝʩʣʠ ʙʫʜʝʪ ʪʘʢ ʧʨʦʜʦʣʞʘʪʴʩʷ, ʫʚʝʨʝʥ, ʵʪʦ ʚʦʧʨʦʩ ʚʨʝʤʝʥʠ. ʇʦʪʦʤʫ ʯʪʦ 

ʥʘʝʤʥʠʢʦʚ ʪʘʤ ʤʦʨʝ. ʉʢʦʨʦ ʠ ʨʝʛʫʣʷʨʥʳʝ ʚʦʡʩʢʘ ʧʦʷʚʷʪʩʷ, ʝʩʣʠ ʤʳ ʥʝ 

ʧʨʝʢʨʘʪʠʤ ʵʪʦʪ ʢʦʥʬʣʠʢʪ. ʄʳ ʢ ʵʪʦʤʫ ʛʦʪʦʚʳ", - ʟʘʷʚʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʧʨʘʢʪʠʢʘ ʚʩʝʚʦʟʤʦʞʥʳʭ ʦʜʥʦʩʪʦʨʦʥʥʠʭ 

ʦʛʨʘʥʠʯʠʪʝʣʴʥʳʭ ʤʝʨ ʠ ʩʘʥʢʮʠʡ ʥʘʨʘʱʠʚʘʝʪʩʷ. "ʉʣʫʰʘʡʪʝ, ʥʝ ʧʨʦʰʣʦ. ʗʚʥʦ ʥʝ 

ʧʨʦʰʣʦ. ɼʘ, ʥʝʧʨʦʩʪʦ. ɼʘ, ʩʣʦʞʥʦ, ʪʨʫʜʥʦ. ʅʦ ʥʝ ʧʨʦʰʣʦ. ʅʘʜʦ ʪʦʞʝ ʵʪʦ 

ʧʦʥʠʤʘʪʴ", - ʟʘʤʝʪʠʣ ʦʥ. 

"ʉʘʥʢʮʠʠ ʫʞʝ ʧʨʝʚʨʘʪʠʣʠʩʴ ʠʟ ʠʥʩʪʨʫʤʝʥʪʘ ʧʨʠʥʫʞʜʝʥʠʷ ʢ ʤʠʨʫ  

ʠ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʚ ʥʦʚʫʶ ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʫʶ ʫʛʨʦʟʫ ʛʣʦʙʘʣʴʥʦʛʦ ʤʘʩʰʪʘʙʘ. ʎʝʣʳʝ 

ʨʝʛʠʦʥʳ ʦʙʨʝʯʝʥʳ ʥʘ ʛʦʣʦʜ, ʭʦʣʦʜ ʠ ʥʠʱʝʪʫ, - ʟʘʷʚʠʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. - ʆʥʠ 

ʠ ʚʘʩ ʢʘʩʘʶʪʩʷ, ʵʪʠ ʩʘʥʢʮʠʠ. ʄʳ ʞʝ ʚʠʜʠʤ ʩ ʨʦʩʩʠʷʥʘʤʠ, ʢʘʢ ʚʠʟʠʪʝʨʳ-

ʘʤʝʨʠʢʘʥʮʳ ʧʦʝʭʘʣʠ, ʥʘʯʠʥʘʷ ʦʪ ɸʨʤʝʥʠʠ ʠ ʟʘʢʘʥʯʠʚʘʷ ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥʦʤ,  

 ʥʘʯʠʥʘʶʪ ʥʘ ʚʘʩ ʜʘʚʠʪʴ, ʯʪʦʙʳ ʚʳ ʥʝ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʘʣʠ ʩ ʥʘʤʠ. ʄʳ ʵʪʦ ʚʠʜʠʤ". 

ʀʤʝʥʥʦ ʧʦʵʪʦʤʫ ʧʨʦʪʠʚʦʜʝʡʩʪʚʠʝ ʩʘʥʢʮʠʷʤ ʜʦʣʞʥʦ ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʪʴʩʷ 

ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʦ ʠ ʩʦʦʙʱʘ, ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

"ʅʠ ʙʝʣʦʨʫʩʳ, ʥʠ ʨʦʩʩʠʷʥʝ ʥʝ ʭʦʪʷʪ, ʯʪʦʙʳ ʚʳ ʧʦʧʘʣʠ ʧʦʜ ʩʘʥʢʮʠʠ, 

ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʘʷ ʩ ʥʘʤʠ. ʄʳ ʵʪʦʛʦ ʥʝ ʭʦʪʠʤ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʤʳ ʦʪ ʵʪʦʛʦ ʥʠʯʝʛʦ ʥʝ 

ʧʦʣʫʯʠʤ, ʘ ʚʳ ʪʦʣʴʢʦ ʧʦʪʝʨʷʝʪʝ. ʅʦ - ʢʘʢ ʪʦʣʴʢʦ ʚʦʟʤʦʞʥʦ (ʚ ʞʠʟʥʠ ʝʩʪʴ ʤʥʦʛʦ 

ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʝʡ) - ʤʳ ʜʦʣʞʥʳ ʩʤʦʪʨʝʪʴ ʚ ʵʪʫ ʩʪʦʨʦʥʫ ʚʤʝʩʪʝ. ʕʢʦʥʦʤʠʢʘ ʥʘʩ ʢ 

ʵʪʦʤʫ ʪʦʣʢʘʝʪ. ʄʳ ʥʝ ʜʦʣʞʥʳ ʧʦʪʝʨʷʪʴ ʵʪʦʪ ʨʳʥʦʢ", - ʟʘʷʚʠʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ 

ʣʠʜʝʨ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ʩʪʨʘʥʘʤ ʧʦʩʪʩʦʚʝʪʩʢʦʛʦ 

ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʘ ʩʣʦʞʥʦ ʧʨʦʙʠʪʴʩʷ ʥʘ ʜʨʫʛʠʝ ʨʳʥʢʠ. ɼʘʞʝ ʚ ɸʬʨʠʢʝ ʩʝʡʯʘʩ 

ʥʝʧʨʦʩʪʦ: ʪʘʤ ʫʞʝ ʩʪʦʣʢʥʫʣʠʩʴ ʠʥʪʝʨʝʩʳ ʂʠʪʘʷ, ʉʦʝʜʠʥʝʥʥʳʭ ʐʪʘʪʦʚ  

ʠ ɽʚʨʦʩʦʶʟʘ. "ʗ ʥʝ ʛʦʚʦʨʶ, ʯʪʦ ʥʝ ʥʘʜʦ ʨʘʙʦʪʘʪʴ ʥʘ ʨʳʥʢʠ ɽʚʨʦʩʦʶʟʘ, 

ʉʦʝʜʠʥʝʥʥʳʭ ʐʪʘʪʦʚ ɸʤʝʨʠʢʠ, ɹʣʠʞʥʝʛʦ, ɼʘʣʴʥʝʛʦ ɺʦʩʪʦʢʘ, ʥʘ ʠʥʜʠʡʩʢʠʡ, 
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ʘʬʨʠʢʘʥʩʢʠʡ ʠ ʧʨʦʯʠʝ ʨʳʥʢʠ. ʅʝʪ, ʥʘʜʦ ʨʘʙʦʪʘʪʴ. ʅʦ ʥʘʤ ʥʝʣʴʟʷ ʧʦʪʝʨʷʪʴ ʩʚʦʝ. 

ɺʝʜʴ ʚ ʠʪʦʛʝ ʤʳ ʫʡʜʝʤ ʠ ʧʦʪʝʨʷʝʤ ʜʨʫʛ ʜʨʫʛʘ, - ʫʙʝʞʜʝʥ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. - 

ɹʝʨʝʛʠʪʝ ʵʢʦʥʦʤʠʢʫ, ʥʝ ʩʧʝʰʠʪʝ". 

ɺʦ ʚʨʝʤʷ ʚʩʪʨʝʯʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʢʦʩʥʫʣʩʷ ʚʦʧʨʦʩʦʚ 

ʫʨʝʛʫʣʠʨʦʚʘʥʠʷ ʢʦʥʬʣʠʢʪʘ ʤʝʞʜʫ ɸʨʤʝʥʠʝʡ ʠ ɸʟʝʨʙʘʡʜʞʘʥʦʤ. 

"ʀ ʘʟʝʨʙʘʡʜʞʘʥʮʳ, ʠ ʘʨʤʷʥʝ - ʵʪʦ ʨʦʜʥʳʝ. ʂʘʢ ʜʚʘ ʧʘʣʴʮʘ ʥʘ ʦʜʥʦʡ ʨʫʢʝ. 

ʀ ʯʪʦ ʭʦʯʝʰʴ ʩ ʵʪʠʤ, ʪʦ ʠ ʜʝʣʘʡ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ, ʯʪʦ ʚ ʧʨʝʞʥʠʝ ʛʦʜʳ ʦʥ ʚʣʦʞʠʣ ʤʥʦʛʦ ʫʩʠʣʠʡ  

ʚ ʫʨʝʛʫʣʠʨʦʚʘʥʠʝ ʢʦʥʬʣʠʢʪʘ ʤʝʞʜʫ ʩʪʦʨʦʥʘʤʠ, ʩʪʘʨʘʷʩʴ ʥʘʣʘʜʠʪʴ 

ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʝ ʤʝʞʜʫ ʣʠʜʝʨʘʤʠ ɸʨʤʝʥʠʠ ʠ ɸʟʝʨʙʘʡʜʞʘʥʘ. 

"ʉʝʡʯʘʩ ʚʩʝ ʫʩʣʦʞʥʠʣʦʩʴ. ʅʘʜʦ ʨʘʟʦʙʨʘʪʴʩʷ ʚ ʵʪʦʡ ʩʠʪʫʘʮʠʠ. ɺ ʜʘʥʥʦʤ 

ʩʣʫʯʘʝ ʷ, ʢʦʥʝʯʥʦ, ʅʠʢʦʣʘ ɺʦʚʘʝʚʠʯʘ (ʇʘʰʠʥʷʥʘ, ʇʨʝʤʴʝʨ-ʤʠʥʠʩʪʨʘ ɸʨʤʝʥʠʠ. 

- ʇʨʠʤ.) ʧʦʜʜʝʨʞʠʚʘʶ, ʧʦʥʠʤʘʷ, ʯʪʦ ʥʘ ʵʪʫ ʚʣʘʩʪʴ, ʥʘ ʥʝʛʦ ʚʩʝ ʵʪʠ ʥʝʜʦʩʪʘʪʢʠ 

ʦʙʨʫʰʠʣʠʩʴ. ʇʦʵʪʦʤʫ (ʩʝʡʯʘʩ ʥʫʞʥʳ. - ʇʨʠʤ.) ʪʝʨʧʝʥʠʝ ʠ ʧʦʧʳʪʢʠ ʥʘʡʪʠ 

ʨʝʰʝʥʠʝ ʚʦʧʨʦʩʘ, ʯʪʦʙʳ ʙʳʣʦ ʚʳʛʦʜʥʦ ʠ ɸʨʤʝʥʠʠ, ʠ ɸʟʝʨʙʘʡʜʞʘʥʫ", - 

ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ʇʦ ʝʛʦ ʩʣʦʚʘʤ, ʩʚʦʠ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʠʷ ʜʦʣʞʥʳ ʚʥʝʩʪʠ ʠ ʩʝʢʨʝʪʘʨʠ ʩʦʚʝʪʦʚ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʩʪʨʘʥ ʆɼʂɹ, ʚʝʜʴ ʦʥʠ ʥʝ ʩʪʦʨʦʥʥʠʝ ʥʘʙʣʶʜʘʪʝʣʠ ʚ ʵʪʦʡ 

ʩʠʪʫʘʮʠʠ. "ɺʳ ʛʣʘʚʥʳʝ ʥʘʰʠ ʧʦʤʦʱʥʠʢʠ ʧʦ ʚʦʧʨʦʩʘʤ ʦʙʦʨʦʥʳ  

ʠ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ʦʥ. 

ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʚ 2023 ʛʦʜʫ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴʩʪʚʫʝʪ ʚ ʆɼʂɹ, ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ 

ʟʘʷʚʠʣ, ʯʪʦ ʩʪʨʘʥʘ ʙʫʜʝʪ ʩʪʨʝʤʠʪʴʩʷ ʧʦʤʦʯʴ ɸʨʤʝʥʠʠ ʠ ɸʟʝʨʙʘʡʜʞʘʥʫ 

ʫʨʝʛʫʣʠʨʦʚʘʪʴ ʩʧʦʨʥʳʝ ʚʦʧʨʦʩʳ. ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʢʦʥʬʣʠʢʪʳ ʥʘ 

ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʝ ʆɼʂɹ, ʪʝʤ ʙʦʣʝʝ ʚʦʦʨʫʞʝʥʥʳʝ, ʥʘʜʦ ʨʝʰʘʪʴ. "ʅʝ ʤʦʞʝʤ ʤʳ 

ʩʧʦʢʦʡʥʦ ʩʤʦʪʨʝʪʴ, ʢʦʛʜʘ ʫ ʥʘʩ ʥʘ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʝ ʆɼʂɹ ʢʦʥʬʣʠʢʪʳ. ʆʪ ʥʠʭ 

ʥʝʣʴʟʷ ʫʭʦʜʠʪʴ. ʆʥʠ ʩʣʦʞʥʳʝ. ʕʪʦ ʥʘʰʠ ʙʨʘʪʴʷ: ʤʳ ʚ ʦʜʥʦʤ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝ ʞʠʣʠ. 

ʇʦʵʪʦʤʫ ʠʭ ʥʘʜʦ ʨʝʰʘʪʴ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

"ɺ ʙʣʠʞʘʡʰʝʝ ʚʨʝʤʷ ʤʳ ʩ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʦʤ ʈʦʩʩʠʠ ʚʩʪʨʝʪʠʤʩʷ.  

ʗ ʦʙʷʟʘʪʝʣʴʥʦ ʨʘʩʩʢʘʞʫ ʦ ʥʘʰʝʡ ʚʩʪʨʝʯʝ. ʆʥ ʟʥʘʝʪ, ʯʪʦ ʷ ʩʝʛʦʜʥʷ ʚʩʪʨʝʯʘʶʩʴ  

ʩ ʚʘʤʠ. ʋ ʥʝʛʦ ʟʘʚʪʨʘ ʩ ʇʨʝʤʴʝʨ-ʤʠʥʠʩʪʨʘʤʠ ʚʩʪʨʝʯʘ (ʚ ʉʦʯʠ ʚ ʵʪʠ ʜʥʠ 

ʧʨʦʭʦʜʠʪ ʟʘʩʝʜʘʥʠʝ ʉʦʚʝʪʘ ʛʣʘʚ ʧʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚ ʉʅɻ. - ʇʨʠʤ.). ʆʙʩʫʜʠʤ ʚʩʝ ʵʪʠ 

ʚʦʧʨʦʩʳ ʠ ʧʦʧʨʦʙʫʝʤ, ʤʦʞʝʪ ʙʳʪʴ, ʯʪʦ-ʪʦ ʧʨʝʜʣʦʞʠʪʴ ʫʜʦʙʦʚʘʨʠʤʦʝ ʚʘʤ. 

ʅʦ ʷ ʝʱʝ ʨʘʟ ʛʦʚʦʨʶ: ʩʦ ʩʪʦʨʦʥʳ ʚʘʩ ʜʦʣʞʥʳ ʙʳʪʴ ʨʘʟʫʤʥʳʝ, ʪʦʣʢʦʚʳʝ 

ʠʥʠʮʠʘʪʠʚʳ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

"ʈʘʜʠ ʙʦʛʘ, ʥʝ ʩʩʦʨʴʪʝʩʴ ʜʨʫʛ ʩ ʜʨʫʛʦʤ. ʅʘʤ ʝʱʝ ʙʫʜʝʪ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʴ 

ʧʦʩʩʦʨʠʪʴʩʷ ʩʦ ʤʥʦʛʠʤʠ: ʚʳ ʚʠʜʠʪʝ, ʢʘʢ ʥʘʩ ʧʳʪʘʶʪʩʷ ʨʘʩʪʘʱʠʪʴ. ʅʝ ʙʫʜʫ 

ʢʦʥʢʨʝʪʠʟʠʨʦʚʘʪʴ", - ʜʦʙʘʚʠʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ʫʷʟʚʠʤʳʤ ʵʣʝʤʝʥʪʦʤ 

ʩʠʩʪʝʤʳ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʩʪʘʣʘ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʘʷ ʩʬʝʨʘ.  

"ɺʳ ʚʠʜʠʪʝ, ʜʘʞʝ ʚ ʋʢʨʘʠʥʝ ʚʧʝʨʝʜʠ ʠʜʝʪ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʦ-ʧʩʠʭʦʣʦʛʠʯʝʩʢʘʷ 

ʚʦʡʥʘ", - ʩʢʘʟʘʣ ʦʥ. 

"ɺʳ, ʥʘʚʝʨʥʦʝ, ʜʦʛʘʜʳʚʘʝʪʝʩʴ, ʢʪʦ ʚʟʦʨʚʘʣ ʂʘʭʦʚʩʢʫʶ ɻʕʉ. ɻʦʚʦʨʷʪ, ʥʘ 

ʚʦʨʝ ʠ ʰʘʧʢʘ ʛʦʨʠʪ. ʂʪʦ ʧʝʨʚʳʤ ʦʙ ʵʪʦʤ ʟʘʢʨʠʯʘʣ? - ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. - 

ʇʦʥʷʪʥʦ, ʯʪʦ ʫʢʨʘʠʥʩʢʦʡ ʩʪʦʨʦʥʝ ʥʘʜʦ ʙʳʣʦ ʩʢʨʳʪʴ ʪʨʠ ʜʥʷ "ʢʦʥʪʨʥʘʩʪʫʧʘ", 

ʛʜʝ ʧʦʯʪʠ ʜʚʝ ʩʦʪʥʠ ʙʨʦʥʝʤʘʰʠʥ ʙʳʣʦ ʫʥʠʯʪʦʞʝʥʦ ʠ ʙʦʣʝʝ 2 ʪʳʩ. ʯʝʣʦʚʝʢ 
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ʧʦʛʠʙʣʠ. ʇʦʵʪʦʤʫ - ʂʘʭʦʚʢʘ, ʂʘʭʦʚʢʘ, ʘ ʧʨʦ ʪʦ (ʧʦʪʝʨʠ ʧʨʠ ʧʦʧʳʪʢʝ 

ʢʦʥʪʨʥʘʩʪʫʧʣʝʥʠʷ. - ʇʨʠʤ.) ʥʠʢʪʦ ʥʝ ʛʦʚʦʨʠʪ. ɸ ʵʪʦ ʞʝ ʚʩʝ ʚʠʜʥʦ". 

"ʀ ʚʳ ʚʠʜʠʪʝ, ʢʘʢʫʶ ʘʢʢʫʨʘʪʥʫʶ, ʦʩʪʦʨʦʞʥʫʶ ʧʦʟʠʮʠʶ ʟʘʥʷʣʠ ʉʐɸ, - 

ʧʨʦʜʦʣʞʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʆʙʷʟʘʥ ʦʪʜʘʪʴ ʠʤ ʜʦʣʞʥʦʝ. ʆʥʠ ʩʨʘʟʫ 

ʩʢʘʟʘʣʠ: "ʄʳ ʧʦʢʘ ʥʝ ʤʦʞʝʤ ʩʢʘʟʘʪʴ, ʢʪʦ ʵʪʦ ʩʜʝʣʘʣ. ʄʳ ʜʦʣʞʥʳ ʨʘʟʦʙʨʘʪʴʩʷ". 

ʇʦʜʫʤʘʡʪʝ, ʩ ʯʝʛʦ ʙʳ ʵʪʦ?" 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʦʪʤʝʪʠʣ ʚʘʞʥʦʩʪʴ ʧʨʦʪʠʚʦʜʝʡʩʪʚʠʷ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʦ-

ʧʩʠʭʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʤ ʦʧʝʨʘʮʠʷʤ ʠ ʧʨʝʜʣʦʞʠʣ ʧʦʜʝʣʠʪʴʩʷ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʤ ʦʧʳʪʦʤ  

ʚ ʵʪʦʡ ʩʬʝʨʝ, ʟʘʤʝʪʠʚ, ʯʪʦ ʧʦ ʜʘʥʥʦʤʫ ʚʦʧʨʦʩʫ ʝʩʪʴ ʘʢʪʠʚʥʦʝ 

ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʝ ʩ ʌʉɹ ʈʦʩʩʠʠ. "ɸ ʯʪʦʙʳ ʧʨʦʪʠʚʦʜʝʡʩʪʚʦʚʘʪʴ, ʥʘʜʦ ʩʚʦʶ 

ʧʦʚʝʩʪʢʫ ʚʳʜʚʠʛʘʪʴ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

"ʉʪʨʘʥʳ ʆɼʂɹ ʥʝʧʦʩʨʝʜʩʪʚʝʥʥʦ ʥʘʭʦʜʷʪʩʷ ʧʦʜ ʧʨʠʮʝʣʦʤ ʵʪʦʛʦ ʜʘʚʣʝʥʠʷ 

ʠ ʦʧʘʩʥʦʛʦ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʦʛʦ ʦʨʫʞʠʷ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʚʩʝ ʚʨʝʤʷ ʩʦʟʜʘʶʪ ʥʘʤ ʚʥʫʪʨʠ 

ʧʨʦʙʣʝʤʳ", - ʩʢʘʟʘʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ɺ ʩʚʷʟʠ ʩ ʵʪʠʤ ʦʥ ʫʧʦʤʷʥʫʣ ʦ ʥʝʜʘʚʥʠʭ ʩʦʙʳʪʠʷʭ ʚ ʂʳʨʛʳʟʩʪʘʥʝ, ʛʜʝ 

ʙʳʣʘ ʩʦʚʝʨʰʝʥʘ ʧʦʧʳʪʢʘ ʨʘʩʢʘʯʘʪʴ ʦʙʩʪʘʥʦʚʢʫ ʚʥʫʪʨʠ ʩʪʨʘʥʳ, ʥʦ ʚʣʘʩʪʠ ʝʝ 

ʩʚʦʝʚʨʝʤʝʥʥʦ ʧʨʝʩʝʢʣʠ. "ʄʦʣʦʜʮʳ ʨʝʙʷʪʘ, ʩʧʨʘʚʠʣʠʩʴ. ɺ ʟʘʨʦʜʳʰʝ 

ʩʧʨʘʚʠʣʠʩʴ, ʥʝ ʜʘʣʠ ʵʪʦʡ ʟʘʨʘʟʝ ʨʘʩʧʨʦʩʪʨʘʥʠʪʴʩʷ. ɿʥʘʯʠʪ, ʚʳʚʦʜʳ ʩʜʝʣʘʣʠ ʠʟ 

ʠʩʪʦʨʠʠ. ʇʨʦʩʪʦ ʤʦʣʦʜʮʳ! ʗ ʦʪʜʘʶ ʜʘʥʴ ʫʚʘʞʝʥʠʷ". 

"ɺʠʜʠʪʝ, ʧʳʪʘʶʪʩʷ ʢʘʯʘʪʴ, ʢʘʯʘʪʴé ʅʫ ʦʪʩʪʘʥʴʪʝ ʚʳ ʦʪ ʂʳʨʛʳʟʩʪʘʥʘ! 

ʆʥʠ ʥʘʯʘʣʠ ʧʦʜʥʠʤʘʪʴʩʷ ʩ ʢʦʣʝʥ, ʧʫʩʪʴ ʨʘʟʚʠʚʘʝʪʩʷ ʩʪʨʘʥʘ. ʂʦʤʫ ʦʥʘ 

ʧʨʦʙʣʝʤʳ ʩʦʟʜʘʝʪ? ʅʠʢʦʤʫ. ʊʝʤ ʥʝ ʤʝʥʝʝ ʢʘʯʘʶʪ. ɸ ʚʳ ʜʫʤʘʝʪʝ, ʯʪʦ 

ʂʳʨʛʳʟʩʪʘʥ ʢʘʯʘʶʪ ʧʨʦʩʪʦ ʪʘʢ? ʅʝʪ. ʕʪʦ ʜʣʷ ʪʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ ʧʦʜʦʙʨʘʪʴʩʷ ʯʝʨʝʟ 

ʂʳʨʛʳʟʩʪʘʥ ʢ ʂʘʟʘʭʩʪʘʥʫ ʩʥʦʚʘ, ʢʘʢ ʯʝʨʝʟ ʈʦʩʩʠʶ ï ʢ ʂʠʪʘʶ. ʆʙʨʘʪʠʪʝ ʥʘ ʵʪʦ 

ʚʥʠʤʘʥʠʝ. ʆʩʦʙʝʥʥʦ ʚ ʂʘʟʘʭʩʪʘʥʝ - ʩʧʦʢʦʡʥʦ ʞʠʪʴ ʥʝ ʜʘʜʫʪ", - ʧʨʝʜʫʧʨʝʜʠʣ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʥʘ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʴ 

ʫʩʦʚʝʨʰʝʥʩʪʚʦʚʘʪʴ ʩʠʩʪʝʤʫ ʢʨʠʟʠʩʥʦʛʦ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʚ ʆɼʂɹ: "ʅʘʤ ʥʘʜʦ ʜʦ 

ʢʦʥʮʘ ʚʳʩʪʨʦʠʪʴ, ʫʩʦʚʝʨʰʝʥʩʪʚʦʚʘʪʴ ʩʠʩʪʝʤʫ ʢʨʠʟʠʩʥʦʛʦ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ.  

ʇʦ-ʥʘʩʪʦʷʱʝʤʫ ʚʳʩʪʨʦʠʪʴ. ʕʪʦ ʟʘʜʘʯʘ ʥʘʰʠʭ ʩʧʝʮʩʣʫʞʙ  

ʠ ʧʨʘʚʦʦʭʨʘʥʠʪʝʣʴʥʳʭ ʦʨʛʘʥʦʚ". 

ʈʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʠ ʘʧʧʘʨʘʪʦʚ ʩʦʚʝʪʦʚ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ - ʯʣʝʥʦʚ 

ʆɼʂɹ, ʧʦ ʩʣʦʚʘʤ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ, ʠʛʨʘʶʪ ʚ ʜʘʥʥʦʤ ʚʦʧʨʦʩʝ ʚʘʞʥʫʶ 

ʢʦʦʨʜʠʥʠʨʫʶʱʫʶ ʨʦʣʴ. "ʕʪʦ ʚʘʰʘ ʨʘʙʦʪʘ, ʚʘʰʘ ʩʬʝʨʘ ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʦʩʪʠ, - 

ʧʨʦʜʦʣʞʠʣ ʦʥ. - ʇʦʵʪʦʤʫ ʜʦʛʦʚʘʨʠʚʘʡʪʝʩʴ, ʚʥʦʩʠʪʝ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʠʷ ʥʘ 

ʫʪʚʝʨʞʜʝʥʠʝ ʛʣʘʚ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ. ʅʝ ʜʫʤʘʶ, ʯʪʦ ʟʜʝʩʴ ʙʫʜʝʪ ʢʘʢʦʝ-ʪʦ ʪʦʨʤʦʞʝʥʠʝ". 

"ʉ ʫʯʝʪʦʤ ʤʘʩʰʪʘʙʥʦʡ ʪʨʘʥʩʬʦʨʤʘʮʠʠ ʫʛʨʦʟ ʫʞʝ ʩʝʡʯʘʩ ʮʝʣʝʩʦʦʙʨʘʟʥʦ 

ʧʦʜʫʤʘʪʴ ʥʘʜ ʢʦʥʮʝʧʮʠʝʡ ʥʦʚʦʡ ʩʪʨʘʪʝʛʠʠ ʢʦʣʣʝʢʪʠʚʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʥʘ ʧʝʨʠʦʜ ʜʦ 2035 ʛʦʜʘ", - ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ʕʪʘ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʴ ʦʙʫʩʣʦʚʣʝʥʘ ʪʘʢʞʝ ʠ ʪʝʤ, ʯʪʦ ʩʫʱʝʩʪʚʫʶʱʠʡ 

ʜʦʢʫʤʝʥʪ ʙʳʣ ʧʨʠʥʷʪ ʚ 2016 ʛʦʜʫ ʠ ʨʘʩʩʯʠʪʘʥ ʜʦ 2025 ʛʦʜʘ. 

"ɼʫʤʘʶ, ʯʪʦ ʂʦʤʠʪʝʪʫ ʩʝʢʨʝʪʘʨʝʡ ʩʦʚʝʪʦʚ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʠ ʚ ʮʝʣʦʤ ʆɼʂɹ 

ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ ʥʘʯʘʪʴ ʨʘʙʦʪʫ ʥʘʜ ʩʦʛʣʘʩʦʚʘʥʠʝʤ ʧʦʜʭʦʜʦʚ ʠ ʚʳʨʘʙʦʪʢʦʡ 

ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʫʶʱʠʭ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʠʡ ʦʪʥʦʩʠʪʝʣʴʥʦ ʙʫʜʫʱʝʡ ʘʨʭʠʪʝʢʪʫʨʳ 
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ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʛʦ ʢʦʥʪʠʥʝʥʪʘ. ʕʪʦ ʚʘʞʥʝʡʰʠʡ ʚʦʧʨʦʩ", - ʟʘʷʚʠʣ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʧʨʝʜʣʦʞʠʣ ʧʨʦʚʝʩʪʠ ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʫʶ ʨʝʚʠʟʠʶ ʜʦʛʦʚʦʨʥʦ-

ʧʨʘʚʦʚʦʡ ʙʘʟʳ ʆɼʂɹ, ʢʘʢ, ʚʧʨʦʯʝʤ, ʠ ʉʦʶʟʥʦʛʦ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ, ɽɸʕʉ. "ʅʘʜʦ 

ʧʦʩʤʦʪʨʝʪʴ, ʯʪʦ ʥʘʤ ʥʘʜʦ, ʯʪʦ ʥʝ ʥʘʜʦ. ʆʪʙʨʦʩʠʪʴ ʚʩʝ ʪʦ, ʯʪʦ ʤʳ ʪʘʤ 

ʧʦʥʘʨʘʙʦʪʘʣʠ, ʧʦʥʘʧʠʩʘʣʠ ʪʦʛʦ, ʯʪʦ ʥʝ ʤʦʞʝʪ ʠ ʥʝ ʙʫʜʝʪ ʥʠʢʦʛʜʘ ʨʘʙʦʪʘʪʴ,  

ʠ ʦʩʪʘʚʠʪʴ ʦʩʥʦʚʥʳʝ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷ. ʅʘʜʦ ʚʝʨʥʫʪʴʩʷ ʢ ʦʩʥʦʚʦʧʦʣʘʛʘʶʱʠʤ 

ʜʦʢʫʤʝʥʪʘʤ, ʚʩʝ ʪʘʤ ʧʨʦʧʠʩʘʪʴ ʞʝʣʝʟʦʙʝʪʦʥʥʦ ʠ ʜʦʛʦʚʦʨʠʪʴʩʷ, ʯʪʦ ʚ ʪʘʢʦʤ-ʪʦ 

ʩʣʫʯʘʝ, ʧʨʠ ʪʘʢʦʤ ʭʘʨʘʢʪʝʨʝ ʢʦʥʬʣʠʢʪʘ - ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʝ ʪʘʢʦʝ", - ʧʨʝʜʣʦʞʠʣ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. ʇʦ ʝʛʦ ʤʥʝʥʠʶ, ʵʪʦ ʚ ʟʥʘʯʠʪʝʣʴʥʦʡ ʩʪʝʧʝʥʠ ʫʧʨʦʩʪʠʣʦ ʙʳ  

ʠ ʩʜʝʣʘʣʦ ʙʳ ʙʦʣʝʝ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʳʤ ʫʨʝʛʫʣʠʨʦʚʘʥʠʝ ʢʦʥʬʣʠʢʪʦʚ ʧʦʜʦʙʥʳʭ ʪʝʤ, 

ʯʪʦ ʚʦʟʥʠʢʘʶʪ ʤʝʞʜʫ ɸʨʤʝʥʠʝʡ ʠ ɸʟʝʨʙʘʡʜʞʘʥʦʤ, ʂʳʨʛʳʟʩʪʘʥʦʤ  

ʠ ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥʦʤ. "ʉ ʫʯʝʪʦʤ ʨʝʘʣʠʡ ʥʘʜʦ ʚʩʝ ʧʨʦʧʠʩʘʪʴ. ʀ ʞʝʣʝʟʥʦ 

ʜʦʛʦʚʦʨʠʪʴʩʷ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɺ ʯʘʩʪʥʦʩʪʠ, ʦʥ ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ ʦ ʩʚʦʝʤ ʥʘʤʝʨʝʥʠʠ ʧʨʝʜʣʦʞʠʪʴ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʫ 

ʈʦʩʩʠʠ ʚʳʩʪʨʦʠʪʴ ʧʨʦʛʨʘʤʤʫ ʜʝʡʩʪʚʠʡ, ʩʚʦʝʦʙʨʘʟʥʳʡ ʧʣʘʥ ʚʥʫʪʨʝʥʥʝʛʦ 

ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʡ. "ʀʟ ʦʧʳʪʘ ʉʦʚʝʪʩʢʦʛʦ ʉʦʶʟʘ ʚʳ ʧʦʤʥʠʪʝ: ʤʳ ʧʦʜ 

ʛʥʝʪʦʤ ʙʳʣʠ, ʥʠʢʪʦ ʥʘʩ ʥʝ ʞʘʣʦʚʘʣ, ʥʘʩ ʧʳʪʘʣʠʩʴ ʫʜʫʰʠʪʴ. ʅʦ ʤʳ, ʚ ʢʘʢʦʤ-ʪʦ 

ʦʪʥʦʰʝʥʠʠ ʟʘʤʢʥʫʪʳʝ ʚ ʩʚʦʠʭ ʛʨʘʥʠʮʘʭ, ʧʨʝʢʨʘʩʥʦ ʨʘʙʦʪʘʣʠ, ʙʳʣʠ 

ʩʘʤʦʜʦʩʪʘʪʦʯʥʳ. ʅʘʜʦ ʧʦʥʠʤʘʪʴ, ʯʪʦ ʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ, ʠ ʈʦʩʩʠʷ - ʤʳ ʜʦʣʞʥʳ ʵʪʦ 

ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʦ ʦʪʩʪʨʦʠʪʴ, ʚʳʩʪʨʦʠʪʴ ʧʣʘʥʳ, ʯʪʦʙʳ ʤʳ ʤʦʛʣʠ ʙʳʪʴ 

ʩʘʤʦʜʦʩʪʘʪʦʯʥʳʤʠ, ʯʪʦʙʳ ʥʘʩ ʯʝʨʝʟ ʜʦʣʣʘʨ, ʝʱʝ ʢʘʢʫʶ-ʪʦ ʚʘʣʶʪʫ ʥʝ ʩʪʘʚʠʣʠ 

ʧʦʩʪʦʷʥʥʦ ʥʘ ʢʦʣʝʥʠ. ʅʘʤ ʥʘʜʦ ʚʳʨʘʙʦʪʘʪʴ ʧʣʘʥ ʚʥʫʪʨʝʥʥʝʛʦ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʥʘʰʝʛʦ 

ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʘ, ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ ʈʦʩʩʠʠ ʠ ɹʝʣʘʨʫʩʠ, ʨʘʟ ʫʞ ʤʳ ʦʢʘʟʘʣʠʩʴ ʚ ʦʜʥʦʡ 

ʣʦʜʢʝ", - ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

"ɸ ʪʘʢ ʤʳ ʚʩʝ ʚʨʝʤʷ ʯʪʦ-ʪʦ ʜʝʣʘʝʤ ʠ ʦʛʣʷʜʳʚʘʝʤʩʷ ʪʦ ʥʘ ɺʦʩʪʦʢ, ʪʦ ʥʘ 

ɿʘʧʘʜ - ʢʘʢ ʥʘʤ ʞʠʪʴ ʜʘʣʴʰʝ ʠ ʤʦʞʝʤ ʣʠ ʤʳ ʞʠʪʴ ʙʝʟ ɺʦʩʪʦʢʘ, ʙʝʟ ɿʘʧʘʜʘ, - 

ʧʨʦʜʦʣʞʠʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. - ʅʘʜʦ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʪʴ ʦʧʳʪ ʧʨʦʰʣʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ ʚ ʙʫʜʫʱʝʤ 

ʦʙʝʩʧʝʯʠʪʴ ʥʦʨʤʘʣʴʥʫʶ ʞʠʟʥʴ ʥʘʰʝʛʦ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʘ. ʇʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʫ ʥʘʩ ʝʜʠʥʳʡ 

ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʠʡ ʨʳʥʦʢ, ʜʘ ʠ ʥʘ ʩʝʛʦʜʥʷʰʥʠʡ ʜʝʥʴ ʝʜʠʥʦʝ ʦʙʦʨʦʥʥʦʝ 

ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʦ". 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʛʦʣʦʩ ʩʪʨʘʥ ʆɼʂɹ ʙʫʜʝʪ 

ʫʩʣʳʰʘʥ, ʝʩʣʠ ʦʥʠ ʚʤʝʩʪʝ, ʝʜʠʥʳʤ ʬʨʦʥʪʦʤ ʚʳʩʪʫʧʷʪ ʩ ʤʠʨʦʣʶʙʠʚʦʡ  

ʠ ʩʧʨʘʚʝʜʣʠʚʦʡ ʧʦʚʝʩʪʢʦʡ ʚ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʤ ʨʝʛʠʦʥʝ ʠ ʧʦʜʢʣʶʯʘʪ ʢ ʵʪʦʤʫ 

ʧʨʦʮʝʩʩʫ ʐʆʉ ʠ ʉʅɻ. "ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʢʘʢ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴ ʆɼʂɹ ʛʦʪʦʚʘ ʧʨʠʣʦʞʠʪʴ 

ʤʘʢʩʠʤʫʤ ʫʩʠʣʠʡ ʜʣʷ ʫʢʨʝʧʣʝʥʠʷ ʥʘʰʝʡ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʠ ʢʦʣʣʝʢʪʠʚʥʦʡ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʚ ʟʦʥʝ ʝʝ ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʦʩʪʠ", - ʟʘʷʚʠʣ ʦʥ. 

ɹʦʣʝʝ ʪʦʛʦ, ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʧʨʝʜʣʦʞʠʣ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʪʴ ʧʨʠ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʠ 

ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʠ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴʩʪʚʘ, "ʯʪʦʙʳ ʜʦʥʝʩʪʠ ʜʦ ʛʣʘʚ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ ʠ ʦʙʩʫʜʠʪʴ ʚʘʞʥʝʡʰʠʝ ʚʦʧʨʦʩʳ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ". 

"ʅʘʨʦʜʥʘʷ ʤʫʜʨʦʩʪʴ ʛʣʘʩʠʪ: ʦʜʠʥ ʚ ʧʦʣʝ ʥʝ ʚʦʠʥ. ʊʦʣʴʢʦ ʝʜʠʥʩʪʚʦ 

ʜʝʣʘʝʪ ʥʘʩ ʩʠʣʴʥʝʝ. ʗ ʫʚʝʨʝʥ, ʯʪʦ ʜʝʚʠʟ ʥʘʰʝʛʦ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴʩʪʚʘ "ʏʝʨʝʟ 

ʩʦʣʠʜʘʨʥʦʩʪʴ ʠ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʦ ʢ ʤʠʨʫ ʠ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ" ʦʪʚʝʯʘʝʪ ʠʥʪʝʨʝʩʘʤ 

ʚʩʝʭ ʥʘʰʠʭ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ", - ʨʝʟʶʤʠʨʦʚʘʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ.  
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ʄʏʉ ɹɽʃɸʈʋʉʀ 

 

ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ ʚʩʪʨʝʪʠʣʩʷ ʩ ʄʠʥʠʩʪʨʦʤ ʤʝʩʪʥʦʛʦ ʩʘʤʦʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ, 

ʦʙʱʝʩʪʚʝʥʥʳʭ ʨʘʙʦʪ ʠ ʥʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ ʞʠʣʠʱʥʦʛʦ ʩʪʨʦʠʪʝʣʴʩʪʚʘ ɿʠʤʙʘʙʚʝ 

 

ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ ʚʩʪʨʝʪʠʣʩʷ ʩ 

ʄʠʥʠʩʪʨʦʤ ʤʝʩʪʥʦʛʦ ʩʘʤʦʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ, 

ʦʙʱʝʩʪʚʝʥʥʳʭ ʨʘʙʦʪ ʠ ʥʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ 

ʞʠʣʠʱʥʦʛʦ ʩʪʨʦʠʪʝʣʴʩʪʚʘ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ 

ɿʠʤʙʘʙʚʝ ɼʞʫʣʘʝʤ ʄʦʡʦ.  

ɺ ʭʦʜʝ ʚʩʪʨʝʯʠ ʦʥʠ ʦʙʩʫʜʠʣʠ 

ʚʦʧʨʦʩʳ ʧʦʩʪʘʚʦʢ ʪʝʭʥʠʢʠ, ʙʦʝʚʦʡ 

ʦʜʝʞʜʳ, ʩʥʘʨʷʞʝʥʠʷ ʧʦʞʘʨʥʳʭ-

ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘ  

ʚ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʫ ɿʠʤʙʘʙʚʝ. ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ ʦʙʦʟʥʘʯʠʣ ʫʥʠʢʘʣʴʥʦʩʪʴ 

ʠʩʧʳʪʘʪʝʣʴʥʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ ʅʀʀ ʇɹʠʏʉ, ʛʜʝ ʧʨʦʚʦʜʷʪ ʠʩʧʳʪʘʥʠʝ ʙʦʝʚʦʡ ʦʜʝʞʜʳ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘ, ʢʦʪʦʨʘʷ ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʫʝʪ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʤ ʩʪʘʥʜʘʨʪʘʤ ʠ 

ʦʙʝʩʧʝʯʠʚʘʝʪ ʚʳʩʦʢʠʡ ʫʨʦʚʝʥʴ ʟʘʱʠʪʳ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ-ʧʦʞʘʨʥʳʭ. 

ʆʙʲʝʢʪʦʤ ʦʙʩʫʞʜʝʥʠʷ ʩʪʘʣʘ ʠ ʧʦʩʪʘʚʢʘ 131 ʧʦʞʘʨʥʦʡ ʘʚʪʦʮʠʩʪʝʨʥʳ, 

ʢʦʪʦʨʘʷ ʧʨʦʠʟʚʦʜʠʪʩʷ ʟʘʚʦʜʦʤ ʆʆʆ çʇʦʞʩʥʘʙè. ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ ʦʪʤʝʪʠʣ, 

ʯʪʦ ʩʝʛʦʜʥʷ ʵʪʘ ʪʝʭʥʠʢʘ ʟʘʨʝʢʦʤʝʥʜʦʚʘʣʘ ʩʝʙʷ ʩʘʤʳʤ ʥʘʜʝʞʥʳʤ ʧʦʤʦʱʥʠʢʦʤ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʭ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ ʧʨʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʰʠʨʦʢʦʛʦ ʩʧʝʢʪʨʘ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ 

ʩʠʪʫʘʮʠʡ. 

ɹʝʣʦʨʫʩʩʢʘʷ ʩʪʦʨʦʥʘ ʪʘʢʞʝ ʚʳʨʘʟʠʣʘ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʴ ʦʙʫʯʘʪʴ 

ʟʠʤʙʘʙʚʠʡʩʢʠʭ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ. ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ ʠʥʬʦʨʤʠʨʦʚʘʣ ʩʚʦʝʛʦ ʢʦʣʣʝʛʫ 

ʦ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʠ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʢʘʜʨʦʚ, ʢʘʢ ʥʘ ʙʘʟʝ ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ 

ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ ʄʏʉ, ʪʘʢ ʠ ʚ ɿʠʤʙʘʙʚʝ, ʥʘʧʨʘʚʠʚ ʩʚʦʠʭ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ. 

ɼʞʫʣʘʡ ʄʦʡʦ ʚʳʩʦʢʦ ʦʮʝʥʠʣ ʫʨʦʚʝʥʴ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʭ 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ, ʚʳʨʘʟʠʣ ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʥʦʩʪʴ ʚ ʦʙʤʝʥʝ ʦʧʳʪʦʤ ʠ ʦʙʫʯʝʥʠʠ ʚ 

ʦʙʣʘʩʪʠ ʤʦʥʠʪʦʨʠʥʛʘ, ʧʨʦʛʥʦʟʠʨʦʚʘʥʠʷ ʠ ʦʮʝʥʢʠ ʨʠʩʢʦʚ ʚʦʟʥʠʢʥʦʚʝʥʠʷ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ ʧʨʠʨʦʜʥʦʛʦ ʭʘʨʘʢʪʝʨʘ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʷ ʠ 

ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʣʝʩʥʳʭ ʧʦʞʘʨʦʚ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʚ ʫʩʪʘʥʦʚʣʝʥʠʠ ʢʦʥʪʘʢʪʦʚ ʤʝʞʜʫ ʋɻɿ ʠ 

ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʦʤ ʦʙʦʨʦʥʳ ɿʠʤʙʘʙʚʝ. 

ɺ ʟʘʚʝʨʰʝʥʠʠ ʙʝʩʝʜʳ ʩʪʦʨʦʥʳ ʚʳʨʘʟʠʣʠ ʥʘʜʝʞʜʫ ʥʘ ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʝ 

ʧʣʦʜʦʪʚʦʨʥʦʝ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʦ. 

ɼʝʣʝʛʘʮʠʷ ɿʠʤʙʘʙʚʝ ʪʘʢʞʝ ʧʦʩʝʪʠʣʘ ʀʥʩʪʠʪʫʪ ʧʝʨʝʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʠ 

ʧʦʚʳʰʝʥʠʷ ʢʚʘʣʠʬʠʢʘʮʠʠ ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ ʄʏʉ 

ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ. ɼʞʫʣʘʡ ʄʦʡʦ ʦʪʤʝʪʠʣ ʫʥʠʢʘʣʴʥʦʩʪʴ ʋɻɿ, ʧʨʠʟʥʘʚ, ʯʪʦ 

ʥʠʛʜʝ ʥʝ ʚʩʪʨʝʯʘʣ ʪʘʢʠʭ ʫʥʠʢʘʣʴʥʳʭ ʧʣʦʱʘʜʦʢ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʩʦʟʜʘʥʳ ʚ ʬʠʣʠʘʣʝ 

ʀʇʇʂ. 

ʊʘʢʞʝ ʟʘʧʣʘʥʠʨʦʚʘʥʦ ʧʦʩʝʱʝʥʠʝ ʜʝʣʝʛʘʮʠʝʡ ʆʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʞʠʟʥʝʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ ʄʏʉ 

ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ. 
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ɺ ʄʠʥʩʢʝ ʧʨʦʭʦʜʷʪ II ʐʪʘʙʥʳʝ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʳ ʧʦ ʚʦʧʨʦʩʘʤ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʠ 

ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦʛʦ ʫʯʝʥʠʷ çʉʢʘʣʘ-2023» 

 

ɺ ʄʠʥʩʢʝ ʧʨʦʭʦʜʷʪ II ʐʪʘʙʥʳʝ 

ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʳ ʧʦ ʚʦʧʨʦʩʘʤ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ  

ʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦʛʦ ʫʯʝʥʠʷ  

ʩʦ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʤʠ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷʤʠ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ ï ʯʣʝʥʦʚ ʆʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ɼʦʛʦʚʦʨʘ  

ʦ ʢʦʣʣʝʢʪʠʚʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ çʉʢʘʣʘ-2023». 

7 ï 8 ʠʶʥʷ ʚ ʄʠʥʩʢʝ ʧʨʦʡʜʫʪ  

II ʐʪʘʙʥʳʝ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʳ ʧʦ ʚʦʧʨʦʩʘʤ 

ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦʛʦ 

ʫʯʝʥʠʷ ʩʦ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʤʠ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷʤʠ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ ï ʯʣʝʥʦʚ ʆɼʂɹ çʉʢʘʣʘ-

2023è ʠ ʟʘʩʝʜʘʥʠʝ ʈʘʙʦʯʝʡ ʛʨʫʧʧʳ ʧʨʠ ʂʦʦʨʜʠʥʘʮʠʦʥʥʦʤ ʩʦʚʝʪʝ ʧʦ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ ï ʯʣʝʥʦʚ ʆɼʂɹ. 

ʋʯʘʩʪʠʝ ʚ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʷʭ ʧʨʠʥʠʤʘʶʪ ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʠ ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʥʳʭ 

ʤʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚ ʠ ʚʝʜʦʤʩʪʚ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ, ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʂʘʟʘʭʩʪʘʥ, 

ʂʳʨʛʳʟʩʢʦʡ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ, ʈʦʩʩʠʡʩʢʦʡ ʌʝʜʝʨʘʮʠʠ, ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥ ʠ 

ʉʝʢʨʝʪʘʨʠʘʪʘ ʆɼʂɹ. ɺ ʭʦʜʝ ʐʪʘʙʥʳʭ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʦʚ ʫʯʘʩʪʥʠʢʠ ʦʙʩʫʜʷʪ ʮʝʣʠ, 

ʦʙʱʠʡ ʟʘʤʳʩʝʣ ʠ ʵʪʘʧʳ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦʛʦ ʫʯʝʥʠʷ çʉʢʘʣʘ ï 2023», 

ʚʢʣʶʯʘʷ ʚʦʧʨʦʩʳ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʠ ʚʩʝʩʪʦʨʦʥʥʝʛʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ. 

ɺ ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʠʠ ʩ ʇʣʘʥʦʤ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʡ ʂʦʦʨʜʠʥʘʮʠʦʥʥʦʛʦ ʩʦʚʝʪʘ ʧʦ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʥʘ 2023 ʛʦʜ ʚ ʩʝʥʪʷʙʨʝ ʥʘ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ 

ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʚʧʝʨʚʳʝ ʧʨʦʡʜʝʪ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦʝ ʫʯʝʥʠʝ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ 

çʉʢʘʣʘ-2023». ʉ ʮʝʣʴʶ ʦʪʨʘʙʦʪʢʠ ʤʝʭʘʥʠʟʤʘ ʢʦʣʣʝʢʪʠʚʥʦʛʦ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʥʘ 

ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʳʝ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʝ ʩʠʪʫʘʮʠʠ ʪʝʤʘʪʠʢʘ ʫʯʝʥʠʷ ʚ ʵʪʦʤ ʛʦʜʫ ʩʚʷʟʘʥʘ ʩ 

ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʝʡ ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ ʨʘʜʠʘʮʠʦʥʥʳʭ ʘʚʘʨʠʡ. 

ʇʨʦʚʝʜʝʥʠʝ ʜʘʥʥʳʭ ʫʯʝʥʠʡ ʙʫʜʝʪ ʩʧʦʩʦʙʩʪʚʦʚʘʪʴ ʧʦʚʳʰʝʥʠʶ ʫʨʦʚʥʷ 

ʩʣʘʞʝʥʥʦʩʪʠ ʠ ʢʦʦʨʜʠʥʘʮʠʠ ʜʝʡʩʪʚʠʡ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʬʦʨʤʠʨʦʚʘʥʠʡ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ 

- ʯʣʝʥʦʚ ʆɼʂɹ ʚ ʭʦʜʝ ʚʳʧʦʣʥʝʥʠʷ ʩʦʚʤʝʩʪʥʳʭ ʦʧʝʨʘʮʠʡ ʠ ʦʙʤʝʥʫ ʦʧʳʪʦʤ 

ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʨʘʙʦʪ ʨʘʟʣʠʯʥʦʡ ʩʣʦʞʥʦʩʪʠ. 

ʉʝʛʦʜʥʷ ʫʯʘʩʪʥʠʢʠ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʦʚ ʧʦʩʝʪʠʣʠ ʀʥʩʪʠʪʫʪ ʧʝʨʝʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʠ 

ʧʦʚʳʰʝʥʠʷ ʢʚʘʣʠʬʠʢʘʮʠʠ ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ ʄʏʉ, ʥʘ 

ʧʦʣʠʛʦʥʝ ʢʦʪʦʨʦʛʦ ʩʦʩʪʦʠʪʩʷ ʘʢʪʠʚʥʘʷ ʬʘʟʘ ʫʯʝʥʠʷ. ʆʥʠ ʦʟʥʘʢʦʤʠʣʠʩʴ ʩ 

ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʷʤʠ ʧʦʣʠʛʦʥʘ, ʦʙʱʝʡ ʩʭʝʤʦʡ ʨʘʟʤʝʱʝʥʠʷ ʦʙʲʝʢʪʦʚ, ʫʯʝʙʥʳʭ 

ʧʣʦʱʘʜʦʢ, ʧʫʥʢʪʦʚ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ, ʟʘʜʝʡʩʪʚʦʚʘʥʥʳʭ ʚ ʭʦʜʝ ʫʯʝʥʠʷ. 

ɺ ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʠʠ ʩ ʜʝʣʦʚʦʡ ʧʨʦʛʨʘʤʤʦʡ ʚʠʟʠʪʘ ʟʘʚʪʨʘ ʫʯʘʩʪʥʠʢʠ ʧʨʠʤʫʪ 

ʫʯʘʩʪʠʝ ʚ ʟʘʩʝʜʘʥʠʠ ʨʘʙʦʯʝʡ ʛʨʫʧʧʳ ʧʨʠ ʂʦʦʨʜʠʥʘʮʠʦʥʥʦʤ ʩʦʚʝʪʝ ʧʦ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʆɼʂɹ, ʧʦ ʢʦʪʦʨʦʛʦ ʦʙʩʫʜʷʪ ʧʦʚʝʩʪʢʫ ʜʥʷ  

14-ʛʦ ʟʘʩʝʜʘʥʠʷ ʂʦʦʨʜʠʥʘʮʠʦʥʥʦʛʦ ʩʦʚʝʪʘ, ʢʦʪʦʨʦʝ ʩʦʩʪʦʠʪʩʷ ʚ ʩʝʥʪʷʙʨʝ  

2023 ʛʦʜʘ ʚ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʝ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʧʦʜ ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦʤ ʤʠʥʠʩʪʨʘ ʧʦ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ 

ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ɺʘʜʠʤʘ ʉʠʥʷʚʩʢʦʛʦ. 
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ʏʣʝʥʳ ʂʦʤʠʪʝʪʘ ʩʝʢʨʝʪʘʨʝʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʆɼʂɹ ʧʦʩʝʪʠʣʠ 

ʆʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʳʡ ʮʝʥʪʨ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʄʏʉ 

 

ʏʣʝʥʳ ʂʦʤʠʪʝʪʘ ʩʝʢʨʝʪʘʨʝʡ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʆʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ɼʦʛʦʚʦʨʘ ʦ 

ʢʦʣʣʝʢʪʠʚʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʧʦʩʝʪʠʣʠ 

ʆʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʳʡ ʮʝʥʪʨ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ʄʏʉ. ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ 

ʛʦʩʪʷʤ ʦ ʩʧʝʮʠʬʠʢʝ ʦʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʦʛʦ 

ʧʨʦʮʝʩʩʘ ʚ ʮʝʥʪʨʝ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʦʪʜʝʣʴʥʦ 

ʦʩʪʘʥʦʚʠʣʩʷ ʥʘ ʧʨʦʚʦʜʠʤʦʡ ʨʘʙʦʪʝ 

ʄʏʉ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʬʦʨʤʠʨʦʚʘʥʠʷ 

ʢʫʣʴʪʫʨʳ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʫ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ. 

ɺ ʭʦʜʝ ʧʦʩʝʱʝʥʠʷ ʨʘʙʦʪʥʠʢʠ ʮʝʥʪʨʘ ʧʨʦʜʝʤʦʥʩʪʨʠʨʦʚʘʣʠ  

37 ʠʥʪʝʨʘʢʪʠʚʥʳʭ ʧʣʦʱʘʜʦʢ, ʵʢʩʧʦʟʠʮʠʠ ʢʦʪʦʨʳʭ ʧʦʩʪʨʦʝʥʳ ʩ ʤʘʢʩʠʤʘʣʴʥʦʡ 

ʧʝʨʝʜʘʯʝʡ ʨʝʘʣʴʥʦʩʪʠ ʩ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʥʠʝʤ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʭ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʳʭ 

ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ, ʮʠʬʨʦʚʦʡ ʩʨʝʜʳ, ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ ʜʦʧʦʣʥʝʥʥʦʡ ʠ ʚʠʨʪʫʘʣʴʥʦʡ 

ʨʝʘʣʴʥʦʩʪʠ. 

ʂʨʦʤʝ ʪʦʛʦ, ʛʦʩʪʠ ʦʟʥʘʢʦʤʠʣʠʩʴ ʩ ʚʳʩʪʘʚʢʦʡ ʘʚʘʨʠʡʥʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʛʦ 

ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ ʠ ʙʦʝʚʦʡ ʦʜʝʞʜʳ ʩʧʘʩʘʪʝʣʷ-ʧʦʞʘʨʥʦʛʦ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ 

ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʩ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʷʤʠ ʈʆʉʅ çɿʋɹʈè ʧʦ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʶ ʥʘ 

ʢʨʫʧʥʦʤʘʩʰʪʘʙʥʳʝ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʝ ʩʠʪʫʘʮʠʠ ʚ ʬʦʨʤʘʪʝ ʀʅʉɸʈɸɻ ʥʘ ʧʣʦʱʘʜʢʝ 

ʧʦ ʧʦʠʩʢʫ ʣʶʜʝʡ ʧʦʜ ʟʘʚʘʣʘʤʠ ʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʶ ʘʚʘʨʠʡʥʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʨʘʙʦʪ. 

mchs.gov.by 
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ʂɸɿɸʍʉʊɸʅ 

 

ʄʠʥʠʩʪʨ ʧʦ ʏʉ ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ ʦʙ ʦʩʥʦʚʥʳʭ ʧʨʠʯʠʥʘʭ ʪʨʘʛʝʜʠʡ ʥʘ ʚʦʜʦʝʤʘʭ 

 

6 ʠʶʥʷ ʥʘ ʟʘʩʝʜʘʥʠʠ 

ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘ ʤʠʥʠʩʪʨ ʧʦ ʏʉ ʖʨʠʡ 

ʀʣʴʠʥ ʚʳʩʪʫʧʠʣ ʩ ʚʦʧʨʦʩʦʤ  

ʦ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʥʘ ʚʦʜʦʝʤʘʭ ʩʪʨʘʥʳ. 

ʂʘʢ ʠ ʧʨʝʞʜʝ, ʦʩʥʦʚʥʳʤʠ 

ʧʨʠʯʠʥʘʤʠ ʛʠʙʝʣʠ ʣʶʜʝʡ ʥʘ ʚʦʜʦʝʤʘʭ 

ʩʪʨʘʥʳ ʷʚʣʷʶʪʩʷ ʢʫʧʘʥʠʝ ʥʘ 

ʥʝʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʥʳʭ ʤʝʩʪʘʭ, ʦʩʪʘʚʣʝʥʠʝ 

ʜʝʪʝʡ ʙʝʟ ʧʨʠʩʤʦʪʨʘ ʚʟʨʦʩʣʳʭ, ʢʫʧʘʥʠʝ 

ʚ ʩʦʩʪʦʷʥʠʠ ʘʣʢʦʛʦʣʴʥʦʛʦ ʦʧʴʷʥʝʥʠʷ ʠ ʥʝʜʦʦʮʝʥʢʘ ʩʦʙʩʪʚʝʥʥʳʭ ʩʠʣ. 

ɺʤʝʩʪʝ ʩ ʪʝʤ ʖʨʠʡ ʀʣʴʠʥ ʦʪʤʝʪʠʣ ʥʝʜʦʩʪʘʪʦʯʥʦʩʪʴ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʳʭ ʤʝʩʪ 

ʜʣʷ ʢʫʧʘʥʠʷ, ʚ ʩʚʷʟʠ ʩ ʯʝʤ ʤʝʩʪʥʳʤ ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʳʤ ʦʨʛʘʥʘʤ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ 

ʧʨʦʜʦʣʞʠʪʴ ʨʘʙʦʪʫ ʧʦ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʥʳʭ ʧʣʷʞʝʡ ʜʣʷ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ, ʯʪʦ 

ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ ʜʣʷ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʛʦ ʧʨʦʭʦʞʜʝʥʠʷ ʢʫʧʘʣʴʥʦʛʦ ʩʝʟʦʥʘ. ʉʦʟʜʘʥʠʝ  

ʠ ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʝ ʤʝʩʪ ʜʣʷ ʢʫʧʘʥʠʷ ï ʵʪʦ ʦʜʥʦ ʠʟ ʦʩʥʦʚʥʳʭ ʪʨʝʙʦʚʘʥʠʡ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ. 

ʊʘʢ, ʥʘ ʩʝʛʦʜʥʷʰʥʠʡ ʜʝʥʴ ʚ ʩʪʨʘʥʝ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʳ 487 ʨʘʟʨʝʰʝʥʥʳʭ ʤʝʩʪ 

ʜʣʷ ʢʫʧʘʥʠʷ, ʠʟ ʥʠʭ 149 ʢʦʤʤʫʥʘʣʴʥʳʭ ʠ 338 ʯʘʩʪʥʳʭ ʧʣʷʞʝʡ. ɼʣʷ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʛʨʘʞʜʘʥ 307 ʧʣʷʞʝʡ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʳ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʤʠ ʧʦʩʪʘʤʠ  

ʩ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʳʤ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʤ ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʝʤ ʠ ʩʥʘʨʷʞʝʥʠʝʤ. ʆʩʪʘʣʴʥʳʝ  

180 ʨʘʟʨʝʰʝʥʥʳʭ ʤʝʩʪ (ʢʦʤʤʫʥʘʣʴʥʳʭ ʠ ʯʘʩʪʥʳʭ) ʥʝ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʳ 

ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʤʠ ʧʫʥʢʪʘʤʠ ʠ ʫʯʘʩʪʢʘʤʠ ʜʣʷ ʢʫʧʘʥʠʷ ʜʝʪʝʡ. 

ʉ ʥʘʯʘʣʘ ʛʦʜʘ ʥʘ ʚʦʜʦʝʤʘʭ ʩʪʨʘʥʳ ʩʧʘʩʘʪʝʣʷʤʠ ʠ ʥʝʨʘʚʥʦʜʫʰʥʳʤʠ 

ʛʨʘʞʜʘʥʘʤʠ ʩʧʘʩʝʥʦ 69 ʯʝʣʦʚʝʢ, ʠʟ ʥʠʭ 15 ʜʝʪʝʡ, ʩ ʥʘʯʘʣʘ ʢʫʧʘʣʴʥʦʛʦ ʩʝʟʦʥʘ - 

11 ʯʝʣʦʚʝʢ, ʠʟ ʥʠʭ 2 ʨʝʙʝʥʢʘ. ʇʨʠ ʵʪʦʤ, ʥʝʩʤʦʪʨʷ ʥʘ ʧʨʦʚʦʜʠʤʳʝ 

ʧʨʦʬʠʣʘʢʪʠʯʝʩʢʠʝ ʨʘʙʦʪʳ, ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʧʦ ʚʳʰʝʫʢʘʟʘʥʥʦʡ ʧʨʠʯʠʥʝ, ʩ ʥʘʯʘʣʘ 

ʛʦʜʘ ʫʪʦʥʫʣʦ 45 ʯʝʣʦʚʝʢ, ʠʟ ʥʠʭ 14 ʥʝʩʦʚʝʨʰʝʥʥʦʣʝʪʥʠʭ. ʅʘʠʙʦʣʴʰʝʝ 

ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʦ ʫʪʦʥʫʚʰʠʭ ʚ ɸʢʪʶʙʠʥʩʢʦʡ, ɸʙʘʡʩʢʦʡ, ʂʦʩʪʘʥʘʡʩʢʫʶ ʦʙʣʘʩʪʷʭ. 

ɺ ʮʝʣʷʭ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʣʶʜʝʡ ʥʘ ʚʦʜʝ ʄʏʉ ʩʦʚʤʝʩʪʥʦ ʩ 

ʜʝʧʘʨʪʘʤʝʥʪʘʤʠ ʧʦʣʠʮʠʠ ʠ ʘʢʠʤʘʪʘʤʠ ʧʨʦʚʦʜʠʪʩʷ ʢʦʤʧʣʝʢʩ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʦʥʥʳʭ 

ʠ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʭ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʡ. 

ʉʦʚʤʝʩʪʥʦ ʩ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʳʤʠ ʦʨʛʘʥʘʤʠ ʠ ʘʢʠʤʘʪʘʤʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʦ ʙʦʣʝʝ 

45 ʪʳʩʷʯ ʨʝʡʜʦʚ ʠ ʧʘʪʨʫʣʠʨʦʚʘʥʠʡ, ʚ ʢʦʪʦʨʳʭ ʙʳʣʦ ʟʘʜʝʡʩʪʚʦʚʘʥʦ ʙʦʣʝʝ ʩʪʘ 

ʪʳʩʷʯ ʯʝʣʦʚʝʢ. ɺ ʭʦʜʝ ʝʞʝʜʥʝʚʥʳʭ ʨʝʡʜʦʚ ʢ ʘʜʤʠʥʠʩʪʨʘʪʠʚʥʦʡ 

ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʦʩʪʠ ʧʨʠʚʣʝʯʝʥʳ 480 ʥʘʨʫʰʠʪʝʣʝʡ. 

ʅʘ ʜʝʪʩʢʠʭ ʙʝʟʦʧʘʩʥʳʭ ʧʣʷʞʘʭ, ʚ ʩʪʘʮʠʦʥʘʨʥʳʭ ʠ ʢʘʨʢʘʩʥʦ-ʤʦʜʫʣʴʥʳʭ 

ʙʘʩʩʝʡʥʘʭ (ʟʘʢʫʧ ʢʘʨʢʘʩʥʦ-ʤʦʜʫʣʴʥʳʭ ʙʘʩʩʝʡʥʦʚ ʧʨʦʚʦʜʠʪʩʷ ʄʀʆ) 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʷʤʠ ʄʏʉ ʩʦʚʤʝʩʪʥʦ ʩ ʘʢʠʤʘʪʘʤʠ ʧʨʦʚʦʜʠʪʩʷ ʦʙʫʯʝʥʠʝ ʜʝʪʝʡ 

ʥʘʚrʢʘʤ ʧʣʘʚʘʥʠʷ. ɿʘ ʧʦʩʣʝʜʥʠʝ ʪʨʠ ʛʦʜʘ ʦʙʫʯʝʥʦ ʙʦʣʝʝ ʩʪʘ ʪʳʩʷʯ 

ʥʝʩʦʚʝʨʰʝʥʥʦʣʝʪʥʠʭ, ʩ ʥʘʯʘʣʘ ʪʝʢʫʱʝʛʦ ʛʦʜʘ ʧʦʨʷʜʢʘ 19 ʪʳʩʷʯ. 
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ɺ ʥʝʢʦʪʦʨʳʭ ʨʝʛʠʦʥʘʭ ʩʪʨʘʥʳ ʧʨʠʤʝʥʷʶʪʩʷ ʠʥʥʦʚʘʮʠʦʥʥʳʝ ʧʦʜʭʦʜʳ.  

ʂ ʧʨʠʤʝʨʫ, ʚ ʛʦʨʦʜʝ ɸʣʤʘʪʳ ʘʢʪʠʚʥʦ ʠʩʧʦʣʴʟʫʝʪʩʷ ʜʨʦʥ, ʧʘʪʨʫʣʠʨʫʶʱʠʡ 

ʚʦʜʦʝʤ ʠ ʥʘʧʦʤʠʥʘʶʱʠʡ ʦ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʠ ʩʦʙʣʶʜʝʥʠʷ ʇʨʘʚʠʣ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʥʘ 

ʚʦʜʝ. ɺ ɸʢʪʶʙʠʥʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ʚʥʝʜʨʝʥʦ ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʦʝ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʝ «FSM 

Expert», ʢʦʪʦʨʦʝ ʚʳʩʪʨʘʠʚʘʝʪ ʠ ʦʪʩʣʝʞʠʚʘʝʪ ʤʘʨʰʨʫʪʳ ʧʘʪʨʫʣʠʨʦʚʘʥʠʡ. 

ɺ ʥʘʩʪʦʷʱʝʝ ʚʨʝʤʷ ʄʏʉ ʩʦʚʤʝʩʪʥʦ ʩ ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʦʤ ʵʢʦʣʦʛʠʠ ʠ 

ʧʨʠʨʦʜʥʳʭ ʨʝʩʫʨʩʦʚ ʧʨʦʨʘʙʘʪʳʚʘʝʪʩʷ ʚʦʧʨʦʩ ʘʢʪʫʘʣʠʟʘʮʠʠ ʀʥʪʝʨʘʢʪʠʚʥʦʡ 

ʢʘʨʪʳ ʩ ʚʥʝʩʝʥʠʝʤ ʚ ʥʝʝ ʨʘʟʨʝʰʝʥʥʳʭ ʠ ʟʘʧʨʝʱʝʥʥʳʭ ʜʣʷ ʢʫʧʘʥʠʷ ʤʝʩʪ. 

ʆʜʥʠʤ ʠʟ ʧʨʦʙʣʝʤʥʳʭ ʚʦʧʨʦʩʦʚ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʵʢʩʧʣʫʘʪʘʮʠʷ ʧʣʘʚʩʨʝʜʩʪʚ ʠʭ 

ʚʣʘʜʝʣʴʮʘʤʠ ʚʙʣʠʟʠ ʤʝʩʪ ʜʣʷ ʢʫʧʘʥʠʷ. ʂ ʧʨʠʤʝʨʫ, ʠʭ ʙʦʣʴʰʦʝ ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʦ 

ʥʘʙʣʶʜʘʝʪʩʷ ʥʘ ʦʟʝʨʝ ɸʣʘʢʦʣʴ. ɺ ʵʪʦʡ ʩʚʷʟʠ ʪʨʝʙʫʝʪʩʷ ʫʚʝʣʠʯʠʪʴ ʢʨʘʪʥʦʩʪʴ 

ʧʘʪʨʫʣʠʨʦʚʘʥʠʡ ʧʦʜʦʙʥʳʭ ʫʯʘʩʪʢʦʚ ʠʥʩʧʝʢʮʠʝʡ ʪʨʘʥʩʧʦʨʪʥʦʛʦ ʢʦʥʪʨʦʣʷ. 

ʇʨʠʥʠʤʘʷ ʚʦ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ʙʦʣʴʰʠʥʩʪʚʦ ʫʪʦʥʫʚʰʠʭ ʟʘ ʧʨʦʰʣʳʡ ʛʦʜ 

ʥʘʭʦʜʠʣʠʩʴ ʚ ʩʦʩʪʦʷʥʠʠ ʘʣʢʦʛʦʣʴʥʦʛʦ ʦʧʴʷʥʝʥʠʷ, ʚ ʨʝʛʠʦʥʘʭ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ 

ʚʚʝʩʪʠ ʩʠʩʪʝʤʫ ʤʦʥʠʪʦʨʠʥʛʘ ʧʦʩʨʝʜʩʪʚʦʤ ʢʘʤʝʨ ʚʠʜʝʦʥʘʙʣʶʜʝʥʠʷ. 

ʆʩʦʙʦʛʦ ʚʥʠʤʘʥʠʷ ʪʨʝʙʫʝʪ ʛʠʙʝʣʴ ʜʝʪʝʡ ʚ ʢʘʥʘʣʘʭ ʠ ʘʨʳʢʘʭ. ʉ ʥʘʯʘʣʘ 

ʛʦʜʘ ʚ ʊʫʨʢʝʩʪʘʥʩʢʦʡ, ɸʪʳʨʘʫʩʢʦʡ ʠ ɾʘʤʙʳʣʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʷʭ ʟʘʨʝʛʠʩʪʨʠʨʦʚʘʥr 

ʩʣʫʯʘʠ ʛʠʙʝʣʠ ʜʝʪʝʡ, ʫʪʦʥʫʚʰʠʭ ʠʛʨʘʷ ʥʘ ʙʝʨʝʛʫ ʦʨʦʩʠʪʝʣʴʥʳʭ ʩʠʩʪʝʤ (ʢʘʥʘʣʳ 

çɸʨʳʩ ï ʊʫʨʢʝʩʪʘʥè, çɸʣʪʳʥʙʝʢʦʚè, çɻʘʟʘʣʢʝʥʪè, çʆʰʘʢʪʳè ʠ ʘʨʳʢʠ 

çʊʘʩʘʨʳʢè, çʈ11-ʉè). ʅʘ ʜʘʥʥʳʡ ʤʦʤʝʥʪ ʚ ʊʫʨʢʝʩʪʘʥʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ʚʝʜʝʪʩʷ 

ʤʦʥʪʘʞ ʣʝʩʪʥʠʯʥʳʭ ʧʦʜʲʝʤʦʚ ʠ ʪʨʦʩʦʚ ʚ ʢʘʥʘʣʘʭ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʧʦʟʚʦʣʷʪ 

ʫʭʚʘʪʠʪʴʩʷ ʠ ʚʳʙʨʘʪʴʩʷ ʥʘ ʙʝʨʝʛ. 

ʄʠʥʠʩʪʨ ʘʢʮʝʥʪʠʨʦʚʘʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʥʘ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʠ ʫʩʢʦʨʠʪʴ ʫʩʪʘʥʦʚʢʫ 

ʜʘʥʥʳʭ ʧʨʠʩʧʦʩʦʙʣʝʥʠʡ, ʦʩʪʘʣʴʥʳʤ ʨʝʛʠʦʥʘʤ, ʠʤʝʶʱʠʤ ʦʙʰʠʨʥʳʝ ʜʨʝʥʘʞʥʦ-

ʠʨʨʠʛʘʮʠʦʥʥʳʝ ʩʠʩʪʝʤʳ, ʧʦʩʣʝʜʦʚʘʪʴ ʧʨʠʤʝʨʫ. 

ʋʯʠʪʳʚʘʷ, ʯʪʦ ʢʫʧʘʣʴʥʳʡ ʩʝʟʦʥ ʧʨʠʭʦʜʠʪʩʷ ʥʘ ʚʨʝʤʷ ʰʢʦʣʴʥʳʭ ʢʘʥʠʢʫʣ, 

ʪʨʝʙʫʝʪʩʷ ʦʩʦʙʦʝ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʫʜʝʣʷʪʴ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʨʘʙʦʪʳ ʩ ʜʝʪʴʤʠ, ʦʩʦʙʝʥʥʦ  

ʚ ʜʝʪʩʢʠʭ ʣʘʛʝʨʷʭ, ʨʘʩʧʦʣʦʞʝʥʥʳʭ ʚʙʣʠʟʠ ʚʦʜʥʳʭ ʦʙʲʝʢʪʦʚ. ʉʝʡʯʘʩ ʧʦ ʩʪʨʘʥʝ 

ʬʫʥʢʮʠʦʥʠʨʫʶʪ 218 ʟʘʛʦʨʦʜʥʳʭ ʣʘʛʝʨʝʡ, ʠʟ ʥʠʭ ʚ 127 ʠʤʝʶʪʩʷ ʙʘʩʩʝʡʥʳ,  

45 ʨʘʩʧʦʣʦʞʝʥʳ ʚʙʣʠʟʠ ʚʦʜʦʝʤʦʚ. ɼʦ ʥʘʯʘʣʘ ʠʭ ʬʫʥʢʮʠʦʥʠʨʦʚʘʥʠʷ 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʤʠ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷʤʠ ʄʏʉ ʦʙʩʣʝʜʦʚʘʥʦ 28 ʣʘʛʝʨʝʡ, ʦʩʪʘʣʴʥʳʝ  

17 ʙʫʜʫʪ ʧʨʦʚʝʨʝʥʳ ʚ ʪʝʢʫʱʝʤ ʤʝʩʷʮʝ. 

ʇʨʦʚʝʜʝʥʠʝ ʢʦʤʧʣʝʢʩʘ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʡ ʧʦ ʩʥʠʞʝʥʠʶ ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʘ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʠ ʥʘ ʚʦʜʝ ʥʘʭʦʜʠʪʩʷ ʥʘ ʧʦʩʪʦʷʥʥʦʤ ʢʦʥʪʨʦʣʝ 

ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʘ ʩʪʨʘʥʳ, ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘ, ʄʏʉ ʠ ʜʨʫʛʠʭ ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʥʳʭ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʳʭ ʦʨʛʘʥʦʚ. 

ʄʏʉ ʧʨʠʟʳʚʘʝʪ ʛʨʘʞʜʘʥ ʩʦʙʣʶʜʘʪʴ ʵʣʝʤʝʥʪʘʨʥʳʝ ʧʨʘʚʠʣʘ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ʧʦʚʝʜʝʥʠʷ ʥʘ ʚʦʜʝ. 

gov.kz 
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ʈʆʉʉʀʗ 

 

ʉʪʘʨʪʦʚʘʣ ɺʩʝʨʦʩʩʠʡʩʢʠʡ ʢʦʥʢʫʨʩ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ çʄʦʡ ʛʦʨʦʜ ï ʙʝʟ 

ʦʧʘʩʥʦʩʪʝʡè 

 

ʉʪʘʨʪ ʢʦʥʢʫʨʩʫ ʜʘʣ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ 

ʛʣʘʚʳ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʀʣʴʷ ɼʝʥʠʩʦʚ, 

ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʚ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʶ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʷʤ 

ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʘʣʴʥʳʭ ʦʨʛʘʥʦʚ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ - 

ʫʯʘʩʪʥʠʢʘʤ ʩʘʣʦʥʘ çʂʦʤʧʣʝʢʩʥʘʷ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʴè. 

ʉʦʨʝʚʥʦʚʘʥʠʷ ʥʘʮʝʣʝʥʦ ʚʳʷʚʠʪʴ  

ʠ ʧʦʧʫʣʷʨʠʟʠʨʦʚʘʪʴ ʣʫʯʰʠʝ ʧʨʠʤʝʨʳ 

ʦʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʳʭ ʧʨʘʢʪʠʢ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ 

ʩʥʠʞʝʥʠʷ ʨʠʩʢʘ ʠ ʧʦʚʳʰʝʥʠʷ 

ʫʩʪʦʡʯʠʚʦʩʪʠ ʤʫʥʠʮʠʧʘʣʴʥʳʭ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʡ ʚ ʏʉ. ɺʅʀʀ ɻʆʏʉ ʚʳʩʪʫʧʘʝʪ 

ʢʦʦʨʜʠʥʘʪʦʨʦʤ ʢʦʥʢʫʨʩʘ ʠ ʧʨʦʚʦʜʠʪ ʥʘʫʯʥʫʶ, ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʫʶ  

ʠ ʤʝʪʦʜʠʯʝʩʢʫʶ ʧʦʜʜʝʨʞʢʫ ʫʯʘʩʪʥʠʢʦʚ. 

ʆʨʛʘʥʠʟʘʪʦʨʳ ʢʦʥʢʫʨʩʘ ʩʪʘʚʷʪ ʧʝʨʝʜ ʩʦʙʦʡ ʟʘʜʘʯʫ ʧʨʠʚʣʝʯʴ 

ʦʙʱʝʩʪʚʝʥʥʦʩʪʴ ʢ ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʩʥʠʞʝʥʠʷ ʨʠʩʢʘ ʏʉ ʠ ʩʦʟʜʘʪʴ 

ʫʩʣʦʚʠʷ ʜʣʷ ʦʙʤʝʥʘ ʦʧʳʪʦʤ ʚ ʵʪʦʤ ʚʦʧʨʦʩʝ ʤʝʞʜʫ ʦʨʛʘʥʘʤʠ ʤʝʩʪʥʦʛʦ 

ʩʘʤʦʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ. ʇʦ ʠʪʦʛʘʤ ʢʦʥʢʫʨʩʘ ʨʘʙʦʯʘʷ ʛʨʫʧʧʘ ʦʧʨʝʜʝʣʠʪ ʧʦʙʝʜʠʪʝʣʝʡ. 

ʇʠʣʦʪʥʳʡ ʧʨʦʝʢʪ çʄʦʡ ʛʦʨʦʜ - ʙʝʟ ʦʧʘʩʥʦʩʪʝʡè ʩʦʩʪʦʷʣʩʷ ʚ 2020 ʛʦʜʫ. 

ʊʦʛʜʘ ʚ ʥʝʤ ʫʯʘʩʪʚʦʚʘʣʠ 285 ʛʦʨʦʜʩʢʠʭ ʦʢʨʫʛʦʚ, ʛʦʨʦʜʩʢʠʭ ʧʦʩʝʣʝʥʠʡ  

ʠ ʤʫʥʠʮʠʧʘʣʴʥʳʭ ʨʘʡʦʥʦʚ ʠʟ 70 ʩʫʙʲʝʢʪʦʚ ʈʦʩʩʠʠ. ʇʦʙʝʜʠʪʝʣʷʤʠ ʙʳʣʠ 

ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʳ 16 ʤʫʥʠʮʠʧʘʣʴʥʳʭ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʡ. 

ʇʠʣʦʪʥʳʡ ʧʨʦʝʢʪ ʧʦʢʘʟʘʣ ʩʚʦʶ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʴ. ʆʨʛʘʥʳ ʤʝʩʪʥʦʛʦ 

ʩʘʤʦʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʧʨʦʷʚʠʣʠ ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʥʦʩʪʴ ʚ ʧʨʠʤʝʥʝʥʠʠ ʥʦʚʦʛʦ 

ʠʥʩʪʨʫʤʝʥʪʘʨʠʷ - ʢʦʤʧʣʝʢʪʘ ʥʘʫʯʥʳʭ ʤʝʪʦʜʠʢ, ʩʧʦʩʦʙʦʚ, ʧʦʜʭʦʜʦʚ ʢ 

ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʧʦʚʳʰʝʥʠʷ ʫʩʪʦʡʯʠʚʦʩʪʠ ʩʫʙʲʝʢʪʦʚ ʢ ʏʉ. 

ʕʪʦ ʧʦʟʚʦʣʠʣʦ ʦʧʨʝʜʝʣʠʪʴ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ ʨʘʟʚʠʚʘʪʴ ʜʣʷ 

ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʛʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʛʨʘʞʜʘʥ. 

ʇʦ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʘʤ ʧʠʣʦʪʥʦʛʦ ʧʨʦʝʢʪʘ ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʨʠʥʷʣʦ 

ʨʝʰʝʥʠʝ ʩ 2023 ʛʦʜʘ ʩʜʝʣʘʪʴ ʢʦʥʢʫʨʩ ʨʝʛʫʣʷʨʥʳʤ. ʇʦʙʝʜʠʪʝʣʝʡ ʢʦʥʢʫʨʩʘ ʙʫʜʫʪ 

ʦʧʨʝʜʝʣʷʪʴ ʚ ʯʝʪʳʨʝʭ ʥʦʤʠʥʘʮʠʷʭ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʜʘʶʪ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʴ ʦʮʝʥʠʪʴ 

ʫʩʪʦʡʯʠʚʦʩʪʴ ʩʫʙʲʝʢʪʘ ʢ ʦʧʘʩʥʦʩʪʷʤ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʷ, ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʠ ʠ 

ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʥʘ ʏʉ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʚʦʩʩʪʘʥʦʚʣʝʥʠʷ ʧʦʩʣʝ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ. 

çʂʦʥʢʫʨʩ - ʵʪʦ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʴ ʦʮʝʥʠʪʴ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʴ 

ʤʫʥʠʮʠʧʘʣʴʥʳʭ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʡ ʢ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ. ʄʳ ʫʚʝʨʝʥʳ, ʯʪʦ 

ʪʠʨʘʞʠʨʦʚʘʥʠʝ ʥʘʠʣʫʯʰʠʭ ʧʨʘʢʪʠʢ ʚ ʤʘʩʰʪʘʙʝ ʩʪʨʘʥʳ ʧʦʟʚʦʣʠʪ ʧʦʚʳʩʠʪʴ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʴ ʥʘ ʤʝʩʪʘʭ. ɺʘʞʥʦ ʠ ʪʦ, ʯʪʦ ʤʥʦʛʠʝ ʧʨʦʝʢʪʳ ʤʦʞʥʦ ʨʝʘʣʠʟʦʚʘʪʴ  

ʩ ʤʠʥʠʤʘʣʴʥʳʤʠ ʤʘʪʝʨʠʘʣʴʥʳʤʠ ʟʘʪʨʘʪʘʤʠ, ʥʦ ʩ ʰʠʨʦʢʠʤ ʚʦʚʣʝʯʝʥʠʝʤ 

ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ. ʉʝʛʦʜʥʷ ʘʢʪʫʘʣʝʥ ʚʦʧʨʦʩ ʦ ʚʦʩʧʠʪʘʥʠʠ ʢʫʣʴʪʫʨʳ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ʛʨʘʞʜʘʥ. ʍʦʨʦʰʦ ʙʳ ʚʩʝʤ ʧʦʤʥʠʪʴ, ʯʪʦ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʴ ʢʘʞʜʦʛʦ ʯʝʣʦʚʝʢʘ 
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ʥʘʯʠʥʘʝʪʩʷ, ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ, ʩ ʥʝʛʦ ʩʘʤʦʛʦ, ʝʛʦ ʣʠʯʥʦʡ ʠ ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʴʥʦʡ 

ʞʠʟʥʠ, ʝʛʦ ʘʢʪʠʚʥʦʡ ʞʠʟʥʝʥʥʦʡ ʧʦʟʠʮʠʠè, - ʦʪʤʝʪʠʣ ʀʣʴʷ ɼʝʥʠʩʦʚ. 

ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʩʪʨʝʤʠʪʩʷ ʢ ʪʦʤʫ, ʯʪʦʙʳ ʨʝʛʠʦʥʘʣʴʥʦʝ ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦ ʥʘ 

ʤʝʩʪʘʭ ʟʥʘʣʦ ʩʣʘʙʳʝ ʤʝʩʪʘ ʚ ʚʦʧʨʦʩʘʭ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ, ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʣʦ ʣʫʯʰʠʝ 

ʧʨʘʢʪʠʢʠ ʧʦ ʝʝ ʫʢʨʝʧʣʝʥʠʶ ʠ ʚʦʚʣʝʢʘʣʠ ʚ ʵʪʦʪ ʧʨʦʮʝʩʩ ʛʨʘʞʜʘʥ. 

ɼʣʷ ʫʯʘʩʪʠʷ ʚ ʢʦʥʢʫʨʩʝ çʄʦʡ ʛʦʨʦʜ - ʙʝʟ ʦʧʘʩʥʦʩʪʝʡè ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʷʤ 

ʤʫʥʠʮʠʧʘʣʴʥʳʭ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʡ ʥʫʞʥʦ ʟʘʧʦʣʥʠʪʴ ʟʘʷʚʢʫ ʠ ʥʘʧʨʘʚʠʪʴ ʝʸ 

ʨʝʛʠʦʥʘʣʴʥʦʤʫ ʢʦʦʨʜʠʥʘʪʦʨʫ - ʛʣʘʚʥʦʤʫ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʶ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʦ ʩʫʙʲʝʢʪʫ 

ʈʌ. ʇʦʩʣʝ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʠʷ ʧʦʙʝʜʠʪʝʣʝʡ ʨʝʛʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ ʵʪʘʧʘ ʚʩʝ ʣʫʯʰʠʝ ʧʨʦʝʢʪʳ 

ʙʫʜʫʪ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʳ ʚʦ ɺʅʀʀ ɻʆʏʉ. 

ʇʦʙʝʜʠʪʝʣʝʡ ʬʝʜʝʨʘʣʴʥʦʛʦ ʵʪʘʧʘ ʦʧʨʝʜʝʣʷʪ ʚ ʢʦʥʮʝ 2023 ʛʦʜʘ. 

ɺʳʷʚʣʝʥʠʝ ʚ ʨʝʛʠʦʥʘʭ ʣʫʯʰʠʭ ʧʨʦʝʢʪʦʚ ʚ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʠ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ʩʘʤʦ ʧʦ ʩʝʙʝ ʥʝ ʥʦʚʦ. ʉʝʛʦʜʥʷ ʵʪʦ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʤʠʨʦʚʳʤ ʪʨʝʥʜʦʤ. ɻʦʪʦʚʥʦʩʪʴ 

ʩʫʙʲʝʢʪʦʚ ʢ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʶ ʠ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʶ ʥʘ ʏʉ ʩʧʦʩʦʙʩʪʚʫʝʪ ʧʦʚʳʰʝʥʠʶ 

ʠʭ ʫʩʪʦʡʯʠʚʦʩʪʠ ʢ ʚʦʟʤʦʞʥʳʤ ʨʠʩʢʘʤ. 

ʕʢʩʧʝʨʪʳ ʫʚʝʨʝʥʳ, ʯʪʦ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʠʷ, ʠʜʫʱʠʝ ʩ ʤʝʩʪ, ʧʦʤʦʛʫʪ ʫʚʠʜʝʪʴ 

çʤʥʦʛʦʛʨʘʥʥʦʩʪʴè ʫʩʪʦʡʯʠʚʦʩʪʠ ʚ ʏʉ, ʦʧʨʝʜʝʣʠʪʴ ʠ ʫʩʪʨʘʥʠʪʴ ʥʘ ʵʪʦʤ ʬʦʥʝ 

ʚʦʟʤʦʞʥʳʝ ʧʨʦʙʝʣʳ ʚ ʟʘʢʦʥʦʜʘʪʝʣʴʩʪʚʝ ʬʝʜʝʨʘʣʴʥʦʛʦ ʫʨʦʚʥʷ. 

mchs.gov.ru 

ɺ ʂʠʩʣʦʚʦʜʩʢʝ ʦʪʢʨʳʣʠʩʴ ʫʯʝʙʥʦ-ʤʝʪʦʜʠʯʝʩʢʠʝ ʩʙʦʨʳ ʩ ʤʝʜʠʢʦ-

ʧʩʠʭʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʤʠ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷʤʠ ʩʠʩʪʝʤʳ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ 

 

ʆʪʢʨʳʪʠʝ ʚʝʜʦʤʩʪʚʝʥʥʳʭ ʩʙʦʨʦʚ ʩ ʫʯʘʩʪʠʝʤ ʜʦʣʞʥʦʩʪʥʳʭ ʣʠʮ, 

ʦʪʚʝʯʘʶʱʠʤʠ ʟʘ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʶ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʛʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʚ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʘʣʴʥʳʭ 

ʦʨʛʘʥʘʭ ʠ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷʭ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʩʦʩʪʦʷʣʦʩʴ ʥʘ ʙʘʟʝ ʌɻɹʋ çʉʝʚʝʨʦ-

ʂʘʚʢʘʟʩʢʠʡ ʩʧʝʮʠʘʣʠʟʠʨʦʚʘʥʥʳʡ ʩʘʥʘʪʦʨʥʦ-ʨʝʘʙʠʣʠʪʘʮʠʦʥʥʳʡ ʮʝʥʪʨ ʄʏʉ 

ʈʦʩʩʠʠè ʚ ʉʪʘʚʨʦʧʦʣʴʩʢʦʤ ʢʨʘʝ. 

ʆʩʥʦʚʥʳʤʠ ʮʝʣʷʤʠ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʷ ʷʚʣʷʶʪʩʷ ʧʦʚʳʰʝʥʠʝ 

ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ ʠ ʤʝʪʦʜʠʯʝʩʢʦʛʦ ʫʨʦʚʥʷ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʜʦʣʞʥʦʩʪʥʳʭ ʣʠʮ 

ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʤʝʜʠʢʦ-ʧʩʠʭʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʛʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʘʣʴʥʳʭ 

ʦʨʛʘʥʦʚ, ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʡ ʠ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʦʙʤʝʥ 

ʧʦʣʦʞʠʪʝʣʴʥʳʤ ʦʧʳʪʦʤ ʩʨʝʜʠ ʤʝʜʨʘʙʦʪʥʠʢʦʚ ʚʝʜʦʤʩʪʚʘ ʧʦ ʚʦʧʨʦʩʘʤ 

ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʛʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ, ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʧʨʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʠ ʘʚʘʨʠʡʥʦ-

ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʠ ʜʨʫʛʠʭ ʥʝʦʪʣʦʞʥʳʭ ʨʘʙʦʪ. 

ʄʝʨʦʧʨʠʷʪʠʝ ʦʪʢʨʳʣʘ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʛʣʘʚʳ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ɺʘʣʝʥʪʠʥʘ 

ɸʥʪʨʦʧʦʚʘ, ʦʙʨʘʪʠʚʰʠʩʴ ʢ ʧʨʠʩʫʪʩʪʚʫʶʱʠʤ ʚ ʨʝʞʠʤʝ ʚʠʜʝʦʢʦʥʬʝʨʝʥʮʩʚʷʟʠ. 

çʋʚʘʞʘʝʤʳʝ ʢʦʣʣʝʛʠ, ʨʘʜʘ ʧʨʠʚʝʪʩʪʚʦʚʘʪʴ ʚʘʩ ʚʩʝʭ ʩʝʛʦʜʥʷ! ʇʨʦʬʝʩʩʠʷ ʤʝʜʠʢʘ 

ï ʦʜʥʘ ʠʟ ʩʣʦʞʥʝʡʰʠʭ ʚ ʤʠʨʝ. ʉʚʦʠʤ ʪʨʫʜʦʤ, ʚʳʩʦʢʠʤ ʯʫʚʩʪʚʦʤ 

ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʦʩʪʠ ʠ ʜʦʣʛʘ, ʜʦʙʨʦʪʦʡ ʠ ʤʠʣʦʩʝʨʜʠʝʤ, ʚʳ ʝʞʝʜʥʝʚʥʦ ʜʦʢʘʟʳʚʘʝʪʝ 

ʩʚʦʡ ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʠʟʤ. ʎʝʣʴ ʥʘʰʝʡ ʩ ʚʘʤʠ ʚʩʪʨʝʯʠ, ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ, ʦʙʩʫʞʜʝʥʠʝ 

ʧʨʦʙʣʝʤʥʳʭ ʚʦʧʨʦʩʦʚ ʠ ʚʳʷʚʣʝʥʠʝ ʥʘʠʙʦʣʝʝ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʳʭ ʧʫʪʝʡ ʠʭ ʨʝʰʝʥʠʷè, 

- ʦʪʤʝʪʠʣʘ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʤʠʥʠʩʪʨʘ. 

ɼʘʣʝʝ ʚ ʜʦʢʣʘʜʝ ʦ ʧʨʦʜʝʣʘʥʥʦʡ ʨʘʙʦʪʝ ʟʘ 2022 ʛʦʜ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʷ 

ʋʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʤʝʜʠʢʦ-ʧʩʠʭʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʛʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʅʘʪʘʣʴʠ 
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ʅʝʩʪʝʨʝʥʢʦ ʙʳʣʠ ʟʘʪʨʦʥʫʪʳ ʚʦʧʨʦʩʳ ʫʢʦʤʧʣʝʢʪʦʚʘʥʠʷ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʘʤʠ 

ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʛʦ ʠ ʧʩʠʭʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʛʦ ʧʨʦʬʠʣʷ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʘʣʴʥʳʭ ʦʨʛʘʥʦʚ 

ʚʝʜʦʤʩʪʚʘ ʚ ʪʝʢʫʱʠʡ ʧʝʨʠʦʜ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʩʦʚʝʨʰʝʥʩʪʚʦʚʘʥʠʷ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʦʥʥʦ-

ʰʪʘʪʥʦʡ ʩʪʨʫʢʪʫʨʳ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʭ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ. 

ɺ ʨʘʤʢʘʭ ʩʦʚʝʱʘʥʠʷ ʪʘʢʞʝ ʦʙʩʫʞʜʘʣʠʩʴ ʚʦʧʨʦʩʳ, ʢʘʩʘʶʱʠʝʩʷ 

ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʣʝʯʝʙʥʦ-ʧʨʦʬʠʣʘʢʪʠʯʝʩʢʦʡ ʨʘʙʦʪʳ, ʩʦʮʠʘʣʴʥʦʛʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ, 

ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʡ ʠ ʧʩʠʭʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʡ ʨʝʘʙʠʣʠʪʘʮʠʠ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʦʚ ʩʠʩʪʝʤʳ ʄʏʉ 

ʈʦʩʩʠʠ, ʙʳʣʠ ʦʙʦʟʥʘʯʝʥʳ ʧʨʠʦʨʠʪʝʪʥʳʝ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʚ ʨʘʙʦʪʝ ʥʘ ʵʪʦʪ ʛʦʜ. 

ʊʝʤʘʪʠʯʝʩʢʠʝ ʢʨʫʛʣʳʝ ʩʪʦʣʳ, ʩʝʤʠʥʘʨʳ ʠ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʝ ʟʘʥʷʪʠʷ, 

ʟʘʧʣʘʥʠʨʦʚʘʥʥʳʝ ʧʨʦʛʨʘʤʤʦʡ ʩʙʦʨʦʚ ʧʨʦʜʣʷʪʩʷ ʜʦ 9 ʠʶʥʷ. 

mchs.gov.ru 

 

ɺ ʊʫʣʴʩʢʦʤ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʤ ʮʝʥʪʨʝ ʧʨʦʭʦʜʷʪ ʠʩʧʳʪʘʥʠʷ ʩʧʘʩʘʪʝʣʠ-ʢʠʥʦʣʦʛʠ 

ʩʦ ʚʩʝʡ ʈʦʩʩʠʠ 

 

ʅʘ ʙʘʟʝ ʊʫʣʴʩʢʦʛʦ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʛʦ 

ʮʝʥʪʨʘ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʨʦʭʦʜʷʪ ʝʞʝʛʦʜʥʳʝ 

ʩʝʨʪʠʬʠʢʘʮʠʦʥʥʳʝ ʠʩʧʳʪʘʥʠʷ ʨʘʩʯʝʪʦʚ 

ʢʠʥʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʡ ʩʣʫʞʙʳ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ.  

ɺ ʠʩʧʳʪʘʥʠʷʭ ʧʨʠʥʠʤʘʶʪ ʫʯʘʩʪʠʝ 

66 ʢʠʥʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʭ ʨʘʩʯʝʪʦʚ ʄʏʉ ʠʟ 

ʨʘʟʥʳʭ ʦʙʣʘʩʪʝʡ ʈʦʩʩʠʠ ʦʪ ʂʘʣʠʥʠʥʛʨʘʜʘ 

ʜʦ ʂʘʤʯʘʪʢʠ, ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ 6 

ʢʠʥʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʭ ʨʘʩʯʝʪʦʚ ʦʪ ʊʫʣʴʩʢʦʛʦ 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ. 

ʏʝʪʚʝʨʦʥʦʛʠʝ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʳ ʄʏʉ ʧʨʦʭʦʜʷʪ ʠʩʧʳʪʘʥʠʷ ʚ ʪʨʠ ʵʪʘʧʘ ï 

ʧʨʦʚʝʨʢʫ ʧʦʩʣʫʰʘʥʠʷ ʠ ʣʦʚʢʦʩʪʠ, ʧʦʠʩʢ ʯʝʣʦʚʝʢʘ ʚ ʪʝʭʥʦʛʝʥʥʦʤ ʟʘʚʘʣʝ 

ʠ ʚ ʧʨʠʨʦʜʥʦʡ ʩʨʝʜʝ. ʅʘ ʵʪʘʧʝ ʧʨʦʚʝʨʢʠ ʧʦʩʣʫʰʘʥʠʷ ʭʚʦʩʪʘʪʳʝ ʧʦʤʦʱʥʠʢʠ 

ʧʦʤʠʤʦ ʟʥʘʥʠʷ ʢʦʤʘʥʜ çʩʠʜʝʪʴè, çʣʝʞʘʪʴè ʠ çʩʪʦʷʪʴè ʠ ʫʤʝʥʠʷ ʠʜʪʠ ʧʦ 

ʢʦʤʘʥʜʝ çʨʷʜʦʤè, ʜʦʣʞʥʳ ʧʨʝʦʜʦʣʝʪʴ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦ ʧʦʜʛʦʪʦʚʣʝʥʥʳʝ 

ʪʨʝʥʠʨʦʚʦʯʥʳʝ ʩʥʘʨʷʜʳ ʠ ʥʝ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʪʴ ʚ ʪʝʯʝʥʠʝ ʧʷʪʠ ʤʠʥʫʪ ʥʠ ʥʘ ʢʘʢʠʝ 

ʚʥʝʰʥʠʝ ʨʘʟʜʨʘʞʠʪʝʣʠ ʥʘ ʠʩʧʳʪʘʥʠʠ çʚʳʜʝʨʞʢʘè.  

ɼʘʣʝʝ ʩʧʘʩʘʪʝʣʷʤ ʩ ʩʦʙʘʢʘʤʠ ʧʨʝʜʩʪʦʠʪ ʟʘ 20 ʤʠʥʫʪ ʥʘʡʪʠ ʪʨʸʭ ʫʩʣʦʚʥʳʭ 

ʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʠʭ ʚ ʣʝʩʥʦʤ ʤʘʩʩʠʚʝ ʠ ʜʚʫʭ ʚ ʪʝʭʥʦʛʝʥʥʦʤ ʟʘʚʘʣʝ. ʆʙʥʘʨʫʞʠʚ ʠʭ, 

ʩʦʙʘʢʘ ʜʦʣʞʥʘ ʦʙʦʟʥʘʯʠʪʴ ʵʪʦ ʩʠʛʥʘʣʴʥʳʤ ʧʦʚʝʜʝʥʠʝʤ-ʣʘʝʤ, ʧʨʠ ʵʪʦʤ, ʥʝ 

ʜʦʧʫʩʢʘʷ ʙʦʣʴʰʝ ʦʜʥʦʛʦ ʣʦʞʥʦʛʦ ʦʙʦʟʥʘʯʝʥʠʷ.  

ʉʫʜʝʡʩʢʘʷ ʢʦʣʣʝʛʠʷ ʦʮʝʥʠʪ ʦʪʜʝʣʴʥʦ ʨʘʙʦʪʫ ʢʠʥʦʣʦʛʘ ʠ ʩʦʙʘʢʠ, ʜʘʩʪ 

ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʫʶ ʦʮʝʥʢʫ ʜʝʡʩʪʚʠʷʤ ʢʠʥʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʭ ʨʘʩʯʸʪʦʚ ʚ ʮʝʣʦʤ. ʆʙʱʘʷ 

ʦʮʝʥʢʘ ʙʫʜʝʪ ʚʳʩʪʘʚʣʝʥʘ ʠʩʭʦʜʷ ʠʟ ʩʣʘʞʝʥʥʦʩʪʠ, ʚʟʘʠʤʦʧʦʥʠʤʘʥʠʷ ʠ, ʚ 

ʢʦʥʝʯʥʦʤ ʠʪʦʛʝ, ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʠ ʨʘʙʦʪʳ ʨʘʩʯʸʪʘ. 

ʋʩʧʝʰʥʘʷ ʘʪʪʝʩʪʘʮʠʷ ʢʠʥʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʭ ʨʘʩʯʸʪʦʚ ʜʘʩʪ ʧʨʘʚʦ ʥʘ ʚʝʜʝʥʠʝ 

ʧʦʠʩʢʦʚʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʨʘʙʦʪ ʚ 2024-2025 ʛʦʜʘʭ.  
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ɺ ɸʢʘʜʝʤʠʠ ɻʇʉ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʩʦʩʪʦʷʣʘʩʴ ʚʩʪʨʝʯʘ ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʘ ʚʝʜʦʤʩʪʚʘ 

ʩʦ ʩʣʫʰʘʪʝʣʷʤʠ ʀʥʩʪʠʪʫʪʘ ʨʘʟʚʠʪʠʷ 

 

ɺ ʨʘʤʢʘʭ ʦʙʫʯʝʥʠʷ ʜʦʣʞʥʦʩʪʥʳʭ ʣʠʮ, 

ʩʦʩʪʦʷʱʠʭ ʚ ʬʝʜʝʨʘʣʴʥʦʤ ʢʘʜʨʦʚʦʤ ʨʝʟʝʨʚʝ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʦʛʦ ʚʝʜʦʤʩʪʚʘ, ʩʦʩʪʦʷʣʘʩʴ ʚʩʪʨʝʯʘ 

ʩʣʫʰʘʪʝʣʝʡ ʀʥʩʪʠʪʫʪʘ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʩ 

ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʷʤʠ ʛʣʘʚʳ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ. 

ɺ ʭʦʜʝ ʦʨʛʘʥʠʟʦʚʘʥʥʳʭ ʣʝʢʮʠʡ ʠ ʢʨʫʛʣʳʭ 

ʩʪʦʣʦʚ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʠ ʄʠʥʠʩʪʨʘ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ 

ʀʣʴʷ ɼʝʥʠʩʦʚ ʠ ɸʥʘʪʦʣʠʡ ʉʫʧʨʫʥʦʚʩʢʠʡ,  

ʘ ʪʘʢʞʝ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʠ ʜʝʧʘʨʪʘʤʝʥʪʦʚ 

ʮʝʥʪʨʘʣʴʥʦʛʦ ʘʧʧʘʨʘʪʘ ʦʙʩʫʜʠʣʠ ʩʦ ʩʣʫʰʘʪʝʣʷʤʠ ʩʧʝʢʪʨ ʚʦʧʨʦʩʦʚ, 

ʧʦʩʚʷʱʝʥʥʳʭ ʨʘʟʚʠʪʠʶ ʧʦʞʘʨʥʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʠ ʥʘʜʟʦʨʥʳʭ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʚ 

ʩʫʙʲʝʢʪʘʭ ʈʌ. 

ɺ ʵʪʦʤ ʛʦʜʫ ʢʫʨʩ ʧʦ ʧʨʦʛʨʘʤʤʝ ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʴʥʦʡ ʧʝʨʝʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ 

ʧʨʦʭʦʜʷʪ 11 ʦʬʠʮʝʨʦʚ, ʟʘʥʠʤʘʶʱʠʭ ʨʫʢʦʚʦʜʷʱʠʝ ʜʦʣʞʥʦʩʪʠ ʚ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷʭ 

ʚʝʜʦʤʩʪʚʘ. ʋʯʘʩʪʠʝ ʚ ʦʙʫʯʝʥʠʠ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʀʥʩʪʠʪʫʪʘ ʧʨʠʥʠʤʘʶʪ ʫʯʝʥʳʝ ʠ 

ʧʨʘʢʪʠʢʠ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ, ʧʦʞʘʨʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ, 

ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʳ, ʟʘʱʠʪʳ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʠ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʡ ʦʪ ʏʉ, ʘ ʪʘʢʞʝ 

ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʠ ʧʨʦʬʝʩʩʦʨʩʢʦ-ʧʨʝʧʦʜʘʚʘʪʝʣʴʩʢʠʡ ʩʦʩʪʘʚ ɸʢʘʜʝʤʠʠ. 
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ʉʧʘʩʘʪʝʣʠ ʠ ʠʥʩʧʝʢʪʦʨʳ ɻʀʄʉ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʨʦʚʦʜʷʪ ʧʨʦʬʠʣʘʢʪʠʯʝʩʢʠʝ 

ʨʝʡʜʳ ʠ ʟʘʥʷʪʠʷ ʜʣʷ ʥʝʜʦʧʫʱʝʥʠʷ ʪʨʘʛʝʜʠʠ ʥʘ ʚʦʜʝ 

 

ʉ ʥʘʩʪʫʧʣʝʥʠʝʤ ʣʝʪʥʝʛʦ ʧʝʨʠʦʜʘ  

ʫ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʦʚ ɻʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ 

ʠʥʩʧʝʢʮʠʠ ʧʦ ʤʘʣʦʤʝʨʥʳʤ ʩʫʜʘʤ ʠ 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʨʘʙʦʪʳ ʪʦʣʴʢʦ 

ʧʨʠʙʘʚʣʷʝʪʩʷ. ʆʥʠ ʧʨʦʚʦʜʷʪ ʘʢʪʠʚʥʫʶ 

ʨʘʙʦʪʫ ʧʦ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʶ ʥʝʩʯʘʩʪʥʳʭ 

ʩʣʫʯʘʝʚ ʥʘ ʚʦʜʦʝʤʘʭ, ʚ ʤʝʩʪʘʭ 

ʘʢʪʠʚʥʦʛʦ ʦʪʜʳʭʘ ʛʨʘʞʜʘʥ, ʘ ʪʘʢʞʝ 

ʪʘʤ, ʛʜʝ ʵʪʦʛʦ ʜʝʣʘʪʴ ʩʦʚʩʝʤ ʥʝ ʩʪʦʠʪ. 

ʆʩʦʙʦʝ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʫʜʝʣʷʝʪʩʷ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʜʝʪʝʡ. 

ʊʘʢ, ʚ ʊʦʤʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʠ ɻʀʄʉ ʧʦʙʝʩʝʜʦʚʘʣʠ ʩ ʦʪʜʳʭʘʶʱʠʤʠ 

ʚ ʨʘʡʦʥʝ ʈʝʯʥʦʛʦ ʚʦʢʟʘʣʘ. ʅʘʧʦʤʥʠʣʠ ʛʦʨʦʞʘʥʘʤ ʦ ʧʨʘʚʠʣʘʭ ʧʦʚʝʜʝʥʠʷ ʥʘ 

ʚʦʜʝ, ʧʨʦʚʝʣʠ ʧʨʦʬʠʣʘʢʪʠʯʝʩʢʠʝ ʙʝʩʝʜʳ ʠ ʨʘʟʜʘʣʠ ʧʘʤʷʪʢʠ ʩ ʧʦʜʨʦʙʥʳʤ 

ʦʧʠʩʘʥʠʝʤ ʜʝʡʩʪʚʠʡ ʧʨʠ ʚʦʟʥʠʢʥʦʚʝʥʠʠ ʵʢʩʪʨʝʥʥʦʡ ʩʠʪʫʘʮʠʠ. 

ʅʝʧʦʩʨʝʜʩʪʚʝʥʥʦ ʥʘ ʚʦʜʝ ʠʥʩʧʝʢʪʦʨʳ ʧʨʦʚʝʨʷʣʠ ʫ ʩʫʜʦʚʣʘʜʝʣʴʮʝʚ ʥʘʣʠʯʠʝ 

ʫʜʦʩʪʦʚʝʨʝʥʠʡ ʥʘ ʧʨʘʚʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʤʘʣʦʤʝʨʥʳʤ ʩʫʜʥʦʤ, ʦʙʨʘʱʘʣʠ ʚʥʠʤʘʥʠʝ 

ʥʘ ʧʨʦʜʣʝʥʥʦʝ ʪʝʭʥʠʯʝʩʢʦʝ ʦʩʚʠʜʝʪʝʣʴʩʪʚʦʚʘʥʠʝ ʧʣʘʚʩʨʝʜʩʪʚ, ʧʨʦʚʦʜʠʣʠ 

ʠʥʩʪʨʫʢʪʘʞʠ ʧʦ ʩʦʙʣʶʜʝʥʠʶ ʤʝʨ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʥʘ ʚʦʜʥʳʭ ʦʙʲʝʢʪʘʭ. 
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ɺ ʦʜʥʦʤ ʠʟ ʩʦʯʠʥʩʢʠʭ ʩʘʥʘʪʦʨʠʝʚ ʩʦʩʪʦʷʣʩʷ ʤʘʩʪʝʨ-ʢʣʘʩʩ ʦ ʧʨʘʚʠʣʘʭ 

ʧʦʚʝʜʝʥʠʷ ʥʘ ʚʦʜʝ ʜʣʷ ʜʝʪʝʡ 10-11 ʣʝʪ, ʦʪʜʳʭʘʶʱʠʭ ʚ ʦʟʜʦʨʦʚʠʪʝʣʴʥʦʤ 

ʣʘʛʝʨʝ. ʀʥʩʧʝʢʪʦʨʳ ʂʨʘʩʥʦʜʘʨʩʢʦʛʦ ɻʀʄʉ ʠ ʜʦʙʨʦʚʦʣʴʮʳ ʅʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ 

ʮʝʥʪʨʘ ʨʘʩʩʢʘʟʘʣʠ ʜʝʪʷʤ ʦ ʧʨʘʚʠʣʘʭ ʧʦʚʝʜʝʥʠʷ ʥʘ ʚʦʜʦʝʤʘʭ ʠ ʧʦʟʥʘʢʦʤʠʣʠ  

ʩʦ ʩʨʝʜʩʪʚʘʤʠ ʩʧʘʩʝʥʠʷ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʥʘʫʯʠʣʠ ʚʷʟʘʪʴ ʫʟʣʳ. ʅʘ ʧʨʘʢʪʠʢʝ ʨʝʙʷʪʘʤ 

ʧʦʢʘʟʘʣʠ ʩʧʦʩʦʙʳ ʦʢʘʟʘʥʠʷ ʧʝʨʚʦʡ ʧʦʤʦʱʠ ʥʘ ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʴʥʦʤ ʤʘʥʝʢʝʥʝ. 

ʂʘʞʜʳʡ ʨʝʙʝʥʦʢ ʩʤʦʛ ʩʘʤʦʩʪʦʷʪʝʣʴʥʦ çʦʢʘʟʘʪʴ ʝʤʫ ʧʦʤʦʱʴè ʠ ʥʘʫʯʠʪʴʩʷ 

ʧʨʘʚʠʣʴʥʦ ʜʝʡʩʪʚʦʚʘʪʴ ʚ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʦʡ ʩʠʪʫʘʮʠʠ. ʂʨʦʤʝ ʵʪʦʛʦ, ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʳ 

ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʠ ʜʦʙʨʦʚʦʣʴʮʳ ʥʘʧʦʤʥʠʣʠ ʨʝʙʷʪʘʤ ʦ ʥʝʜʦʧʫʩʪʠʤʦʩʪʠ ʰʘʣʦʩʪʠ ʥʘ 

ʚʦʜʝ, ʯʪʦ ʥʝʣʴʟʷ ʙʘʣʦʚʘʪʴʩʷ ʠ ʧʫʛʘʪʴ ʦʢʨʫʞʘʶʱʠʭ, ʧʦʜʘʚʘʪʴ ʣʦʞʥʳʝ ʩʠʛʥʘʣʳ 

ʙʝʜʩʪʚʠʷ, ʘ ʛʣʘʚʥʦʝ ï ʥʘʭʦʜʠʪʴʩʷ ʚʙʣʠʟʠ ʚʦʜʦʝʤʦʚ ʚ ʦʪʩʫʪʩʪʚʠʠ ʚʟʨʦʩʣʳʭ  

ʠ ʢʫʧʘʪʴʩʷ ʚ ʥʝʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʥʳʭ ʤʝʩʪʘʭ. 

ʉʦʪʨʫʜʥʠʢʠ ɻʣʘʚʥʦʛʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʦ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʝ 

ɹʘʰʢʦʨʪʦʩʪʘʥ ʚ ʋʬʠʤʩʢʦʤ ʘʢʚʘʧʘʨʢʝ ʧʨʦʚʝʣʠ ʜʣʷ ʜʝʪʝʡ ʧʨʦʬʠʣʘʢʪʠʯʝʩʢʫʶ 

ʘʢʮʠʶ çɺʦʜʘ Í ʦʧʘʩʥʦʩʪʴè. ɼʝʪʠ ʫʟʥʘʣʠ ʫ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʥʘʠʙʦʣʝʝ 

ʨʘʩʧʨʦʩʪʨʘʥʝʥʥʳʝ ʩʧʦʩʦʙʳ ʩʧʘʩʝʥʠʷ ʫʪʦʧʘʶʱʝʛʦ, ʯʪʦ ʜʝʣʘʪʴ ʧʨʠ 

ʚʦʟʥʠʢʥʦʚʝʥʠʠ ʩʫʜʦʨʦʛ ʚ ʚʦʜʝ, ʢʘʢ ʧʨʦʚʝʩʪʠ ʥʝʙʦʣʴʰʫʶ ʨʘʟʤʠʥʢʫ ʧʝʨʝʜ 

ʧʣʘʚʘʥʠʝʤ, ʯʪʦ ʨʝʢʦʤʝʥʜʫʝʪʩʷ ʥʘʭʦʜʠʪʴʩʷ ʚ ʚʦʜʝ ʦʢʦʣʦ 10-15 ʤʠʥʫʪ ʠ ʢʘʢʦʡ 

ʧʦʨʷʜʦʢ ʜʝʡʩʪʚʠʡ, ʝʩʣʠ ʫʚʠʜʝʣʠ ʪʦʥʫʱʝʛʦ ʯʝʣʦʚʝʢʘ. ʉʦ ʩʧʦʨʪʠʚʥʳʤ ʘʟʘʨʪʦʤ 

ʙʨʦʩʘʣʠ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʡ ʢʨʫʛ, ʧʨʦʚʦʜʠʣʠ ʩʝʨʜʝʯʥʦ-ʣʝʛʦʯʥʫʶ ʨʝʘʥʠʤʘʮʠʶ, 

ʠʟʫʯʘʣʠ ʩʪʠʣʠ ʧʣʘʚʘʥʠʷ. 

ʉʦʚʤʝʩʪʥʦ ʩ ʚʦʣʦʥʪʝʨʘʤʠ ʅʘʮʮʝʥʪʨʘ ʠʥʩʧʝʢʪʦʨʳ ɻʀʄʉ ʆʤʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ 

ʧʨʦʚʝʣʠ ʧʨʦʬʠʣʘʢʪʠʯʝʩʢʫʶ ʨʘʙʦʪʫ ʠ ʢʦʥʪʨʦʣʴ ʟʘ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʴʶ ʣʶʜʝʡ ʥʘ 

ʚʦʜʥʳʭ ʦʙʲʝʢʪʘʭ ʚ ʫʩʠʣʝʥʥʦʤ ʨʝʞʠʤʝ. ɺ ʨʘʤʢʘʭ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʷ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʠ ʄʏʉ 

ʈʦʩʩʠʠ ʥʘʧʦʤʥʠʣʠ ʨʦʜʠʪʝʣʷʤ ʦ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʠ ʫʜʝʣʷʪʴ ʦʩʦʙʦʝ ʚʥʠʤʘʥʠʝ 

ʧʨʠʩʤʦʪʨʫ ʟʘ ʜʝʪʴʤʠ ʚʦ ʚʨʝʤʷ ʦʪʜʳʭʘ ʫ ʚʦʜʳ, ʜʘʣʠ ʨʝʢʦʤʝʥʜʘʮʠʠ, ʢʘʢ ʩʝʙʷ 

ʦʙʝʟʦʧʘʩʠʪʴ. ɺʦʣʦʥʪʝʨʳ ʅʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ ʨʘʩʩʢʘʟʘʣʠ ʦ ʪʦʤ, ʢʘʢ 

ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ ʩʝʙʷ ʚʝʩʪʠ ʨʝʙʝʥʢʫ, ʯʪʦʙʳ ʥʝ ʦʢʘʟʘʪʴʩʷ ʚ ʙʝʜʝ, ʚʨʫʯʠʣʠ ʶʥʳʤ 

ʦʪʜʳʭʘʶʱʠʤ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʳʝ ʫʜʝʨʞʠʚʘʶʱʠʝ ʥʘʨʫʢʘʚʥʠʢʠ. ʉ ʥʘʯʘʣʘ ʩʝʟʦʥʘ 

ʥʘʚʠʛʘʮʠʠ ʠʥʩʧʝʢʪʦʨʳ ɻʀʄʉ ʨʝʛʠʦʥʘ ʧʨʦʚʝʣʠ ʧʦʯʪʠ 400 ʧʘʪʨʫʣʠʨʦʚʘʥʠʡ ʥʘ 

ʚʦʜʦʝʤʘʭ ʆʤʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ, ʚʳʷʚʠʣʠ ʙʦʣʝʝ 30 ʘʜʤʠʥʠʩʪʨʘʪʠʚʥʳʭ ʥʘʨʫʰʝʥʠʡ.  
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ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʝʨʝʜʘʣʦ ʩʠʨʠʡʩʢʠʤ ʩʧʘʩʘʪʝʣʷʤ ʥʦʚʦʝ ʧʦʞʘʨʥʦʝ 

ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʝ  

 

ɺ ʨʘʤʢʘʭ ʨʘʙʦʯʝʡ ʧʦʝʟʜʢʠ ʨʦʩʩʠʡʩʢʠʝ 

ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʳ ʚʩʪʨʝʪʠʣʠʩʴ ʩ ʤʠʥʠʩʪʨʦʤ ʧʦ 

ʜʝʣʘʤ ʤʝʩʪʥʦʛʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʠ ʦʢʨʫʞʘʶʱʝʡ 

ʩʨʝʜʳ ʉʠʨʠʠ ʍʫʩʝʡʥʦʤ ʄʘʭʣʶʬʦʤ.  

ɺʦ ʚʨʝʤʷ ʚʩʪʨʝʯʠ ʦʙʩʫʞʜʘʣʠʩʴ 

ʚʦʧʨʦʩʳ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ, ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ  

ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʦʛʦ ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʷ 

ʤʝʞʜʫ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʳʤʠ ʩʣʫʞʙʘʤʠ ʚ ʮʝʣʷʭ 

ʧʨʝʜʦʪʚʨʘʱʝʥʠʷ ʩʪʠʭʠʡʥʳʭ ʙʝʜʩʪʚʠʡ ʠ 
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ʢʘʪʘʩʪʨʦʬ, ʦʙʤʝʥʘ ʦʧʳʪʦʤ ʧʦ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʶ ʥʘ ʏʉ, ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʷ  

ʚ ʦʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʦʡ ʠ ʥʘʫʯʥʦ-ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʴʩʢʦʡ ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ, ʩʚʷʟʘʥʥʦʡ  

ʩ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʝʤ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʝʡ ʏʉ. ɺ ʭʦʜʝ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʦʚ ʙʳʣ ʨʘʩʩʤʦʪʨʝʥ 

ʚʦʧʨʦʩ. ʆʙʩʫʞʜʘʣʦʩʴ ʠ ʪʘʢʦʝ ʧʝʨʩʧʝʢʪʠʚʥʦʝ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʝ, ʢʘʢ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʘ 

ʩʠʨʠʡʩʢʠʭ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʥʘ ʙʘʟʝ ʚʫʟʦʚ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ. ʆʪʜʝʣʴʥʦʝ ʚʥʠʤʘʥʠʝ  

ʚ ʭʦʜʝ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʦʚ ʙʳʣʦ ʫʜʝʣʝʥʦ ʚʦʧʨʦʩʫ ʩʦʟʜʘʥʠʷ ʥʘ ʘʚʠʘʙʘʟʝ ʍʤʝʡʤʠʤ ʮʝʥʪʨʘ 

ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʦ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʝ ʧʦʞʘʨʥʳʭ ʠ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ ʩ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʷʤʠ 

ʛʫʤʘʥʠʪʘʨʥʦʛʦ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʥʘ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʝ ʩʠʪʫʘʮʠʠ ʚ ʨʝʛʠʦʥʝ. ʕʪʦ 

ʧʦʟʚʦʣʠʣʦ ʙʳ ʧʦʚʳʩʠʪʴ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʴ ʨʘʙʦʪʳ ʩʠʨʠʡʩʢʠʭ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ,  

ʘ ʪʘʢʞʝ ʫʨʦʚʝʥʴ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʚ ʩʪʨʘʥʝ.  

ɺ ʭʦʜʝ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʦʚ ʩʪʦʨʦʥʘʤʠ ʙʳʣ ʧʦʜʧʠʩʘʥ ʤʝʤʦʨʘʥʜʫʤ  

ʦ ʚʟʘʠʤʦʧʦʥʠʤʘʥʠʠ ʤʝʞʜʫ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʠ ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʦʤ ʧʦ ʜʝʣʘʤ ʤʝʩʪʥʦʛʦ 

ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʠ ʦʢʨʫʞʘʶʱʝʡ ʩʨʝʜʳ ʉʠʨʠʠ.  

ʇʦʩʣʝ ʨʘʙʦʯʝʡ ʚʩʪʨʝʯʠ ʨʦʩʩʠʡʩʢʘʷ ʜʝʣʝʛʘʮʠʷ ʧʦʩʝʪʠʣʘ ʧʦʞʘʨʥʳʡ ʧʦʣʢ 

ɼʘʤʘʩʢʘ, ʥʘ ʙʘʟʝ ʢʦʪʦʨʦʛʦ ʧʨʦʰʣʘ ʮʝʨʝʤʦʥʠʷ ʧʝʨʝʜʘʯʠ ʩʠʨʠʡʩʢʦʡ ʩʪʦʨʦʥʝ 

ʥʦʚʦʛʦ, ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʦʛʦ ʧʦʞʘʨʥʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʛʦ ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ, ʘ ʠʤʝʥʥʦ 

ʢʦʤʧʣʝʢʪʦʚ ʩʧʝʮʦʜʝʞʜʳ, ʧʦʞʘʨʥʳʭ ʨʫʢʘʚʦʚ, ʜʳʭʘʪʝʣʴʥʳʭ ʘʧʧʘʨʘʪʦʚ, 

ʘʢʢʫʤʫʣʷʪʦʨʦʚ, ʢʦʤʧʣʝʢʪʦʚ ʩʥʘʨʷʞʝʥʠʷ ʜʣʷ ʜʘʡʚʠʥʛʘ ʠ ʜʨ.  

ʊʘʢʞʝ ʨʦʩʩʠʡʩʢʠʝ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʳ ʧʦʩʝʪʠʣʠ ʦʜʥʫ ʠʟ ʧʦʞʘʨʥʳʭ ʯʘʩʪʝʡ, 

ʦʟʥʘʢʦʤʠʣʠʩʴ ʩ ʦʩʦʙʝʥʥʦʩʪʷʤʠ ʨʘʙʦʪʳ ʤʝʩʪʥʳʭ ʧʦʞʘʨʥʳʭ ʠ ʧʦʜʝʣʠʣʠʩʴ ʩʚʦʠʤ 

ʦʧʳʪʦʤ. 

mchs.gov.ru 
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ʋʏɽʅʀʗ 

 

ʈʆʉʉʀʗ  

 

ʂʨʫʧʥʦʤʘʩʰʪʘʙʥʦʝ ʜʝʤʦʥʩʪʨʘʮʠʦʥʥʦʝ ʫʯʝʥʠʝ ʩʠʣ ʠ ʩʨʝʜʩʪʚ ʈʉʏʉ ʧʨʦʰʣʦ 

ʚ ʅʦʛʠʥʩʢʦʤ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʤ ʮʝʥʪʨʝ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ 

 

ɺ ʨʘʤʢʘʭ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʛʦ ʩʘʣʦʥʘ 

çʂʦʤʧʣʝʢʩʥʘʷ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʴè ʥʘ 

ʧʦʣʠʛʦʥʝ ʅʦʛʠʥʩʢʦʛʦ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʛʦ 

ʮʝʥʪʨʘ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʨʦʰʣʦ 

ʢʨʫʧʥʦʤʘʩʰʪʘʙʥʦʝ ʜʝʤʦʥʩʪʨʘʮʠʦʥʥʦʝ 

ʫʯʝʥʠʝ. 

ɺ ʥʝʤ ʧʨʠʥʷʣʠ ʫʯʘʩʪʠʝ ʧʦʨʷʜʢʘ 

900 ʯʝʣʦʚʝʢ, ʙʦʣʝʝ 170 ʝʜ. ʪʝʭʥʠʢʠ,  

ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʚʝʨʪʦʣʝʪʳ, ʙʝʩʧʠʣʦʪʥʳʝ 

ʚʦʟʜʫʰʥʳʝ ʩʫʜʘ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʩʧʝʮʠʘʣʠʟʠʨʦʚʘʥʥʳʝ ʨʦʙʦʪʦʪʝʭʥʠʯʝʩʢʠʝ ʢʦʤʧʣʝʢʩʳ. 

ʇʦ ʫʯʝʙʥʦʡ ʧʨʦʛʨʘʤʤʝ ʦʪʨʘʙʦʪʘʣʠ ʠ ʩʧʘʩʘʪʝʣʠ ʠʟ ʖʞʥʦʡ ʆʩʝʪʠʠ.  

ʆʟʥʘʢʦʤʠʪʴʩʷ ʩ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʤ ʘʚʘʨʠʡʥʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʤ ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʝʤ  

ʠ ʪʝʭʥʠʢʦʡ, ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʦʡ ʦʪʨʘʙʦʪʢʦʡ ʚʚʦʜʥʳʭ ʨʦʩʩʠʡʩʢʠʭ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ 

ʧʨʠʝʭʘʣʠ ʠʥʦʩʪʨʘʥʥʳʝ ʢʦʣʣʝʛʠ ï ʙʦʣʝʝ 90 ʯʝʣʦʚʝʢ ʠʟ 24 ʩʪʨʘʥ ʠ ʰʝʩʪʠ 

ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʳʭ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʡ.  

ɺʦ ʚʨʝʤʷ ʫʯʝʥʠʷ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ, ʄɺɼ ʈʦʩʩʠʠ, ʈʦʩʛʚʘʨʜʠʠ, 

ʃʝʩʦʦʭʨʘʥʳ ʠ ʜʨʫʛʠʝ ʦʪʨʘʙʦʪʘʣʠ ʩʦʚʤʝʩʪʥʳʝ ʜʝʡʩʪʚʠʷ ʧʦ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ 

ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠ ʚʩʝʭ ʚʠʜʦʚ ʏʉ ʧʨʠʨʦʜʥʦʛʦ ʠ ʪʝʭʥʦʛʝʥʥʦʛʦ ʭʘʨʘʢʪʝʨʘ. 

ʊʨʝʥʠʨʦʚʢʘ ʧʦʟʚʦʣʠʣʘ ʧʨʦʚʝʨʠʪʴ ʥʘ ʧʨʘʢʪʠʢʝ ʥʦʚʫʶ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʫʶ ʠ ʧʦʞʘʨʥʦ-

ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʫʶ ʪʝʭʥʠʢʫ, ʠʥʥʦʚʘʮʠʦʥʥʳʝ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʠ ʧʨʠ ʦʢʘʟʘʥʠʠ ʧʦʤʦʱʠ 

ʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʠʤ. 

çɿʘʜʘʯ ʫ ʧʦʞʘʨʥʳʭ ʠ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ ʦʯʝʥʴ ʤʥʦʛʦ, ʠ ʜʣʷ ʠʭ ʨʝʰʝʥʠʷ ʤʳ 

ʜʦʣʞʥʳ ʙʳʪʴ ʭʦʨʦʰʦ ʧʦʜʛʦʪʦʚʣʝʥʳ. ɺʦ ʚʨʝʤʷ ʫʯʝʥʠʷ ʤʳ ʦʪʨʘʙʘʪʳʚʘʝʤ 

ʢʘʞʜʫʶ ʟʘʜʘʯʫ ʩ ʛʣʫʙʦʢʠʤ ʧʦʛʨʫʞʝʥʠʝʤ. ɼʣʷ ʪʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ ʩʪʘʪʴ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʤ 

ʚʳʩʦʢʦʛʦ ʢʣʘʩʩʘ, ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ ʦʪʨʘʙʘʪʳʚʘʪʴ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʝ ʚʚʦʜʥʳʝ 

ʤʥʦʛʦʢʨʘʪʥʦè, - ʦʪʤʝʪʠʣ ʛʣʘʚʘ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʂʫʨʝʥʢʦʚ.  

ʇʦ ʩʣʦʚʘʤ ʄʠʥʠʩʪʨʘ, ʦʙʩʪʘʥʦʚʢʘ, ʥʘ ʬʦʥʝ ʢʦʪʦʨʦʡ ʧʨʦʰʣʦ ʫʯʝʥʠʝ, 

ʧʦʟʚʦʣʠʣʘ ʤʘʢʩʠʤʘʣʴʥʦ ʧʨʦʜʝʤʦʥʩʪʨʠʨʦʚʘʪʴ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʝ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʠ ʠ 

ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʠ ʩʠʣ ʠ ʩʨʝʜʩʪʚ ʈʉʏʉ. ʇʦʛʦʜʥʳʝ ʫʩʣʦʚʠʷ ʚ ʵʪʦʪ ʜʝʥʴ ʥʝ ʪʦ, ʯʪʦ ʥʝ 

ʧʦʤʝʰʘʣʠ ʨʘʙʦʪʝ, ʘ ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʦʚʘʣʠ ʣʝʛʝʥʜʝ ʫʯʝʥʠʷ. 

ʇʦ ʟʘʤʳʩʣʫ, ʚ ʮʝʥʪʨʘʣʴʥʦʡ ʈʦʩʩʠʠ ʧʨʦʰʝʣ ʢʦʤʧʣʝʢʩ ʥʝʙʣʘʛʦʧʨʠʷʪʥʳʭ 

ʤʝʪʝʦʷʚʣʝʥʠʡ. ɺ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʝ ʧʨʦʠʟʦʰʣʦ ʧʦʜʪʦʧʣʝʥʠʝ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʡ, ʧʨʦʨʳʚ 

ʜʘʤʙʳ, ʨʘʟʨʫʰʝʥʠʝ ʞʠʣʳʭ ʠ ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʳʭ ʦʙʲʝʢʪʦʚ, ʜʦʨʦʞʥʦ-ʪʨʘʥʩʧʦʨʪʥʳʝ 

ʧʨʦʠʩʰʝʩʪʚʠʷ, ʦʙʨʘʟʦʚʘʣʠʩʴ ʦʯʘʛʠ ʧʨʠʨʦʜʥʳʭ ʧʦʞʘʨʦʚ. ʋʯʝʥʠʝ ʥʦʩʠʣʦ 

ʤʘʩʰʪʘʙʥʳʡ ʭʘʨʘʢʪʝʨ ʠ ʩʦʩʪʦʷʣʦ ʠʟ ʘʙʩʦʣʶʪʥʦ ʨʘʟʥʳʭ ʩʶʞʝʪʦʚ ʧʦ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ 

ʫʩʣʦʚʥʳʭ ʏʉ. ɺʧʝʨʚʳʝ ʥʘ ʫʯʝʥʠʠ ʦʪʨʘʙʦʪʘʥʘ ʚʚʦʜʥʘʷ ʧʦ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʛʦʨʷʱʝʛʦ 

ʛʘʟʦʚʦʛʦ ʬʦʥʪʘʥʘ ʧʨʦʪʠʚʦʬʦʥʪʘʥʥʳʤʠ ʚʦʝʥʠʟʠʨʦʚʘʥʥʳʤʠ ʯʘʩʪʷʤʠ, ʪʝʧʝʨʴ 

ʧʦʜʚʝʜʦʤʩʪʚʝʥʥʳʤʠ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ. 

https://disk.yandex.ru/i/YwCk3Ran3ndX4w
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ɺʦ ʚʨʝʤʷ ʜʝʤʦʥʩʪʨʘʮʠʦʥʥʦʛʦ ʫʯʝʥʠʷ ʚʝʨʪʦʣʝʪʥʘʷ ʛʨʫʧʧʠʨʦʚʢʘ ʠʟ 9 ʝʜ. 

ʪʝʭʥʠʢʠ (ʄʠ-26, ʄʠ-8, ʂʘ-32, ɹʆ-105) ʧʨʦʚʝʣʘ ʚʦʟʜʫʰʥʫʶ ʨʘʟʚʝʜʢʫ ʟʦʥʳ 

ʫʩʣʦʚʥʦʡ ʏʉ, ʜʝʩʘʥʪʠʨʦʚʘʥʠʝ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ, ʵʚʘʢʫʘʮʠʶ ʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʠʭ ʠʟ ʨʘʡʦʥʦʚ 

ʙʝʜʩʪʚʠʡ, ʪʫʰʝʥʠʝ ʧʨʠʨʦʜʥʳʭ ʠ ʪʝʭʥʦʛʝʥʥʳʭ ʧʦʞʘʨʦʚ, ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʚʦ ʚʨʝʤʷ 

ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʘʚʘʨʠʠ ʥʘ ʞʝʣʝʟʥʦʜʦʨʦʞʥʦʡ ʜʦʨʦʛʝ ʠ ʚʦʟʜʫʰʥʦʤ ʪʨʘʥʩʧʦʨʪʝ. 

ɼʣʷ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʏʉ ʚ ʫʯʝʥʠʠ ʪʘʢʞʝ ʙʳʣʠ ʟʘʜʝʡʩʪʚʦʚʘʥʳ ʙʝʩʧʠʣʦʪʥʳʝ 

ʚʦʟʜʫʰʥʳʝ ʩʫʜʘ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʧʨʦʚʦʜʠʣʠ ʨʘʟʚʝʜʢʫ ʤʝʩʪʥʦʩʪʠ ʠ ʤʦʥʠʪʦʨʠʥʛ ʟʦʥʳ 

ʏʉ. ʉ ʧʦʤʦʱʴʶ ɹɸʉ ʪʘʢʞʝ ʧʨʦʚʝʜʝʥʘ ʜʝʪʘʣʴʥʘʷ ʦʮʝʥʢʘ ʨʘʟʨʫʰʝʥʠʡ ʠ 

ʧʦʩʪʨʦʝʥʠʝ 3D-ʤʦʜʝʣʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ ʥʘ ʨʘʟʨʫʰʝʥʥʦʤ 

ʘʚʪʦʤʦʙʠʣʴʥʦʤ ʧʫʪʝʧʨʦʚʦʜʝ.  

ʊʫʰʝʥʠʝ ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʡ ʚ ʟʦʥʝ ʧʦʚʳʰʝʥʥʦʛʦ ʨʠʩʢʘ, ʚʩʢʨʳʪʠʝ ʨʘʟʨʫʰʝʥʥʳʭ 

ʧʦʤʝʱʝʥʠʡ ʠ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʝ ʙʝʩʧʨʝʧʷʪʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʜʦʩʪʫʧʘ ʜʣʷ ʪʝʭʥʠʢʠ ʠ 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʧʨʦʜʝʤʦʥʩʪʨʠʨʦʚʘʣʠ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʝ 

ʨʦʙʦʪʠʟʠʨʦʚʘʥʥʳʝ ʢʦʤʧʣʝʢʩʳ.  

ɿʘʚʝʨʰʠʣʦʩʴ ʜʝʤʦʥʩʪʨʘʮʠʦʥʥʦʝ ʫʯʝʥʠʝ ʧʦʢʘʟʘʪʝʣʴʥʳʤʠ ʚʳʩʪʫʧʣʝʥʠʷʤʠ 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ ʥʘ ʚʦʜʦʝʤʝ, ʧʨʦʣʝʪʦʤ ʚʦʟʜʫʰʥʳʭ ʩʫʜʦʚ, ʜʝʩʘʥʪʠʨʦʚʘʥʠʝʤ 

ʧʘʨʘʰʶʪʠʩʪʦʚ ʩ ʬʣʘʛʘʤʠ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʧʨʦʭʦʞʜʝʥʠʝʤ ʪʦʨʞʝʩʪʚʝʥʥʳʤ 

ʤʘʨʰʝʤ ʢʦʣʦʥʥʳ ʪʝʭʥʠʢʠ ʠ ʧʘʨʘʜʥʦʛʦ ʨʘʩʯʝʪʘ ɸɻɿ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ.  
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ɺ ʂʨʘʩʥʦʷʨʩʢʝ ʧʨʦʰʣʠ ʫʯʝʥʠʷ ʧʦ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ ʟʝʤʣʝʪʨʷʩʝʥʠʷ 

 

ʉʧʝʮʠʘʣʠʩʪʳ ʉʠʙʠʨʩʢʦʛʦ 

ʨʝʛʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ ʧʦʠʩʢʦʚʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʛʦ 

ʦʪʨʷʜʘ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʨʦʚʝʣʠ ʤʘʩʰʪʘʙʥʳʝ 

ʫʯʝʥʠʷ ʧʦ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ 

ʟʝʤʣʝʪʨʷʩʝʥʠʷ. ʋʯʝʥʠʝ ʜʣʠʣʦʩʴ 36 ʯʘʩʦʚ 

ʙʝʟ ʧʝʨʝʨʳʚʘ. 

ʇʨʦʚʝʨʝʥʘ ʚʩʷ ʧʨʦʮʝʜʫʨʘ 

ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ: ʦʧʦʚʝʱʝʥʠʝ, ʩʙʦʨ ʦʪʨʷʜʘ, 

ʝʛʦ ʧʨʠʙʳʪʠʝ ʥʘ ʤʝʩʪʦ ʏʉ, ʧʨʦʭʦʞʜʝʥʠʝ 

ʪʘʤʦʞʝʥʥʦʛʦ ʠ ʧʦʛʨʘʥʠʯʥʦʛʦ ʢʦʥʪʨʦʣʷ, 

ʦʙʩʫʞʜʝʥʠʝ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦʡ ʦʙʩʪʘʥʦʚʢʠ ʩ ʤʝʩʪʥʳʤʠ ʚʣʘʩʪʷʤʠ, ʨʘʙʦʪʘ ʮʝʥʪʨʘ 

ʧʨʠʝʤʘ-ʦʪʧʨʘʚʢʠ ʧʦʠʩʢʦʚʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʦʪʨʷʜʦʚ ʠ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʛʦ 

ʢʦʦʨʜʠʥʘʮʠʦʥʥʦʛʦ ʧʦʣʝʚʦʛʦ ʰʪʘʙʘ, ʫʩʪʘʥʦʚʢʘ ʙʘʟʦʚʦʛʦ ʣʘʛʝʨʷ ʦʪʨʷʜʘ, 

ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝ ʨʘʟʚʝʜʢʠ ʤʝʩʪʥʦʩʪʠ ʠ ʟʦʥʳ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʦʡ ʩʠʪʫʘʮʠʠ, ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝ 

ʧʦʠʩʢʦʚʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʨʘʙʦʪ ʚ ʨʘʟʨʫʰʝʥʥʳʭ ʟʜʘʥʠʷʭ, ʩʧʘʩʝʥʠʝ ʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʠʭ 

ʠʟ-ʧʦʜ ʟʘʚʘʣʦʚ ʠ ʦʢʘʟʘʥʠʝ ʠʤ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʡ ʧʦʤʦʱʠ. ʄʝʨʦʧʨʠʷʪʠʷ ʧʨʦʰʣʠ ʧʦ 

ʤʝʪʦʜʦʣʦʛʠʠ ʀʅʉɸʈɸɻ. 

ʋʯʝʥʠʝ ʩʦʩʪʦʷʣʦʩʴ ʥʘ ʩʧʝʮʠʘʣʠʟʠʨʦʚʘʥʥʦʤ ʧʦʣʠʛʦʥʝ ʩ ʧʨʠʤʝʥʝʥʠʝʤ ʚʩʝʭ 

ʠʤʝʶʱʠʭʩʷ ʧʝʨʝʜʦʚʳʭ ʤʝʪʦʜʠʢ ʠ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ ï ʧʨʠʙʦʨʦʚ ʪʝʭʥʠʯʝʩʢʦʛʦ ʧʦʠʩʢʘ 

ʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʠʭ, ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʦʛʦ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʛʦ ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ, ʘʣʴʧʠʥʠʩʪʩʢʦʛʦ 

ʩʥʘʨʷʞʝʥʠʷ, ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʭ ʘʚʪʦʤʦʙʠʣʝʡ ʧʦʚʳʰʝʥʥʦʡ ʧʨʦʭʦʜʠʤʦʩʪʠ, 

ʠʥʞʝʥʝʨʥʦʡ ʪʝʭʥʠʢʠ, ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʣʘʩʴ ʤʝʪʦʜʠʢʘ ʫʢʨʝʧʣʝʥʠʷ ʧʦʚʨʝʞʜʝʥʥʳʭ 

https://disk.yandex.ru/i/erQMVDv2CnRtgQ
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ʩʪʨʦʠʪʝʣʴʥʳʭ ʢʦʥʩʪʨʫʢʮʠʡ. ʇʦ ʭʦʜʫ ʫʯʝʥʠʷ ʜʘʚʘʣʠʩʴ ʜʦʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʳʝ, 

ʫʩʣʦʞʥʷʶʱʠʝ ʦʙʩʪʘʥʦʚʢʫ, ʚʚʦʜʥʳʝ. 

ʈʘʙʦʪʫ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʦʩʣʦʞʥʷʣʘ ʞʘʨʘ, ʯʪʦ ʥʝ ʭʘʨʘʢʪʝʨʥʦ ʜʣʷ 

ʨʝʛʠʦʥʘ ʚ ʵʪʦ ʚʨʝʤʷ ʛʦʜʘ. 

ɺʩʝʛʦ ʚ ʪʨʝʥʠʨʦʚʢʝ ʙʳʣʦ ʟʘʜʝʡʩʪʚʦʚʘʥʦ 55 ʯʝʣʦʚʝʢ ʠ 13 ʝʜʠʥʠʮ ʪʝʭʥʠʢʠ. 

mchs.gov.ru 
 

ʊɸɼɾʀʂʀʉʊɸʅ 

 

ʋʯʝʥʠʷ ʧʦ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʝ ʚ ʄʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʤ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʝ 

ʠʥʦʩʪʨʘʥʥʳʭ ʷʟʳʢʦʚ ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥʘ ʠʤʝʥʠ ʉ.ʋʣʫʛʟʦʜʘ 

 

7 ʠʶʥʷ 2023 ʛʦʜʘ ʚ 

ʄʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʤ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʝ 

ʠʥʦʩʪʨʘʥʥʳʭ ʷʟʳʢʦʚ ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥʘ 

ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʠ ʂʏʉ ʦʨʛʘʥʠʟʦʚʘʣʠ ʠ ʧʨʦʚʝʣʠ 

ʫʯʝʥʠʝ ʧʦ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʝ ʥʘ ʪʝʤʫ 

çɼʝʡʩʪʚʠʷ ʨʫʢʦʚʦʜʷʱʝʛʦ ʩʦʩʪʘʚʘ ʧʨʠ 

ʏʉ ʧʨʠʨʦʜʥʦʛʦ ʭʘʨʘʢʪʝʨʘè. 

ʄʝʨʦʧʨʠʷʪʠʝ ʦʪʢʨʳʣʘ ʨʝʢʪʦʨ ï 

ʥʘʯʘʣʴʥʠʢ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ 

ʦʙʦʨʦʥʳ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ɻʫʣʥʘʟʘʨʟʦʜʘ 

ɾʠʣʦ ɹʫʨʠ, ʢʦʪʦʨʘʷ ʜʘʣʘ ʢʦʥʢʨʝʪʥʳʝ ʧʦʨʫʯʝʥʠʷ ʨʫʢʦʚʦʜʷʱʝʤʫ ʩʦʩʪʘʚʫ, 

ʢʦʤʠʩʩʠʷʤ ʠ ʥʝʚʦʝʥʠʟʠʨʦʚʘʥʥʳʤ ʬʦʨʤʠʨʦʚʘʥʠʷʤ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ʧʦ 

ʚʳʧʦʣʥʝʥʠʶ ʩʚʦʠʭ ʦʙʷʟʘʥʥʦʩʪʝʡ ʚ ʫʩʣʦʚʠʷʭ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ. 

ɼʘʥʥʦʝ ʫʯʝʥʠʝ ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʝʪʩʷ ʚ ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʠʠ ʩ ʪʨʝʙʦʚʘʥʠʷʤʠ ʩʪʘʪʴʠ 12 

çʇʨʘʚʘ ʠ ʦʙʷʟʘʥʥʦʩʪʠ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʡ ʚ ʩʬʝʨʝ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʳè ɿʘʢʦʥʘ 

ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥ çʆ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʝè, ʩʪʘʪʴʠ 13 çʆʙʷʟʘʥʥʦʩʪʠ 

ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʡ ʚ ʩʬʝʨʝ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʠ ʟʘʱʠʪʳ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʦʪ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ 

ʩʠʪʫʘʮʠʡè ɿʘʢʦʥʘ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥ çʆ ʟʘʱʠʪʝ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʠ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ 

ʦʪ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ ʧʨʠʨʦʜʥʦʛʦ ʠ ʪʝʭʥʦʛʝʥʥʦʛʦ ʭʘʨʘʢʪʝʨʘè ʠ ʧʫʥʢʪʘ 143 

çʇʦʣʦʞʝʥʠʷ ʦʙ ʦʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʦʤ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʠ ʚʳʩʰʝʛʦ ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ 

ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥè. 

ʋʯʝʥʠʝ ʧʨʦʚʝʜʝʥʦ ʚ ʮʝʣʷʭ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʩʦʩʪʦʷʥʠʷ ʧʦʩʪʦʷʥʥʦʡ 

ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʠ, ʧʦʚʳʰʝʥʠʷ ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʴʥʳʭ ʥʘʚʳʢʦʚ ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʘ ʦʨʛʘʥʦʚ 

ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʳ, ʥʝʚʦʝʥʥʳʭ ʬʦʨʤʠʨʦʚʘʥʠʡ ʠ ʩʚʦʝʚʨʝʤʝʥʥʦʡ ʵʚʘʢʫʘʮʠʠ 

ʧʨʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʷ ʩʪʠʭʠʡʥʳʭ ʙʝʜʩʪʚʠʡ. 

ɺ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʠ ʜʘʥʥʦʛʦ ʫʯʝʥʠʷ ʧʨʠʥʷʣʠ ʫʯʘʩʪʠʝ ʥʘʯʘʣʴʥʠʢ 

ɻʣʘʚʥʦʛʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʳ ʂʦʤʠʪʝʪʘ ʧʦʣʢʦʚʥʠʢ ɺʘʣʠʟʦʜʘ ʍ.  

ʠ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʠ ʋʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʂʦʤʠʪʝʪʘ ʧʦ ʛʦʨʦʜʫ ɼʫʰʘʥʙʝ. 

kchs.tj 
  

https://mchs.gov.ru/deyatelnost/press-centr/novosti/5035366
https://kchs.tj/node/3125
https://kchs.tj/sites/default/files/field/image/KHF_0033.jpg


30 

ɺ ɺʦʩʝ ʧʨʦʰʣʠ ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʳʝ ʫʯʝʥʠʷ ʧʦ ɻʆ 

 

ɺ ʮʝʣʷʭ ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʠ ʇʣʘʥʘ 

ʜʝʡʩʪʚʠʡ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥ ʧʦ 

ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʝ, ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʶ, 

ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʶ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ 

ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ  

ʥʘ 2023 ʛʦʜ, ʥʘ ʦʩʥʦʚʘʥʠʠ ʈʘʩʧʦʨʷʞʝʥʠʷ 

ʇʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʷ ʂʦʤʠʪʝʪʘ ʧʦ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʠ 

ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʝ ʧʨʠ 

ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʝ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ 

ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥ ʠ ʇʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʷ ʨʘʡʦʥʘ ɺʦʩʝ ʍʘʪʣʦʥʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ʥʘ 

ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʨʘʡʦʥʘ ʧʨʦʰʣʠ ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʳʝ ʫʯʝʥʠʷ ʧʦ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʝ. 

ɺ ʪʝʯʝʥʠʝ ʪʨʝʭ ʜʥʝʡ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʠ ʂʏʉ ʧʨʦʚʝʣʠ ʧʨʦʚʝʨʢʫ ʩʦʩʪʦʷʥʠʡ 

ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʠ ʠ ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʳʝ ʫʯʝʥʠʷ ʬʫʥʢʮʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷ ɽʜʠʥʦʡ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ʩʠʩʪʝʤʳ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʷ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ 

ʩʠʪʫʘʮʠʡ ʧʦ ʪʝʤʝ çɼʝʡʩʪʚʠʷ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ, ʩʠʣ ʠ ʩʨʝʜʩʪʚ ʬʫʥʢʮʠʦʥʘʣʴʥʦ-

ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʘʣʴʥʳʭ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ɽʜʠʥʦʡ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ʩʠʩʪʝʤʳ 

ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʷ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡè. 

ʅʘ ʫʯʝʥʠʷʭ ʧʨʠʥʷʣʠ ʫʯʘʩʪʠʝ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʠ ʢʦʤʠʩʩʠʡ ʧʦ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ 

ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ, ʵʚʘʢʫʘʮʠʠ, ʧʦʚʳʰʝʥʠʶ ʘʢʪʠʚʥʦʩʪʠ ʭʦʟʷʡʩʪʚʝʥʥʳʭ ʦʙʲʝʢʪʦʚ 

ɺʦʩʝʡʩʢʦʛʦ ʨʘʡʦʥʘ, ʩʣʫʞʙ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʳ, ʯʣʝʥʳ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ɽʜʠʥʦʡ 

ʩʠʩʪʝʤʳ ʧʦ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʶ, ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ ʨʘʡʦʥʘ  

ʠ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʠ ʩʝʣʴʩʢʠʭ ʜʞʘʤʦʘʪʦʚ, ʭʦʟʷʡʩʪʚʝʥʥʳʭ ʩʪʨʫʢʪʫʨ. 

ɺ ʭʦʜʝ ʫʯʝʥʠʷ ʨʘʩʩʤʦʪʨʝʥʳ ʚʦʧʨʦʩʳ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʠ ʦʨʛʘʥʦʚ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʡ 

ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʳ ʠ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ, ɽʜʠʥʦʡ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ 

ʩʠʩʪʝʤʳ ʧʦ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʶ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ, ʩʠʣ  

ʠ ʩʨʝʜʩʪʚ ʢ ʧʨʦʣʠʚʥʳʤ ʜʦʞʜʷʤ, ʩʝʣʷʤ, ʩʠʣʴʥʳʤ ʚʝʪʨʘʤ ʠ ʵʚʘʢʫʘʮʠʠ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ 

ʜʞʘʤʦʘʪʦʚ ʉʠʥʦ ʠ ʍʫʣʙʫʢ ʨʘʡʦʥʘ.   

ʂʨʦʤʝ ʪʦʛʦ, ʚ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʴ ʙʳʣʠ ʧʨʠʚʝʜʝʥʳ ʟʘʱʠʪʥʳʝ ʩʦʦʨʫʞʝʥʠʷ 

ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʳ. ʇʦ ʩʦʛʣʘʩʦʚʘʥʠʶ ʩ ʤʝʩʪʥʦʡ ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʦʡ ʚʣʘʩʪʴʶ 

ʪʘʢʞʝ ʙʳʣʠ ʧʨʦʚʝʨʝʥʳ ʩʠʩʪʝʤʳ ʵʢʩʪʨʝʥʥʦʛʦ ʦʧʦʚʝʱʝʥʠʷ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ  

ʦ ʚʦʟʥʠʢʥʦʚʝʥʠʠ ʏʉ ʠʣʠ ʝʝ ʫʛʨʦʟʝ. 

kchs.tj 
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ʅɸʋʂɸ ʀ ʊɽʍʅʆʃʆɻʀʀ 

 

ʈʦʩʩʠʡʩʢʠʝ ʫʯʝʥʳʝ ʧʨʝʜʣʦʞʠʣʠ ʪʫʰʠʪʴ ʧʦʞʘʨʳ ʩ ʧʦʤʦʱʴʶ "ʛʦʨʶʯʝʛʦ 

ʣʴʜʘ" 

 

ʋʯʝʥʳʝ ʊʦʤʩʢʦʛʦ ʧʦʣʠʪʝʭʘ ʧʨʝʜʣʦʞʠʣʠ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʪʴ ʛʘʟʦʚʳʝ ʛʠʜʨʘʪʳ, 

ʠʣʠ ʠʩʢʫʩʩʪʚʝʥʥʳʡ ʛʦʨʶʯʠʡ ʣʝʜ, ʜʣʷ ʧʦʞʘʨʦʪʫʰʝʥʠʷ ʠ ʣʦʢʘʣʠʟʘʮʠʠ 

ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʡ. ʇʦ ʩʣʦʚʘʤ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʝʡ, ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʴ ʜʦʢʘʟʘʥʘ ʚ ʭʦʜʝ ʙʦʣʝʝ 

ʯʝʤ 200 ʵʢʩʧʝʨʠʤʝʥʪʦʚ. ʈʘʟʨʘʙʦʪʘʥʥʘʷ ʢʦʤʙʠʥʠʨʦʚʘʥʥʘʷ ʤʦʜʝʣʴ ʜʣʷ 

ʧʨʦʛʥʦʟʠʨʦʚʘʥʠʷ ʜʠʩʩʦʮʠʘʮʠʠ ʠ ʛʦʨʝʥʠʷ ʛʠʜʨʘʪʦʚ ʫʥʠʢʘʣʴʥʘ ʠ ʥʝ ʠʤʝʝʪ 

ʘʥʘʣʦʛʦʚ, ʩʦʦʙʱʠʣʠ ʈʀɸ ʅʦʚʦʩʪʠ ʚ ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʝ ʥʘʫʢʠ ʠ ʚʳʩʰʝʛʦ 

ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ ʈʌ. 

ʈʝʟʫʣʴʪʘʪʳ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʷ ʦʧʫʙʣʠʢʦʚʘʥʳ ʚ ʞʫʨʥʘʣʝ Thermal Science and 

Engineering Progress. 

ɻʘʟʦʚʳʝ ʛʠʜʨʘʪʳ ï ʢʨʠʩʪʘʣʣʠʯʝʩʢʠʝ ʩʦʝʜʠʥʝʥʠʷ, ʦʙʨʘʟʫʶʱʠʝʩʷ ʧʨʠ 

ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʳʭ ʪʝʨʤʦʙʘʨʠʯʝʩʢʠʭ ʫʩʣʦʚʠʷʭ ʠʟ ʚʦʜʳ ʠ ʛʘʟʘ. ʀʭ ʪʘʢʞʝ ʥʘʟʳʚʘʶʪ 

ʟʘʤʝʨʟʰʠʤ ʪʦʧʣʠʚʦʤ ʙʫʜʫʱʝʛʦ, ʠʣʠ ʛʦʨʶʯʠʤ ʣʴʜʦʤ, ʦʙʲʷʩʥʠʣʠ ʫʯʝʥʳʝ. ʆʜʥʦ 

ʠʟ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʡ ʠʭ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʥʠʷ ï ʣʦʢʘʣʠʟʘʮʠʷ ʠ ʧʦʜʘʚʣʝʥʠʝ ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʡ. 

ʇʦ ʩʣʦʚʘʤ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʊʦʤʩʢʦʛʦ ʧʦʣʠʪʝʭʥʠʯʝʩʢʦʛʦ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ 

(ʊʇʋ), ʛʣʘʚʥʘʷ ʟʘʜʘʯʘ ʩʠʩʪʝʤʳ ʧʦʞʘʨʦʪʫʰʝʥʠʷ ï ʩʥʠʟʠʪʴ ʪʝʤʧʝʨʘʪʫʨʫ, 

ʚʳʪʝʩʥʠʪʴ ʢʠʩʣʦʨʦʜ ʠʟ ʟʦʥʳ ʛʦʨʝʥʠʷ ʠ ʧʨʝʜʦʪʚʨʘʪʠʪʴ ʜʦʩʪʫʧ ʧʨʦʜʫʢʪʦʚ 

ʩʛʦʨʘʥʠʷ. ɼʣʷ ʵʪʦʛʦ ʠʩʧʦʣʴʟʫʶʪ ʣʝʜ, ʚʦʜʫ ʠ ʠʥʝʨʪʥʳʡ ʛʘʟ. 

"ɺʩʝ ʵʪʦ ʝʩʪʴ ʚ ʩʦʩʪʘʚʝ ʛʘʟʦʚʦʛʦ ʛʠʜʨʘʪʘ: ʠʥʝʨʪʥʳʡ ʛʘʟ ʚʳʪʝʩʥʷʝʪ 

ʢʠʩʣʦʨʦʜ ʠʟ ʟʦʥʳ ʛʦʨʝʥʠʷ, ʘ ʣʝʜ ʧʦʟʚʦʣʷʪ ʩʥʠʟʠʪʴ ʪʝʤʧʝʨʘʪʫʨʫ ʚ ʦʯʘʛʝ 

ʧʦʞʘʨʘ ʠ ʧʨʝʢʨʘʪʠʪʴ ʨʘʩʧʨʦʩʪʨʘʥʝʥʠʝ ʬʨʦʥʪʘ ʛʦʨʝʥʠʷ", ï ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ 

ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʴ ʣʘʙʦʨʘʪʦʨʠʠ ʪʝʧʣʦʤʘʩʩʦʧʝʨʝʥʦʩʘ, ʧʨʦʬʝʩʩʦʨ ʅʘʫʯʥʦ-

ʦʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ ʀ.ʅ. ɹʫʪʘʢʦʚʘ ʇʘʚʝʣ ʉʪʨʠʞʘʢ. 

ʋʯʝʥʳʝ ʧʨʦʚʝʣʠ ʙʦʣʝʝ 200 ʵʢʩʧʝʨʠʤʝʥʪʦʚ ʧʦ ʣʦʢʘʣʠʟʘʮʠʠ ʠ ʧʦʜʘʚʣʝʥʠʶ 

ʛʦʨʝʥʠʷ ʜʨʝʚʝʩʠʥʳ, ʢʝʨʦʩʠʥʘ, ʙʝʥʟʠʥʘ, ʜʠʟʝʣʴʥʦʛʦ ʪʦʧʣʠʚʘ, ʩʧʠʨʪʘ, ʩʳʨʦʡ  

ʠ ʦʯʠʱʝʥʥʦʡ ʥʝʬʪʠ, ʠʥʜʫʩʪʨʠʘʣʴʥʳʭ ʤʘʩʝʣ, ʨʘʟʥʳʭ ʤʘʨʦʢ ʫʛʣʷ, ʦʪʭʦʜʦʚ 

ʫʛʣʝʦʙʦʛʘʱʝʥʠʷ ʠ ʧʨʠʨʦʜʥʳʭ ʛʘʟʦʚʳʭ ʛʠʜʨʘʪʦʚ ʤʝʪʘʥʘ. 

ɼʣʷ ʵʪʦʛʦ ʦʥʠ ʚʦʩʧʨʦʠʟʚʝʣʠ ʫʩʣʦʚʠʷ ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʷ ʚ ʯʝʪʳʨʝʭ ʥʘʠʙʦʣʝʝ 

ʨʘʩʧʨʦʩʪʨʘʥʝʥʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʷʭ: ʥʝʦʩʪʦʨʦʞʥʦʝ ʦʙʨʘʱʝʥʠʝ ʩ ʦʛʥʝʤ, ʥʘʨʫʰʝʥʠʝ 

ʧʨʘʚʠʣ ʵʢʩʧʣʫʘʪʘʮʠʠ ʥʘʛʨʝʚʘʪʝʣʴʥʦʛʦ ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ, ʟʘʤʳʢʘʥʠʝ ʵʣʝʢʪʨʠʯʝʩʢʠʭ 

ʩʝʪʝʡ ʠ ʣʦʢʘʣʴʥʳʝ ʠʩʪʦʯʥʠʢʠ ʧʦʞʘʨʘ. ʕʢʩʧʝʨʠʤʝʥʪʳ ʧʨʦʚʦʜʠʣʠʩʴ ʢʘʢ  

ʩ ʦʯʘʛʘʤʠ ʚ ʧʦʤʝʱʝʥʠʷʭ, ʪʘʢ ʠ ʥʘ ʦʪʢʨʳʪʦʡ ʤʝʩʪʥʦʩʪʠ. 

ʀʩʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʠ ʫʩʪʘʥʦʚʠʣʠ, ʯʪʦ ʜʣʷ ʙʣʦʢʠʨʦʚʘʥʠʷ ʠ ʧʦʜʘʚʣʝʥʠʷ ʛʦʨʝʥʠʷ ʚ 

ʩʦʩʪʘʚ ʛʠʜʨʘʪʘ ʜʦʣʞʝʥ ʚʭʦʜʠʪʴ ʠʥʝʨʪʥʳʡ ʛʘʟ. ʇʦ ʠʭ ʩʣʦʚʘʤ, ʩʘʤʳʝ 

ʜʦʩʪʫʧʥʳʝ ʧʦ ʩʪʦʠʤʦʩʪʠ ʠ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʠ ï ʫʛʣʝʢʠʩʣʳʡ ʛʘʟ ʠ ʬʨʝʦʥ. 

ʕʢʩʧʝʨʠʤʝʥʪʳ ʧʨʦʚʦʜʠʣʠʩʴ ʩ ʛʘʟʦʚʳʤ ʛʠʜʨʘʪʦʤ ʚ ʬʦʨʤʝ ʧʦʨʦʰʢʘ ʠ 

ʪʘʙʣʝʪʠʨʦʚʘʥʥʳʭ ʦʙʨʘʟʮʦʚ. 

"ʄʳ ʩʙʨʘʩʳʚʘʣʠ ʛʠʜʨʘʪ ʥʘ ʦʯʘʛ ʛʦʨʝʥʠʷ ʩʚʝʨʭʫ ʠ ʜʝʣʘʣʠ ʠʟ ʥʝʛʦ 

ʟʘʛʨʘʜʠʪʝʣʴʥʫʶ ʧʦʣʦʩʫ. ʈʝʟʫʣʴʪʘʪʳ ʧʦʢʘʟʘʣʠ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʴ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʠ. 

ʉʪʦʠʪ ʫʪʦʯʥʠʪʴ, ʯʪʦ ʵʪʦ ʨʘʥʥʠʝ ʩʪʘʜʠʠ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʷ ʠ ʨʘʙʦʪʳ ʧʨʦʚʦʜʷʪʩʷ ʩ 

ʤʘʣʳʤʠ ʦʯʘʛʘʤʠ ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʡ. ɻʣʘʚʥʘʷ ʟʘʜʘʯʘ ï ʜʦʢʘʟʘʪʴ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʴ 

https://ria.ru/organization_Tomskijj_nacionalnyjj_issledovatelskijj_politekhnicheskijj_universitet/
https://www.sciencedirect.com/science/article/abs/pii/S2451904923001270
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ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʠ", ï ʜʦʙʘʚʠʣ ʠʥʞʝʥʝʨ-ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʴ ʀʩʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʴʩʢʦʡ ʰʢʦʣʳ 

ʬʠʟʠʢʠ ʚʳʩʦʢʦʵʥʝʨʛʝʪʠʯʝʩʢʠʭ ʧʨʦʮʝʩʩʦʚ ʊʇʋ ʅʠʢʠʪʘ ʐʣʝʛʝʣʴ. 

ʅʘ ʦʩʥʦʚʝ ʵʢʩʧʝʨʠʤʝʥʪʘʣʴʥʳʭ ʜʘʥʥʳʭ ʫʯʝʥʳʝ ʨʘʟʨʘʙʦʪʘʣʠ ʬʠʟʠʯʝʩʢʠʝ  

ʠ ʤʘʪʝʤʘʪʠʯʝʩʢʠʝ ʤʦʜʝʣʠ ʣʦʢʘʣʠʟʘʮʠʠ ʠ ʧʦʜʘʚʣʝʥʠʷ ʛʦʨʝʥʠʷ ʨʘʟʥʳʭ ʚʝʱʝʩʪʚ  

ʠ ʤʘʪʝʨʠʘʣʦʚ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʥʘʯʘʣʠ ʨʘʙʦʪʳ ʧʦ ʩʦʟʜʘʥʠʶ ʛʠʜʨʘʪʦʚ, ʚ ʩʦʩʪʘʚ 

ʢʦʪʦʨʳʭ ʚʭʦʜʷʪ ʧʦʚʝʨʭʥʦʩʪʥʦ-ʘʢʪʠʚʥʳʝ ʚʝʱʝʩʪʚʘ. 

ʇʨʠ ʜʠʩʩʦʮʠʘʮʠʠ ʪʘʢʦʡ ʛʠʜʨʘʪ, ʧʦʤʠʤʦ ʚʳʪʝʩʥʝʥʠʷ ʢʠʩʣʦʨʦʜʘ ʠʟ ʟʦʥʳ 

ʛʦʨʝʥʠʷ ʠ ʩʥʠʞʝʥʠʷ ʪʝʤʧʝʨʘʪʫʨʳ, ʧʦʟʚʦʣʷʝʪ ʩʦʟʜʘʪʴ ʥʘ ʝʛʦ ʧʦʚʝʨʭʥʦʩʪʠ ʧʝʥʫ. 

ʆʥʘ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʙʣʦʢʠʨʘʪʦʨʦʤ ʢʠʩʣʦʨʦʜʘ ʠ ʩʧʦʩʦʙʩʪʚʫʝʪ ʣʦʢʘʣʠʟʘʮʠʠ ʛʦʨʝʥʠʷ  

ʠ ʪʝʨʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʨʘʟʣʦʞʝʥʠʷ ʤʘʪʝʨʠʘʣʘ, ʦʪʤʝʪʠʣʠ ʫʯʝʥʳʝ. 

ɺ ʙʫʜʫʱʝʤ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʠ ʧʣʘʥʠʨʫʶʪ ʨʘʟʨʘʙʦʪʘʪʴ ʥʝʩʢʦʣʴʢʦ 

ʫʩʪʨʦʡʩʪʚ, ʚ ʢʦʪʦʨʳʭ ʧʦʣʫʯʘʝʤʳʡ ʛʠʜʨʘʪ ʧʨʠ ʩʦʧʨʠʢʦʩʥʦʚʝʥʠʠ ʩ ʛʦʨʷʱʠʤ 

ʤʘʪʝʨʠʘʣʦʤ ʙʫʜʝʪ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦ ʙʣʦʢʠʨʦʚʘʪʴ ʠ ʣʦʢʘʣʠʟʦʚʘʪʴ ʛʦʨʝʥʠʝ. 

"ʆʩʥʦʚʥʘʷ ʧʨʠʯʠʥʘ, ʧʦʯʝʤʫ ʛʘʟʦʚʳʝ ʛʠʜʨʘʪʳ ʜʦ ʩʠʭ ʧʦʨ ʥʝ ʠʩʧʦʣʴʟʫʶʪ 

ʜʣʷ ʪʫʰʝʥʠʷ ʧʦʞʘʨʦʚ, ï ʦʪʩʫʪʩʪʚʠʝ ʜʘʥʥʳʭ ʦ ʪʦʤ, ʚ ʢʘʢʠʭ ʫʩʣʦʚʠʷʭ ʛʦʨʝʥʠʷ 

ʦʥʠ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʳ, ʠ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ ʜʣʷ ʪʨʘʥʩʧʦʨʪʠʨʦʚʢʠ, ʭʨʘʥʝʥʠʷ ʠ ʧʦʜʘʯʠ 

ʛʠʜʨʘʪʘ ʚ ʟʦʥʫ ʛʦʨʝʥʠʷ. ʈʝʰʝʥʠʝʤ ʵʪʠʭ ʚʦʧʨʦʩʦʚ ʟʘʥʷʪʳ ʫʯʝʥʳʝ ʥʘʰʝʡ 

ʣʘʙʦʨʘʪʦʨʠʠ", ï ʧʦʷʩʥʠʣ ʇʘʚʝʣ ʉʪʨʠʞʘʢ. 

ʇʨʦʝʢʪ ʨʝʘʣʠʟʫʝʪʩʷ ʚ ʨʘʤʢʘʭ ʧʨʦʛʨʘʤʤʳ ʄʠʥʦʙʨʥʘʫʢʠ ʈʦʩʩʠʠ 

"ʇʨʠʦʨʠʪʝʪ-2030", ʢʦʪʦʨʘʷ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʦʜʥʦʡ ʠʟ ʤʝʨ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ 

ʧʦʜʜʝʨʞʢʠ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʦʚ ʥʘʮʧʨʦʝʢʪʘ "ʅʘʫʢʘ ʠ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʳ". 
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